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روحانی:
تحریم ها مانع افتتاح قطار سریع السیر در کشور شد

سال چهارم   شماره 862  شنبه  9 مرداد ماه 1400  20 ذی الحجه 1442   31  جولای 2021  8صفحه  2000 تومان

رئیس جمهور گفت: یکی از کارهایی که می خواستم در دولت انجام بدهم اما نشد، ورود قطار سریع السیر به کشور بود و اگر تحریم نبود، قطعا این پروژه افتتاح 
می شد.

به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاســام حسن روحانی در آئین بهره برداری از چند طرح بزرگ ریلی و آزادراهی وزارت راه و شهرسازی، اظهار داشت: تصور 
نمی کردم که هر هفته افتتاح داشته باشیم و خوشحالم که توانستیم این کار را انجام دادیم.

وی بیان کرد: مردم ما سه سال و نیم درگیر جنگ اقتصادی بودند و این اواخر هم کرونا و خشکسالی مشکاتی را برای آنان ایجاد کرد، اما زمانی که مردم 
می بینند این پروژه های عظیم به دست جوانان خودمان افتتاح می شود، احساس خرسندی می کنند.
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محمدرضا زائری
کسی که اول کار با حداقل های طرف مقابلش کنار نیاید، 

مجبور می شود آخرسر به حداکثرهای او تن بدهد!
این فرمول ساده در ســطوح مختلف تطبیق می کند، از 
مســایل ســاده زندگی خانوادگی تا امور کان سیاسی و 
اجتماعی! زندگی اجتماعی رابطه ای دوســویه و تعاملی 
اســت ، نه رابطه ای یکطرفه و دستور و فرمان و امر که 

طرف مقابل تسلیم محض باشد و فقط اطاعت کند!
بسیاری زن و شوهرها در مسایل ساده مالی و اخاقی با 
هم دعوا را شــروع می کنند و زمانی که کار بالا می گیرد 
به چیزهایی بســیار بزرگتر تن می دهند، در حالی که اگر 
همــان روز اول با هم کنار می آمدند قضیه اصا پیچیده 
نمی شد! بانویی می گفت من که روزی سر چادر پوشیدن 
دخترم با او دعوا می کردم، اکنون به این راضی شده ام که 

در مهمانی های مختلط دوستانش برهنه نباشد!
فرقش این است که آن موقع اگر به حداقل حجاب شرعی 
مورد نظر خدا رضایت می داد، رابطه صمیمانه مادر و دختر 
حفظ می شــد و دختر هم قدردان این تفهم و تفاهم بود 
و چه بسا بعد از مدتی هم حتی عین نظر مادر را اجرا می 
کرد، اما امروز رابطه چنــان به هم خورده و فاصله چنان 

عمق یافته که هیچ فضای تفاهمی وجود ندارد!
در مسایل اجتماعی و سیاسی هم چنین است؛ ورزشکاران 
جوان خود را به خاطر حداقلهایی تحت فشار قرار داده ایم 
و حتی در زندگی خصوصی شان دخالت کرده ایم و حالا 
کار به جایی رسیده که راضی هستیم فقط مدال خود را به 

اسراییل تقدیم نکنند!
مردم الان دارند همین اینترنت ضعیف را با فیلترشکن و 
مصیبت و دردسر تحمل می کنند، شما می آیید همین را 
هم قطع می کنیــد و راهی جز ریختن در خیابان و آتش 

زدن سطل آشغال باقی نمی گذارید!
عقل می گوید که تا دیر نشــده از موضع اقتدار و عزت و 
مســالمت و محبت، با طرف مقابل کنار بیایید و نگذارید 
کار به جایی بکشــد که از موضع ضعف و انفعال تسلیم 

حداکثرهایی بشوید که اصا فکرش را هم نمی کنید!
فقط جایی که خط قرمزهای شــرعی، قانونی، اخاقی و 
انسانی هست محکم بایستید و البته کسی می تواند روی 
خط قرمزهایی محدود و معدود پافشــاری کند که همه 

خطوطش قرمز نباشد و همه راهها را نبسته باشد!
کاش همه ما همین را بفهمیم! من در مقام پدر یا همسر، 
دیگری در مقام همسر یا فرزند، مسؤولان و مدیران و رؤسا 
و بزرگان در جایگاه خودشان و هر کسی در هر جا هست، 
بفهمد که باید یک قدم هــم ان بردارد تا طرف مقابلش 

یک قدم جلو بیاید!

پیش بینی صد هزار دُز 
واکسن  برای حمل و نقلی 

های پایتخت
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران با اشاره به 
اینکه پیش بینی صد هزار دُز واکسن برای خانواده بزرگ 
حمل و نقل شده است، گفت: مرکز واکسیناسیون شرکت 
بهره برداری متروی تهران و حومه یکی از بهترین مراکز 

واکسیناسیون در معاونت حمل و نقل است.
به گزارش ایســنا، مناف هاشمی با اشاره به بازدید خود 
از مراکز واکسیناسیون شرکت اتوبوسرانی، شرکت بهره 
برداری متروی تهران و حومه، ســازمان تاکســیرانی و 
بوستان ولایت گفت: زحمات زیادی بر دوش همکاران 
در شرکت بهره برداری متروی تهران بود و انتظار داشتیم 
خیلی زودتر واکسیناسیون آنها انجام می شد؛ اما با توجه 
به محدودیت هایی که در خصوص واکســن در کشور 
جود دارد از وزارت بهداشــت و درمان آموزش پزشکی، 
دانشگاه علوم پزشــکی تهران و دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی که این تصمیم را گرفتند؛ تشکر و قدردانی 

می کنم.
معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران تصریح 
کرد: اولویت اول واکسیناسیون رانندگان ناوگان حمل و 
نقل عمومی شامل تاکسیرانان، رانندگان اتوبوس، پایانه 
ها و راهبران مترو که بیشــترین ارتباط را با مردم دارند 
است.وی گفت: بخش دیگری از همکاران ما نیز هستند 
که با مردم در ارتباط هستند هر زمان که وزارت بهداشت 
و درمان آموزش پزشکی و شهر سالم شهرداری تهران 
و حراست که بر روند واکسیناسیون نظارت دارند به این 
نتیجه برســند که کارکنان دیگری که بیشتر در معرض 

ارتباط با مردم هستند؛ واکسینه خواهند شد.
وی با بیــان اینکه پیش بینی صد هزار دُز برای خانواده 
بزرگ حمل و نقل عمومی شده گفت: تعدادی از  کارکنان 
بخاطر شرایط سنی بخصوص در تاکسیرانی و اتوبوسرانی 
قبا واکســینه شده اند و امیدواریم با این کار دیگر افراد 

کمتری آسیب ببینند و شاهد قطع زنجیر انتقال باشیم.

 اینترنت را قطع کنید
 تا به خیابان بریزیم!

 بررسی پرونده
 دومین ژئوپارک ایران در دستور 

کار یونسکو

طرح صیانت از کاربران اینترنتی 
در دستیابی به اهداف خود موفق 

نخواهد شد

خوزستان امروز بیش از هر 
زمانی نیازمند ایجاد اشتغال و 

تولید است

دولت سیزدهم با دیپلماسی 
سهم ایران در بازار نفت را 

برگرداند

 دولت باید برای
 از بین بردن آسیب های 

اجتماعی تلاش کند
رییس ســازمان زمین شناســی اعام کرد: به 
زودی در کمیســیون بین المللی ژئوپارک های 
یونســکو، پرونده دومین ژئوپارک ایران، برای 

ثبت مورد بررسی قرار می گیرد.

نماینده تبریز در مجلس شورای اسامی با بیان 
اینکه مخالف طرح صیانت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی است گفت که این طرح به بیشتر 

شدن شکاف بین مردم و...

خوزســتان معاون هماهنگی امور اقتصادی و 
توسعه منطقه ای وزیر کشور گفت: خوزستان 
امروز بیش از هر زمانی نیازمند ایجاد ظرفیت 

های اشتغال و راه اندازی...

 سخنگوی کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اسامی گفت: کشــورها در نتیجه تحریم های 
ظالمانه، سهم کشورمان در بازار جهانی نفت را 

اشغال کرده اند و دولت سیزدهم باید با...

رییــس جمهور منتخــب گفت: دولــت باید با 
استفاده حداکثری از ظرفیت نهادها و موسسات 
مردمی برای از بین بردن آســیب های اجتماعی 

تاش کند.

موجپنجمکرونادرکشور،هر۵دقیقهیکنفرفوتمیکند
 رکورد مبتلایان و واکسیناسیون در مرداد شکسته شد

هشداررییسکمیسیونصنایعاتاقبازرگانیبهتیماقتصادیدولتسیزدهم

دولترییسیبدونبرجامباچهاقتصادیروبهرومیشود؟

ایالات متحده آمریکا هشدار داد مذاکرات هسته ای 
بــا ایران برای احیای برجام تــا به ابد و به صورت 

نامحدود ادامه نخواهد یافت.
»آنتونی بلینکن« وزیــر خارجه آمریکا دیروز )پنج 
شنبه( در اظهاراتی در کویت گفت مذاکرات با ایران 

نمی تواند و نباید به صورت نامحدود ادامه یابد.
این دیپلمات ارشــد آمریکا با اشاره به اینکه اکنون 
زمــان تصمیم گیری تهران اســت، افزود: ایالات 
متحده تمایل و حســن نیت خود برای بازگشت به 
برجام را نشــان داده و اکنون توپ در زمین ایران 

است.
اظهــارات وزیر خارجه آمریکا همزمان با اظهارنظر 
برخی مقامات ارشــد ایران مبنی بر سرســختی و 

»عناد« واشــنگتن در مذاکرات غیرمستقیم احیای 
برجام بیان شــده است.طبق اظهارات اخیر نماینده 
ایــران در آژانــس بین المللی انرژی هســته ای، 
دیپلمات های آمریکایی در روند 6 دور اخیر مذاکرات 
وین حاضر نشده اند بیش از 500 تحریم خود را علیه 
اشخاص و نهادهای مختلف ایرانی بردارند.همچنین 
بنا به اظهارنظر »کاظم غریب آبادی« نماینده ایران 
در آژانس بین المللی انرژی هسته ای، آمریکایی ها 
در جریان مذاکرات وین اصرار کرده اند که مسایلی 
خارج از حیطه موضوع هســته ای ایــران را وارد 
مذاکرات کنند و مصرانه خواسته اند بندی مربوط به 
انجام مذاکرات درباره دیگر موضوعات منطقه ای را 

به توافق احیای برجام اضافه کنند.

فارینپالیسی:مسیرتوافقهستهایکندشدهاست

آمریکاهشدارداد:مذاکرهباایران
تاابدادامهنخواهدیافت!
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رهبرانقلابدردیدارهیئتدولت،جوابندادناعتمادبهغربراتجربهایندولتخواندند؛

هرجاکاررامنوطبهغربکردید
ناموفقبودهرجابدوناعتمادبهغرببودپیشرفتید

ترقی:

اولویتدولتسیزدهمحلچالشهایتنشآفریناست
نمایندگان ۵۰ کشور در مراسم تحلیف 

رییس جمهوری منتخب شرکت می کنند

رهبر معظم انقاب اســامی صبح روز 
)چهارشــنبه( در آخریــن دیدار رییس 
جمهــور و دولت دوازدهم با ایشــان، 
با تبریک عید ســعید غدیــر به عموم 
مســلمانان به ویژه ملــت عزیز ایران، 
فرصت خدمت به مردم را نعمتی الهی 
دانستند و گفتند: برای شکر این نعمت 
باید از همه توان برای پیشــبرد اهداف 

انقاب استفاده کرد.
رهبر انقاب اســامی، حادثه غدیر را 
از وقایــع غیرقابل تردید برشــمردند و 
گفتنــد: عاوه بر علمای شــیعه بویژه 
عامه امینــی که روایــت غدیر را از 
۱۱0 نفــر از صحابــه و با ســندهای 
معتبر نقل کــرده، برخی علمای بزرگ 
و روشنفکران اهل سنت نیز بر غیرقابل 

تردید بودن این واقعه تأکید کرده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس خطاب 
به اعضای دولــت دوازدهم گفتند: هر 
کاری که در جهت خدمت به مردم و با 
نیت الهی و اخاص انجام شــده باشد، 
الهی فراموش شــدنی  قطعاً در دیوان 
نیست و ذخیره واقعی دوران مسئولیت 

چنین کارها و تاش هایی است.

ایشــان در ارزیابــی عملکــرد دولت  
آقای روحانی در  گفتند: عملکرد دولت 
بخش های مختلف یکسان نبوده است، 
در برخی موارد بــر طبق انتظارات بود 

اما در برخی موارد اینگونه نبود.
رهبر انقــاب با تأکید بر اینکه فرصت 
خدمت به مردم یک نعمت بزرگ است 
و باید آن را قدر دانســت، خاطرنشان 
کردند: شــکر این نعمت آن اســت از 
همه توان برای پیشبرد اهداف انقاب 
استفاده شود زیرا ما یک کشور انقابی 
هستیم و مردم برای رسیدن به اهداف 

انقاب فداکاری زیادی کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای لزوم استفاده 
از تجربه های دولت هــای یازدهم و 
آینده را خاطرنشان کردند  دوازدهم در 
و افزودند: یک تجربه بســیار مهم در 
از بی اعتمادی  این دوران عبارت است 
به غرب که آیندگان باید از آن استفاده 

کنند.
ایشــان گفتند: در این دولت معلوم شد 
که اعتماد به غــرب جواب نمی دهد و 
آنها کمک نمی کنند و هرجا که بتوانند 
ضربــه خواهنــد زد و اگــر جایی هم 

ضربه نمی زنند به این دلیل اســت که 
نمی توانند.

رهبر انقاب اســامی تأکیــد کردند: 
مطلقــاً نباید برنامه هــای داخلی را به 
همراهــی غرب منوط کــرد زیرا حتماً 

شکست خواهد خورد.
حضرت آیــت الله خامنه ای خطاب به 
رئیس جمهور و اعضای دولت افزودند: 
هــر جا که کارها را منــوط به غرب و 
مذاکره بــا آن و آمریکا کردید ناموفق 
بودید و هــر جا که بــدون اعتماد به 
غرب، حرکت و از آنها قطع امید کردید 

موفق بودید و پیش رفتید.
ایشان به مذاکرات اخیر وین نیز اشاره 
کردند و ضمن ابراز رضایت از زحمات 
دیپلماتها و عملکرد خوب بعضی از آنها 
در این مذاکرات، گفتند: امریکایی ها در 
این مذاکرات، بر ســر موضع عنادآمیز 
خود محکم ایســتادند و یک قدم هم 

نیامدند. جلو 
رهبــر انقاب اســامی خاطرنشــان 
کردنــد: امریکایی هــا در زبان و وعده 
می گویند تحریم هــا را بر می داریم اما 
برنداشــتند و برنمی دارند،  را  تحریم ها 

و  آنکه شــرط هــم می گذارند  ضمن 
توافق  در همیــن  باید  می گویند کــه 
جمله ای بگنجانید که بعداً درباره برخی 
موضوعات صحبت شود و گرنه توافقی 

نخواهیم داشت.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای گفتند: 
آنها می خواهند با گذاشــتن این جمله، 
بهانه ای بــرای دخالت های بعدی خود 
درباره اصل برجام و مســائل موشکی 
و منطقــه ای فراهم کننــد و اگر ایران 
حاضر به بحث درباره آنها نشود بگویند 
توافــق را نقــض کرده ایــد و توافق، 

بی توافق.
ایشــان با تأکید بر اینکــه امریکایی ها 
کامــاً ناجوانمردانــه و خباثــت آلود 
امریکا هیچ  افزودند:  برخورد می کنند، 
ابایــی از نقض قــول و تعهدات خود 
نــدارد همان طور که یکبــار توافق را 
نقض کردند و کاماً هم بی هزینه بود.

حضرت آیــت الله خامنــه ای گفتند: 
اکنون هــم که بــه امریکایی ها گفته 
می شود، تضمین دهید که توافق را در 
آینده نقض نخواهیــد کرد، می گویند 

نمی دهیم. تضمین 

ایشــان در جمع بندی ایــن بخش از 
ســخنان خود تأکید کردنــد: این یک 
تجربــه بســیار مهم  بــرای دولت و 
دولتمردان آینده و همچنین برای همه 
فعالان در صحنه سیاســی است، البته 
این تجربه همواره از اول انقاب وجود 
داشته اما در این دولت بیشتر از گذشته 

بوده است.
رهبر انقاب اســامی در پایان خطاب 
بــه رئیس جمهــور و اعضــای دولت 
گفتند: امیدوارم خداوند کمک کند، هر 
جا که هستید بتوانید به وظایف دینی و 

انقابی خود عمل کنید.
پیش از سخنان رهبر انقاب اسامی، 
آقای روحانی رئیس جمهور با تشــکر از 
حمایت هــا و هدایت های رهبر انقاب 
از دولت در طول دوره هشــت ســاله، 
اقدامات و فعالیتهای دولت  از  گزارشی 

بیان کرد.
آقای روحانی، رشد اقتصادی و کاهش 
تورم را از جمله دستاوردهای درخشان 
دولت در ســالهای ۹۳ تا ۹6 دانست و 
گفت: دشــمن با توطئــه اقتصادی در 
اقتصاد و  فروپاشی  به دنبال  ســال ۹۷ 

کشور بود که شکست خورد.
شــورای عالی  تشــکیل  رئیس جمهور، 
هماهنگــی اقتصــادی در خــرداد ۹۷ 
با دســتور رهبر انقاب اســامی را از 
جملــه مهمتریــن کمک ها بــه دولت 
برشمرد و گفت: در مقابل تحریم نفت 
و مبادلات بانکی، توانســتیم با افزایش 
تولید در پتروشــیمی، صنایع معدنی و 
فرآورده هــای نفت و گاز، ارز مورد نیاز 

کشور را تأمین کنیم.
آقــای روحانــی همچنین بــه برخی 
دســتاوردهای دولــت ماننــد افزایش 
برداشــت از مخازن نفت و گاز، رشــد 
تولید محصولات کشــاورزی، گسترش 
شــبکه ریلــی و افزایــش تخت های 
بیمارستانی اشــاره کرد و گفت: در دو 
مقطعِ جنــگ اقتصــادی و کرونا این 
واقعیت را تجربــه کردیم که فقط باید 
روی پــای خود بایســتیم و با تکیه به 
امکانــات و ظرفیتهای داخلی، نیازها را 
برطرف کنیم چرا کــه هیچ کس به ما 
کمک نکرد و فقط پس از آنکه توانایی 
ایران در زمینه ساخت واکسن را دیدند، 

گشایش ناچیزی ایجاد کردند.

 عضو شــورای مرکزی حزب موتلفه اسامی، 
اولویت دولت ســیزدهم را عبور از چالش های 
تنش آفرین عنوان کرد و گفت: رییسی مسائل و 
مشکات روزهای اخیر را پیگیری می کند و به 
طور مستمر نظرات خود را در همه حوزه ها بیان 
می کند و با وزاری فعلی جلسه تشکیل می دهد 

و گزارش می گیرد.
»حمیدرضا ترقی« روز پنجشــنبه در گفت وگو 
با خبرنگار سیاسی ایرنا، درباره سیاست خارجی 
دولت ســیزدهم و اســتفاده از ظرفیت روابط با 
کشــورها برای بهبود اقتصاد، خاطرنشان کرد: 
در حــال حاضر نمی توانیم بــه خارجی ها تکیه 
کنیــم. تا امروز که به خــارج تکیه کردیم، چه 
دســتاوردی داشــتیم و برجام و سیاســت های 

کنونی دولت آمریکا چــه خاصیتی برای ایران 
دارد؟  نه سرمایه ای آمد و نه پول ما را می دهند.

عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسامی ادامه 
داد: توقع نداشته باشیم تکیه به خارج، مشکات 
ما را حل کنــد. می توانیم به ظرفیت هایی چون 
قراردادهای اقتصادی با چین، روسیه و توافقات 
با دیگر قدرت های اقتصادی امیدوار باشیم. آنها 

در دوران تحریــم به ما کمــک کردند. به هیچ 
وجه نمی توان به غــرب و آمریکا تکیه کرد. از 
طرفی ظرفیت های داخلی فراوانی داریم که اگر 
این بستر فراهم شود، بسیاری از مشکات حل 

می شود.
با  ترقــی، دربــاره مشــورت درون جریانــی 
رییس جمهــوری منتخب برای تشــکیل کابینه 
ســیزدهم، گفت: در این باره مشــورتی صورت 
نگرفته است و این کار از طریق سایت و سامانه 

اعام شده انجام می شود.
وی افزود: سید ابراهیم رییسی برای هیچ حزبی 
اســتثنا قائل نیست و حزب موتلفه هم کسی را 
برای ورود به کابینه ســیزدهم پیشنهاد نکرده 

است.

 عضو هیات رئیســه مجلس شورای اسامی گفت: بیش 
از 50 کشــور تا به امروز پس از ارســال دعوت نامه برای 
حضور در مراسم تحلیف رییس جمهوری منتخب اعام 

آمادگی کردند.
به گزارش ایرنا »سید محسن دهنوی« روز چهارشنبه در 
حاشیه جلسه علنی مجلس شورای اسامی درباره مراسم 
تحلیف رییس جمهوری منتخب به خبرنگاران گفت: این 
مراسم روز پنجشنبه ۱۴ مردادماه و ساعت ۱۷ آغاز خواهد 
شد. به دلیل شــرایط خاص کرونا، در تعداد مهمان های 
داخلی و خارجی که دعوت شدند با محدویت هایی مواجه 
هستیم.عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسامی افزود: 
دعوت از مهمانان داخلی در سطح یک لشکری، کشوری 
و قوه قضائیه خواهد بود. همچنین تا امروز بیش از مهمان 
خارجی از 50 کشــور پــس از ارســال دعوت نامه برای 

حضور در مراســم تحلیف اعام آمادگی کردند.وی ادامه 
داد: برخی از کشــورها در سطح رییس جمهور، برخی در 
سطح نخســت وزیر و وزیر امور خارجه و سطوح پایین تر 
برای حضور در مراســم تحلیف اعام آمادگی کردند و ما 
تاش کردیم تا آنجا که شــیوه نامه های ستاد ملی مقابله 
با کرونا اجازه می دهد از حضور مهمانان خارجی بهره مند 
شویم.نماینده مردم تهران در مجلس درباره ارائه فهرست 
وزاری پیشــنهادی دولت به مجلس گفــت: اگر تا زمان 
مراسم تحلیف فهرست وزرای پیشنهادی دولت به مجلس 
منتخب ارائه شــود، با توجه به تاکیدی که رییس جمهور 
منتخب و رییس مجلس شــورای اسامی به مشخص 
شدن سریع وزرا داشتند، کمیسیون های تخصصی مجلس 
از  روز شنبه ۱6 مرداد ماه بررسی برنامه وزرای پیشنهادی 

را آغاز خواهند کرد.

اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

طرح صیانت از کاربران 
اینترنتی در دستیابی به اهداف 

خود موفق نخواهد شد
نماینده تبریز در مجلس شــورای اسامی با بیان 
اینکه مخالف طرح صیانــت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی اســت گفت که این طرح به بیشتر 
شدن شکاف بین مردم و حاکمیت منتهی خواهد 

شد.
به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان با اشاره به موافقت 
مجلس با بررسی طرح صیانت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی و ساماندهی پیام رسان های اجتماعی 
به صورت اصل هشــتاد و پنجم قانون اساسی در 
مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت: »همانطور که 
در اوایل مطرح شــدن طرح موسوم به صیانت از 
فضای مجازی هم مطرح کردم، مخالف این طرح 
هستم و معتقدم این طرح مجلس در جامعه با اقبال 

مواجه نخواهد شد.
 این طرح نه تنها در دستیابی به اهداف خود موفق 
نخواهد شد، بلکه به بیشتر شدن شکاف بین مردم 

و حاکمیت منتهی خواهد شد. «
روز گذشــته نمایندگان مجلس شورای اسامی 
تصویب کردند که طرح صیانت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی و ساماندهی پیام رسان های اجتماعی 
به صورت اصل هشتاد و پنجم قانون اساسی و در 

کمیسیون مشترک بررسی شود
طبق اصل ۸5 قانون اساسی، »سمت نمایندگی قائم 
به شخص است و قابل واگذاری به دیگری نیست. 
مجلس نمی تواند اختیار قانون گذاری را به شخص 
یا هیئتی واگذار کند ولی در موارد ضروری می تواند 
اختیار وضع بعضی از قوانین را با رعایت اصل هفتاد 
و دوم به کمیسیون های داخلی خود تفویض کند، در 
این صورت این قوانین در مدتی که مجلس تعیین 
می نماید به صورت آزمایشی اجرا می شود و تصویب 

نهایی آنها با مجلس خواهد بود. «

خروج آمریکا از عراق پیامدهای 
مهمی در عرصه داخلی و 

منطقه ای خواهد داشت
یک کارشناس مســائل منطقه تاکید کرد: خروج 
نیروهای آمریکایی از عراق که خواسته جریان های 
سیاســی حشدالشــعبی و مردم این کشور است، 
پیامدهای بســیار مهمی در عرصه داخلی کشور و 

منطقه خواهد داشت.
حسن هانی زاده در گفت و گو با ایسنا، درباره توافق 
عراق و آمریکا برای خروج نظامیان آمریکایی که با 
استقبال گروه های شیعه نیز مواجه شده است گفت: 
توافق نخســت وزیر عراق و رئیس جمهور آمریکا 
قطعا پیامدهای مهمــی در عرصه داخلی عراق و 
منطقه خواهد داشت . یکی از مطالبات مردم عراق و 
جریانات سیاسی این کشور این است که نیروهای 

آمریکایی خاک عراق را ترک کنند.
وی تصریح کرد: پیش از این مصوب شده بود که 
نیروهای آمریکایی ظرف زمان مشخصی از عراق 
خارج شــوند اما طی دو سال گذشته آمریکایی ها 
مقاومت می کردنــد و در حال حاضر رویکرد تیم 
بایدن این است که نیروهای آمریکایی در افغانستان 
و عراق متحمل هزینه شده اند و دستاوردی نداشتند.

این کارشناسی مسائل منطقه گفت: بنابراین سیاست 
بایدن این است که حداقل نیروهای خودش را حفظ 
کنند مخصوصا در عراق که تقابل میان جریان ها 
وجود دارد. حمات اخیری که آمریکا علیه مواضع 
حشدالشعبی داشــته موجب به وجود آمدن تقابل 

ناخواسته شده است.
وی گفت: از سوی دیگر مصطفی الکاظمی نخست 
وزیــر عراق با توجه به اینکه در آســتانه انتخابات 
پارلمانی هستند نیازمند مشارکت همه جریانهای 
سیاسی اســت و بدون خروج نیروهای آمریکایی 
امکان برگزاری انتخابات مطلوب وجود ندارد ضمن 
اینکه مراجع، حشدالشــعبی و جریانات سیاسی نیز 
به دنبال خــروج نیروهای آمریکایی بودند که این 
موضوع با موافقت جوبایدن در توافق به نخســت 
وزیــر عراق همراه شــده و تا پایان ســال ۲0۲۱ 
نیروهای آمریکایی خاک عراق را ترک می کند و 
نیروهای امنیتی عراق جایگزین این نیروها خواهند 

شد.
وی با بیان اینکه وضعیت سوریه رو به ثبات است 
و تاثیر مثبت در عراق خواهد داشت گفت: این در 
حالی است که وضعیت عراق دشوار بوده و جریانات 
سیاســی به دلیل دخالت آمریکا در مسائل داخلی 
عراق ناراضی هستند و الکاظمی در جریان سفر به 
واشنگتن نارضایتی ها را اعام کرده و این مذاکرات 
به توافق بر سر خروج نیروهای آمریکایی منجر شده 

که به مرور و حساب شده انجام می شود.

ظریف: 6 سال عدم اجرای 
برجام از سوی غرب را 

مستند کردم
رئیس دستگاه دیپلماسی نوشت: 6 سال عدم اجرای 
برجام از سوی غرب را در نامه ای که شاید آخرین 
و مهمترین نامه من به دبیر کل سازمان ملل متحد 

باشد، مستند کردم.
به گزارش خبرگزاری مهر، محمد جواد ظریف در 
حساب کاربری خود در توئیتر، نوشت: در تاریخ ۲0 
جولای - مصادف با ششــمین سالگرد قطعنامه 
۲۲۳۱ - 6 سال )عدم( اجرای برجام از سوی غرب 
را در نامه ای که شاید آخرین و مهمترین نامه من 

به دبیر کل سازمان ملل متحد باشد، مستند کردم.
وی اعام کرد: ایــن نامه امروز به صورت آناین 

منتشر شد و به زودی به چاپ می رسد.

خبر

انجمن اسلامی مدرسین 
ظرفیت های تخصصی برای 

کمک به دولت دارد
دبیرکل انجمن اسامی مدرســین دانشگاه ها با 
اشاره به تخصص های این انجمن سیاسی صنفی 
برای کمک به دولت سیزدهم، گفت: میزان تعامل 
احزاب و جریان های سیاسی با دولت بعدی بستگی 
بــه نوع رفتار و واکنش دولت دارد که چه میزان از 

پیشنهادات استقبال کنند.
محمود صادقی در گفت و گو با ایسنا، درباره  لزوم 
تعامل جریان های سیاسی با دولت سیزدهم برای 
حل مشکات کشور  اظهار کرد: هنوز خیلی چشم 
انداز روشنی از تعامل با دولت سیزدهم ایجاد نشده 
است و ما در انجمن اسامی مدرسین هم در این 

زمینه بحثی نداشته ایم.
 وی ادامــه داد: از طرف دفتر آقای رئیســی و اژه 
ای تماس هایی با من و تعدادی از فعالان سیاسی 
گرفته شــده است تا ما پیشــنهادات، انتقادات، یا 
تذکرات خود را ارائه کنیــم. من معتقدم تعامل با 
دولت بستگی دارد که چقدر توجه به این پیشنهادات 
جدی باشد و چقدر به آنها ترتیب اثر داده شود. در 
واقع رفتار خود رئیســی تاثیرگذار است که به چه 

میزان به این پیشنهادات توجه کند.
این فعال سیاســی  در پاســخ به این پرسش که 
انجمن اسامی مدرسین دانشگاه چه توانایی هایی 
برای کمک به دولت ســیزدهم دارد، تصریح کرد: 
من از موضع دبیر کلی نمی توانم صحبت کنم چون 
هنوز این مباحث در انجمن اسامی بحث نشده و 
مدیریت انجمن دموکراتیک بوده و شخصی نیست. 
با این حال ظرفیت های انجمن اسامی مشخص 
است. انجمن اسامی یک تشکل سیاسی ، صنفی 
و دانشگاهی است و ظرفیت های تخصصی بالایی 
دارد. اخیرا هم در دانشــگاه چمران اهواز وبیناری 
درباره مسائل آب خوزســتان باحضور ۱00 نفر از 
اساتید دانشگاه برگزار کردیم که پیشنهادات خوبی 

آنجا ارائه شد.
صادقی در پایان خاطرنشان کرد: ما در اکثر دانشگاه 
ها واحد داشــته و اعضای انجمن اســامی هم 
ظرفیت های تخصصی بالایی دارند اما همان طور 
که اشاره کردم، میزان تعامل با دولت بستگی به نوع 
رفتار و واکنش آنها دارد که چه میزان از پیشنهادات 

استقبال کنند.

سهم خواهی گروه های 
سیاسی پایان ندارد/رئیسی 

به لابی گرهاتوجه ندارد
نماینــده مردم شــهرکرد در مجلس شــورای 
اسامی گفت: ســهم خواهی جریان ها، احزاب و 
گروه های سیاســی پایانی ندارد اما رئیس جمهور 

سیزدهم به این سهم خواهی ها توجه ندارد.
احمد راستینه در گفتگو با خبرنگار مهر، در پاسخ 
به ســوالی مبنی بر اینکه رئیس جمهور منتخب 
باید چه موضعی نســبت به سهم خواهی برخی 
از افــراد و جناح ها اتخاذ کند، اظهار داشــت: با 
شــناختی که از سید ابراهیم رئیسی داریم، قطعاً 
وی به ســهم خواهی ها و لابی گــری ها توجه 

نخواهد کرد.
وی بیــان کــرد: دولت آینــده بایــد بداند که 
ماک هایی مانند شایســتگی، توانمندی، تعهد 
و کارآمدی افراد برای مجلس شــورای اسامی 
اهمیت دارد و ما به فردی رأی اعتماد می دهیم 

که این ویژگی ها را داشته باشد.
نماینده مردم شــهرکرد در مجلس تصریح کرد: 
ســهم خواهی جریان هــا، احــزاب و گروه های 
سیاســی پایانی ندارد و همواره این سهم خواهی 
ها آســیب های جبران ناپذیری را به کشــور ما 
وارد کرده اســت؛ به گونه ای که این سهم خواهی 
ها شایستگان را خانه نشــین کرده است و افراد 
لابی گری را که معمولًا با ظرفیت های جریان های 
سیاسی برجســته می شــوند، بر کرسی ریاست 
نشانده است.راستینه تاکید کرد: توصیه ما به دولت 
آینده این اســت که تحت لابی های سیاســی و 
فشار احزاب و گروه ها تصمیم نگیرند و با انتخاب 
شایستگان، دولتی تشکیل دهند تا بتوانند دردهای 
مــردم را درمان کنند و به مطالبات مردم پاســخ 
دهند.وی گفت: به همه افراد و جناح هایی که به 
دنبال سهم خواهی از دولت هستند، توصیه می کنم 
که از ســهم خواهی پرهیز کنند و همه بدانند که 
حتمــاً نمایندگان مجلس شــورای اســامی با 
حساسیت زیاد کارنامه و برنامه افرادی را که برای 
حضور در دولت آینده به مجلس معرفی می شوند، 
بررسی و رصد می کنند و با استقال کامل و توجه 
جدی به برنامــه، رزومه و توانمندی افراد به آنان 

رأی خواهند داد.

آمادگی ایران برای یاری رسانی 
به دولت و مردم ترکیه

ســخنگوی وزارت امور خارجــه از وقوع آتش 
سوزی گسترده در بخشی از جنگلهای استانهای 
جنوبی ترکیه که منجر به بروز خسارات گسترده 
مــادی و جان باختن و آســیب بــه تعدادی از 

شهروندان این کشور شد، ابراز تاسف کرد.
به گزارش ایسنا، سعید خطیب زاده ضمن اعام 
همبستگی جمهوری اســامی ایران با دولت و 
ملت کشــور دوست و برادر ترکیه و ابراز تسلیت 
به خانواده های جان باختگان، آمادگی جمهوری 
اســامی ایران برای یاری رســانی به دولت و 

مردم ترکیه را اعام کرد

اخبار

رئیسی: 

دولت باید برای از بین بردن آسیب های اجتماعی تلاش کند

رئیس قوه قضاییه  در دیدار با آیت الله جوادی آملی:

نیازمند رهنمودهای علما برای حل مسائل پیچیده  قضایی هستیم

رییس جمهور منتخب گفــت: دولت باید 
با اســتفاده حداکثــری از ظرفیت نهادها 
و موسســات مردمی بــرای از بین بردن 

آسیب های اجتماعی تاش کند.
به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی 
دفتر رئیس جمهور منتخب، حجت الاسام 
والمسلمین سید ابراهیم رئیسی صبح امروز 
)پنج شــنبه( همزمان با عید سعید غدیر با 
حضور در یک موسســه خیریه نگهداری 
و تربیت »کــودکان کار«، بــا کودکان و 
نوجوانان حاضــر در آن، دیدار و گفت وگو 

کرد. 
 رئیسی در این بازدید با تبریک عید سعید 

غدیر، این عید را روزی بسیار بزرگ و مهم 
توصیف کرد و افزود: ماطفت، مهربانی و 
مهرورزی بــا هم نوعان از آموزه های اهل 
بیت علیهم الاســام است و در این زمینه 
به طور خاص هم ســیره فردی هم سیره 
حکومتی امیرالمومنین علی علیه الســام 
باید الگــوی آحاد جامعه مــا و کارگزاران 

نظام اسامی باشد.
رئیــس جمهور منتخب بــا تاکید بر اینکه 
کودکان و نوجوانان حاضــر در این مرکز 
قدردان مربیانی هســتند کــه نقش پدر و 
مادر و معلم را بــرای آنها توأمان ایفا می 
کنند، افزود: اینکه همت کرده اید و در اینجا 

هم به آمــوزش اهتمام دارید و هم به کار 
تولیدی، اقدام بســیار خوب و ارزشمندی 

است.
 رئیسی با اشــاره به اینکه باید از فرصت 
فراهم شــده آمــوزش و مهــارت آموزی 
حداکثــر اســتفاده را ببریــد، تاکید کرد: 
مطمئن باشــید با امید و اراده قوی شــما 
و تفضل پــروردگار، آینده روشــنی برای 
خود خواهید ســاخت و ان شاءالله در حل 

مشکات کشور نقش آفرین خواهید بود.
رئیس جمهــور منتخب ضمــن تقدیر از 
اقدامات و تاش های خیرخواهانه مدیران 
و مربیان موسسه در رسیدگی و ساماندهی 

کودکان کار و نیز نوجوانان بی سرپرست یا 
بدسرپرســت، تاکید کرد: توجه به موضوع 
آســیب هــای اجتماعی بســیار مهم و از 
وظایف دولت اســت به نحوی که در گام 
اول باید مانع به وجود آمدن آسیب ها شد 
و در مرحله بعــدی برای از بین بردن آنها 

تاش نمود.
 رئیســی افزود: البته در این مســیر، باید 
از ظرفیت گروه هــا و نهادهای مردمی و 

موسسات خیریه بهره حداکثری برد.
انتقــاد از اقدامــات باندهای  با  رئیســی 
سازماندهی شده برای سوء استفاده و بهره 
کشــی از کودکان کار، اظهار داشت: این 

کودکان و نوجوانان، فرزندان ایران هستند 
و ضمن تاش برای حراست از کرامت آنها 
و صیانت از فرهنگ ایرانی اسامی جامعه، 
با آموزش مهارت های مختلف آنها را برای 

حضور موثر در جامعه آماده کرد. 
در ابتدای این بازدید رئیس جمهور منتخب 
از کارگاه های تولیدی این موسسه بازدید و 

در جریان فعالیت های آن قرار گرفت. 
کودکان و نوجوانان نیز با ابراز خوشــحالی 
از دیــدار و گفت وگوی مســتقیم با رئیس 
جمهور منتخب، درخواســت هایشــان از 
جمله حمایت دولــت از طرح »کودک کار 

کارآفرین« را با رئیسی در میان گذاشتند.

رئیس دستگاه قضا تأکید کرد: قوه قضاییه 
در دوره تحول و تعالی برای حل مســائل 
پیچیــده  و نوظهور نیازمند کار بیشــتر در 

حوزه و حمایت  علماست.
به گزارش ایسنا، حجت الاسام والمسلمین 
محسنی اژه ای همزمان با عید سعید غدیر 
با آیــت الله  جوادی آملــی از مراجع عظام 

دیدار کرد. 
رئیس قوه قضاییه در ایــن دیدار با تبیین 
در عرصه های  مأموریت های دستگاه قضا 
مختلف، بــه بیان موانع و دشــواری های 

انجام این مأموریت ها پرداخت.
اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسام 

یکــی از ایــن دشــواری ها را پدیده های 
نوظهور در عرصه جامعه و قضا عنوان کرد 
و خواستار رهنمودهای علما برای حل این 

مسائل شد. 
رئیس دســتگاه قضا یکــی از راهکارهای 
مهــم حــل ایــن مســأله را ورود جدی 
حوزه های علمیه بــه تربیت قضات از بین 
روحانیون دانست که می توانند با تسلط به 
مباحث تخصصی فقهی و حقوق اســامی 
نظام قضایی را در حل چالش های موجود 

یاری دهند. 
اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسام 
بــا طلب دعای خیر علمــا و اهل معرفت، 

تأکید کرد که دســتگاه قضایــی در دوره 
تحول و تعالی بیــش از پیش تاش خود 
را بــرای خدمت به اســام و مردم به کار 
خواهد گرفت. آیت الله جوادی آملی نیز در 
این دیدار با تبریک انتخاب حجت الاسام 
والمســلمین محسنی اژه ای به ریاست قوه 
قضاییه و آرزوی موفقیت برای وی در این 
مسئولیت خطیر، به بیان توصیه هایی برای 

تعالی و ارتقاء نظام قضایی پرداخت . 
این مرجع عالیقــدر اصل تفکیک قوا را از 
اصول مترقی قانون اساســی دانســت که 
مبتنی بر فطرت انســان و برای جلوگیری 

از استبداد طراحی شده است . 

آیت الله جوادی آملی افزود: مجلس وظیفه 
قانونگــذاری  دارد و دولــت وظیفه اجرا و 
اگر قــرار بود مجری قانــون وضع کند یا 
قانونگذار خــودش مجری قانون باشــد، 

مشکات فراوانی به وجود می  آمد. 
ایــن مرجع عظام ادامه داد: دســتگاه قضا 
باید در جایگاه واقعی خودش قرار بگیرد تا 
بر اجرای قوانین مصوب مجلس که طبق 
قانون اساســی باید منطبق با شرع باشد، 
نظارت کند که آن قوانین توســط مجریان 

به درستی اجرا شود. 
ایــن مرجع عالیقدر در بخــش دیگری از 
سخنانش با اشــاره به پیچیدگی های کارِ 

قضا، بر لزوم تقویت نظارت دســتگاه قضا 
بر عملکــرد کارکنان و مرتبطــان با این 
مجموعه و همچنین روند دادرسی ها تأکید 

کرد. 
آیت الله جوادی آملــی تصریح کرد: گاهی 
اوقات وکا با اســتفاده از مغالطه و تفسیر 
به مطلوب قانون و با سوءاستفاده از برخی 

خاء هایِ قانونی حق را ناحق می کنند. 
این مرجع عالیقــدر، از این افراد با عنوان 
»غارتگــران  قانون« یاد کــرد و به رئیس 
دســتگاه قضا توصیه کــرد مراقب چنین 
افــرادی در نظام قضایی باشــد و آنها را 

شناسایی و برخورد کند. 

رئیس جمهور گفــت: یکی از کارهایی که 
می خواستم در دولت انجام بدهم اما نشد، 
ورود قطار سریع الســیر به کشور بود و اگر 
تحریم نبود، قطعا این پروژه افتتاح می شد.

به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاســام 
حسن روحانی در آئین بهره برداری از چند 
طرح بــزرگ ریلی و آزادراهی وزارت راه و 
شهرسازی، اظهار داشت: تصور نمی کردم 
که هر هفته افتتاح داشته باشیم و خوشحالم 

که توانستیم این کار را انجام دادیم.
وی بیان کرد: مردم ما ســه ســال و نیم 
درگیر جنگ اقتصــادی بودند و این اواخر 
هم کرونا و خشکسالی مشکاتی را برای 
آنان ایجاد کرد، اما زمانی که مردم می بینند 
ایــن پروژه های عظیم به دســت جوانان 
خودمان افتتاح می شود، احساس خرسندی 

می کنند.
رئیس جمهور تصریح کرد: جاده شــمال 
برای ما بســیار مهم بود و از همان ابتدای 
دولت ساعت ها بحث کردیم تا این پروژه 
مجدداً عملیاتی و اجرا شــود. در سال ۹۸ 
قطعه اول آن افتتاح شد و این کار را دنبال 

کردیم.
روحانی ادامه داد: در روزهای اولیه ای که در 
دولت یازدهم خدمت مقام معظم رهبری 
رسیدم و فکر می کنم که ماقات دوم و یا 
سوم ما بود، راجع به ریل مباحثی را مطرح 

کردیم.
رئیس جمهور بیان کــرد: از آغاز پیروزی 
انقاب اســامی، هر فردی که وزیر راه و 
شهرسازی و رئیس سازمان برنامه و بودجه 
در هر دولتی شــد، بنده درباره ریل با آنان 
صحبت کردم، چــه در زمانی که نماینده 
مجلس شــورای اسامی و چه زمانی که 
در دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی بودم، 

ریل برای بنده مسئله ای بسیار مهم بود.
روحانی تأکید کرد: ریل بهترین وســیله و 
مســیر ارتباطی هم برای بار و هم برای 
مسافران است، هم ارزان تر تمام می شود 
و هم ســالم تر اســت، ما باید بار خود را 
روی دوش ریل بگذاریم و مسافرت های 

طولانی هم باید از این طریق انجام شود و 
برای مردم هم بسیار خوب است.

وی افــزود: یک صفحه بلنــدی دارم از 
کارهایی کــه اراده بنــده از روز اول بود، 
اما نشــد. یکی از کارهایی که می خواستم 
انجام دهم اما نشد، ورود قطار سریع السیر 
به کشور بود، بنده تمایل داشتم که در اواخر 
دولت یازدهم قطار سریع السیر بین تهران و 
اصفهان افتتاح شود، البته درباره سرعت آن 
بحث بود که ۲50 کیلومتر یا بالای ۳00 
کیلومتر باشــد که بنده به این موضوعات 

کاری ندارم.
رئیس جمهــور تصریح کرد: اگر این اتفاق 
می افتاد، ما وارد یک فاز جدید می شدیم، 
ریل با ســرعت ۳00 کیلومتر و به صورت 
برقی مسیر را کوتاه می کرد، زمانی که در 
قم آغاز این پروژه را اعام کردم، تصورم 
این بود کــه در دولت ما این پروژه افتتاح 
می شود و اگر تحریم نبود، قطعاً این پروژه 
افتتاح شده بود و اگر تحریم نبود، راه آهن 
سریع الســیر تهران به مشهد هم به پایان 

رسید، اما دست ما در برخی از طرح ها بسته 
شد.

روحانی گفت: البته برخــی از طرح ها در 
دولت های یازدهــم و دوازدهم به افتتاح 
رســید، طرح هایــی در همدان، رشــت، 
کرمانشــاه، ارومیــه، تبریز، یــزد- اقلید، 
زاهــدان- خاش و اینچه بــرون از جمله 

مواردی بود که افتتاح شد.
وی با اشاره به اینکه طرح هایی هم داریم 
که طی ماه های آینده قابل افتتاح اســت، 
افزود: در اردبیل، ســنندج، چهارمحال و 
بختیاری، و رشــت - کاسپین طرح هایی 
وجود دارد که آماده است و به زودی افتتاح 
می شــود، امیدواریم که در دولت سیزدهم 
هــر روز و هر ماه شــاهد افتتاح های این 

چنینی از جمله در زمینه ریل و راه باشیم.
رئیس جمهور بیــان کرد: لازم می دانم که 
در این جلســه پایانی که بــا وزارت راه و 
شهرســازی، قرارگاه خاتم الانبیاء و بنیاد 
مستضعفان دارم، نکاتی را بگویم چرا که 
ممکن است بنده فرصت دیگری پیدا نکنم 

و این فرصت آخر ما باشــد، انصافاً وزارت 
راه و شهرســازی بســیار تاش کرد، به 
مسئله مسکن کاری ندارم و مسکن بخش 
دیگری اســت که البته در آن زمینه هم 

تاش زیادی شد.
روحانی اظهار داشت: باید بگویم که وزارت 
راه و شهرســازی در زمینــه راه، بزرگراه، 
آزادراه، ریل، بنادر و فرودگاه کارهای بزرگ 
انجام داد، توان فرودگاه های ما حدود 50 
میلیون بود، اما الان به بیش از ۷0 میلیون 
رسیده است و توسعه بزرگی فرودگاه های 
کشــور پیدا کردند، تعداد پروازهای بسیار 
افزایش یافته است و یک تحول در بخش 

فرودگاهی و سفر هوایی رخ داد.
وی گفت: اگر برجــام ادامه پیدا می کرد، 
تاکنون ۲00 هواپیما وارد کشــور می شد 
و کاً فضای هوایی ما متحول می شــد، 
ما توانســتیم ۱6 هواپیمــا بیاوریم، البته 
قراردادهای ما بســیار طولانــی بود اما با 

تحریم سال ۹۷ بسته شد.
رئیس جمهور با اشــاره به افتتاح هایی که 

انجام شده است، گفت: ما قادریم در یک 
روز، صدهــا کیلومتر پروژه را افتتاح کنیم 
که بسیار مهم است. تنها یک پروژه امروز 
راه آهن یزد به اقلید به طول ۲۷0 کیلومتر 
افتتاح شد که راه را چند ساعت نزدیک تر 
و مســیر را کوتاه تر کرد، این راه آهن برای 
تولیدکنندگان، معــادن بزرگ و همچنین 

مسافران رفاه ایجاد می کند.
روحانی با اشاره به افتتاح ریل های دوخطه 
در دو اســتان اصفهان و زنجــان، اظهار 
داشت: در این پروژه توانستیم در دو نقطه 
ریل را دو خطی کنیم که اعتبارات بیشتری 
از پروژه های ریل یــک خطی نیاز دارد و 
بسیار برای سرعت قطار و دسترسی های 

مردم مهم است.
وی تصریح کرد: ریل گذاری خط راه آهن 
بستان آباد به تبریز تا ایستگاه خاوران آماده 
است و با اینکه ایستگاه ساخته شده است، 
اما به دلیل برخی مسائل فنی برای حرکت 

قطار نیاز به یک الی دو هفته زمان دارد.
رئیس جمهور ادامــه داد: همچنین پروژه 
خاش -زاهــدان نیز در روزهــای آینده 
تکمیل می شــود و هر دو پروژه را دولت 

بعدی افتتاح خواهد کرد.
وی بیان کرد: پروژه های نیمه تمام دیگری 
وجود دارد که اگر تا پایان ســال به افتتاح 
برســند، ما ۱۴ هزار کیلومتــر راه آهن در 
کشور خواهیم داشت و یکی از افتخارات 
ما این اســت که خط راه آهن کشوری را 
از ۱0 هزار به ۱۴ هزار کیلومتر می رسانیم.

رئیس جمهور در پایان با اشــاره به واقعه 
غدیر نیز خاطرنشان کرد: امروز همه افتخار 
ما این اســت که حکومت اسامی ما در 
مســیر امیرالمومنین )ع( باشد. البته همه 
ما یقین داریم حکومــت امروز جمهوری 
اسامی ایران با حکومت علی )ع( فاصله 
دارد، اما در عین حال تاش و مطلوب ما 
این است که همان مسیر را بپیماییم، این 
حرکت، تاش، ایثار و فــداکاری ما باید 
ادامه یابد تــا روز به روز رنگ حکومت ما 
همرنگ حکومت مولایمان علی )ع( باشد.

روحانی:

تحریمهامانعافتتاحقطارسریعالسیردرکشورشد

 رییس مجلس شورای اسامی گفت: مسدود سازی 
اینستاگرام و واتس اپ برنامه مجلس نیست و طرح در 

خصوص این پلتفرم های پرکاربرد باید اصاح شود.
به گــزارش روز جمعه ایرنا، محمــد باقر قالیباف در 
حســاب کاربری خود در توییتر نوشت: هیچ طرحی 
در حال حاضر تصویب نشده و مجلس صرفا به آغاز 

بررسی طرح رای داده است.
قالیباف اظهار داشت: طرح در کمیسیونی از منتخبین 
کمیسیون ها به صورت علنی و شفاف بررسی خواهد 

شد. عمدۀ ادعاها درباره طرح، خاف واقع است.
وی خاطر نشــان کرد: مسدود ســازی اینستاگرام و 

واتس اپ برنامه مجلس نیست و طرح درخصوص این 
پلتفرم های پرکاربرد باید اصاح شود.

روز چهارشنبه طرح جنجالی صیانت از حقوق کاربران 
و خدمات پایه کاربــردی فضای مجازی در مجلس 
بررسی شد.  در این روز نمایندگان ابتدا در جلسه ای 
غیر علنی درباره نحوه بررســی این طرح شور کردند 
و در ادامه در جلســه علنی بررســی آن را بر اساس 
اصل ۸5 قانون اساسی به کمیسیون های تخصصی 
ارجاع دادند.بر اســاس اصل ۸5 قانون اساسی سمت 
نمایندگی قائم به شــخص است و قابل واگذاری به 
دیگری نیست. مجلس نمی تواند اختیار قانونگذاری را 

به شخص یا هیاتی واگذار کند ولی در موارد ضروری 
می تواند اختیار وضع بعضی از قوانین را با رعایت اصل 
هفتاد و دوم به کمیســیون های داخلی خود تفویض 
کند، در این صورت این قوانین در مدتی که مجلس 
تعیین می نماید به صورت آزمایشــی اجرا می شود و 

تصویب نهایی آنها با مجلس خواهد بود.
طی هفته های اخیر بسیاری از کارشناسان نسبت به 
تبعات و پیامدهای تصویب این طرح بویژه در زمینه 
محدود کردن فضای کسب و کار هشدار داده بودند. 
اما در نهایت بررسی این طرح در کمیسیون مشترک 

با ۱۲۱ رای موافق به تصویب نمایندگان رسید.

قالیباف: مسدود سازی اینستاگرام و واتس اپ برنامه مجلس نیست



آوایی اعلام کرد:

خواستار افزایش اختیارات تعزیرات هستیم

معاون استاندار تهران خبر داد:

هشدار قطع برق به ۲۲۲ دستگاه دولتی در تهران

وزیر دادگســتری درباره افزایش اختیارات 
سازمان تعزیرات گفت: یکی از مسائلی که 
با جدیت دنبال کردیــم افزایش اختیارات 
ســازمان تعزیرات اســت که امیدواریم در 
دولــت جدید مســاله محدودیت اختیارات 

مرتفع شود.
به گــزارش خبرگــزاری مهر بــه نقل از 
صداوســیما، ســید علیرضا آوایــی اظهار 
کرد: ما در این چند ســال اخیر در برخورد 
با گرانفروشــی همچنان پای کار بودیم و 
آنچه رئیس قوه قضائیه در این روزها بر آن 
تاکید داشته اند همان است که پیش از این 

هم دنبال می کردیم.
وی گفــت: مبارزه با گرانفروشــی مطالبه 
رئیس قوه قضائیه، دولت، مجلس و مردم 

است که البته مطالبه به حقی است.
آوایی ادامــه داد: همانطور کــه می دانید 
برخورد با گرانفروشــی و مسائل بازار یک 
بحث تک بعدی نیســت که مــا با ورود 
به بــازار برخورد کنیم چرا که مشــکات 
اقتصــادی و تورم در کشــور وجــود دارد 
بنابراین باید ضمن رعایت قاطعیت همراه 
با عقانیــت برخورد کنیم تا نوســانات و 

اضطراب بیشتر در بازار ایجاد نشود.

وی ادامه داد: ما فکر می کنیم در رسیدگی 
پرونده هــای تعزیرات به خوبی عمل کرده 
ایم و کسی نمی تواند ادعا کند پرونده هایی 
به تعزیرات داده شــده و تعزیرات در یک 
فاصلــه زمانی متعارف رســیدگی نکرده و 

حکم نداده است.
وزیر دادگســتری تصریح کرد: ســال ۹۹ 
حدود ۳۸ هزار گشــت تعزیرات داشــتیم 
که برخی از این گشــت ها مشــترک بوده 
و جرایمــی کــه در این چهار ســال اخیر 
محکومیــت داده ایم اگر رقــم را بگویم 
حدود ۲ میلیون و ۲۱۸ هزار پرونده در این 

۴ ســال تا زمان تغییرات رسیدگی شده و 
۳۱ هزار میلیارد تومان حکم جریمه صادر 

شده است.
وی دربــاره افزایــش اختیارات ســازمان 
تعزیــرات گفــت: یکی از مســائلی که با 
جدیت دنبــال کردیم افزایــش اختیارات 
ســازمان تعزیرات اســت که امیدواریم در 
دولــت جدید مســاله محدودیت اختیارات 
مرتفع شــود.آوایی در پاسخ به این سوال 
تاکنون  گرانفروشــی  آیا مجازات های  که 
بازدارنده بوده یا خیر، افزود: در برخی موارد 
بازدارندگی داشــته و مؤثر بوده و در برخی 

موارد دیگر هم خیر، علت هم این اســت 
که مجازات ها خیلی تناســبی با نوع جرایم 
نداشــته و نکته تعدیل مجازات ها است که 
طبق قانون از ســال گذشــته این کار را 

پیگیری کردیم.
وی اضافــه کرد: در حال حاضر مجازات ها 
متناسب شــده مثاً تا دو سال قبل برخی 
اما حالا  بازدارنــده نبود،  مجازات ها اصاً 
میــزان مجازات ها در اکثر مــوارد حالت 
بازدارندگی دارد هم در رابطه با قاچاق کالا 
و ارز و هم در رابطه با گرانفروشــی که اثر 

خوبی هم داشته است.

معاون توســعه مدیریت و منابع اســتاندار 
تهران با اشــاره به اینکه در استان تهران 
ســاعت حضور کارکنان تا آخــر مردادماه 
ازساعت ۷ تا ۱۳ است از هشدار قطع برق 

به ۲۲۲ دستگاه دولتی در تهران خبر داد.
غامرضا عباس پاشا در گفت وگو با ایسنا، 
در تشــریح روند فعالیــت ادارات با توجه 
به شــرایط قرمز کرونایی در تهران گفت: 
فعالیت کارکنــان ادارات عادی به صورت 
۷0 درصــد دورکاری و فعالیت های ادارات 
با کارهــای ضروری، به صورت 50 درصد 
دورکاری خواهد بــود. در حقیقت با توجه 

به وضعیت قرمز تهــران، حضور کارکنان 
ادارات و دســتگاه ها، به صورت ۷0 درصد 

دورکاری می باشد.

وی درباره وضعیــت رعایت پروتکل های 
بهداشــتی از ســوی کارکنــان ادارات و 
دســتگاه ها دولتــی نیــز گفــت: رعایت 
پروتکل های بهداشــتی از سوی کارکنان 
دســتگاه ها بالای ۷5 درصد است و مهم 
اصناف و مردم هســتند که تا چه حد این 
پروتکل ها و نیز فاصله اجتماعی را رعایت 

کنند.
پاشا ادامه داد: حضور کارکنان در ادارات تا 
آخر مردادماه از ساعت ۷ تا ۱۳ می باشد و 
توصیه می کنیم که همچنان مردم رعایت 
پروتکل های بهداشتی، استفاده از ماسک و 

فاصله گــذاری اجتماعی را رعایت کنند تا 
پیشگیری مناسبی نســبت به این بیماری 

داشته باشیم.
معاون اســتاندار تهران در بخش دیگری 
از صحبت های خود به تاکیدات اســتاندار 
تهران و مصوبه شورای اداری استان مبنی 
بــر صرفه جویی مصرف بــرق به ویژه در 
دســتگاه های دولتی و ادارات اشاره کرد 
و افزود: رعایت صرفــه جویی در مصرف 
برق در دستگاه ها و ادارات دولتی به جهت 
جلوگیــری از قطع برق مصــارف خانگی 

ضروری است.

وی تاکید کرد: در راســتای اجرای صحیح 
صرفه جویی، بــه صورت متناوب بازدید و 
نظارت از دســتگاه ها به عمل می آید که 
بر این اســاس به ۲۲۲ دستگاه دولتی که 
الزامات الگوی مصرف برق را رعایت نمی 
کردند، اخطار قطع برق داده شــده که در 
صورت عدم رعایت ، برق این دســتگاه ها 
قطع خواهد شد. دستگاه های مزبور مکلف 
به صرفه جویــی و رعایت الگوی مصرف 
برق و یا اســتفاده از ژنراتور جهت تامین 
برق مورد نیاز خود شــدند تا خللی در ارائه 

خدمات به شهروندان ایجاد نشود.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

حفاظت از جنگل ها نیازمند 
همکاری تمام دستگاه هاست
حفاظت از جنگل ها نیازمند همکاری تمام دستگاه هاست

در ایران هشتم مرداد ماه را به نام روز »جنگل رمز حیات« 
نامیده اند تا نقشی که درختان در تامین آب، هوا و امنیت 
غذایی، ایفا می کنند مورد توجه قرار گیرد. یک متخصص 
جنگل ها ضمن اشاره به کاهش سطح جنگل های ایران 
طی سال های اخیر، بر ضرورت همکاری تمام دستگاه ها 

در زمینه حفاظت از جنگل های کشور تاکید کرد.
آرش دریک در گفت وگو با ایســنا، ضمن اشاره به اینکه 
جنگل ها جزو مهمترین منابع تجدیدشــونده هســتند، 
اظهارکرد: تراکم و  پراکندگی جنگل ها در تمام جهان به 
تناسب شرایط اقلیمی و نوع خاک منطقه متفاوت است و 
اگر آن ها را مورد بی مهری قرار دهیم زمینه نابودی  آن ها 

را فراهم خواهیم کرد.
به گفته این متخصص جنگل ها، براســاس آمار ســال 
۲00۱ سازمان خواربار و کشاورزی ملل متحد، مساحت 
جنگل های ایران حدود ۱۲.۴ میلیون هکتار برآورد شده 
بود که ۷.۴ درصد از ســطح کل کشور را شامل می شد. 
این در حالیست که طبق آخرین آمار این سازمان در سال 
۲00۹، این مساحت به ۱۱.0۷ میلیون هکتار کاهش یافته 
و در یک بازه زمانی کمتر از ۱0 سال بیش از یک میلیون 
هکتار جنگل را در کشــور از دست دادیم که این مساله 

جای تامل دارد.
وی ادامه داد: سهم سرانه هر ایرانی از جنگل کمتر از دو 
دهم هکتار  یعنی؛ یک چهارم سرانه جهانی است. بنابراین 
لازم است توجه ما به حفظ رویشگاه های جنگلی کشور 

نیز چهار برابر توجه جهانی باشد.
این دکتری جنگل شناسی و اکولوژی جنگل با بیان اینکه 
جنگل ها اثرات و کارکردهای مستقیم و غیر مستقیم بر 
اکوسیستم ها دارند، گفت: جنگل ها در تامین چوب مورد 
نیاز انسان ها، تولید اکسیژن و تلطیف هوا، حفظ و تولید 
خاک، تولید علوفه، تولید فرآورده های دارویی و صنعتی، 
ارزش های تفرجگاهی، زیســتگاه گونه های جانوری و 
حیات وحش و حفــظ و نفوذ آب در منابع آب زیرزمینی 
و جلوگیری از وقوع سیاب نقش بسیاری مهمی دارند و 
تخریب جنگل ها عاوه بر مشکاتی که برای اکوسیستم ها 
و تنوع زیستی ایجاد می کند باعث وقوع و تشدید اثرات 
 پدیده هایی از جمله سیل می شوند. اکثر سیاب هایی که 
طی ســال های اخیر در برخی مناطق کشور رخ داد نیز 

ناشی از تخریب منابع طبیعی و بخصوص جنگل ها بود.
دریک درباره انواع جنگل های کشــور ضمن بیان اینکه 
به لحاظ رویشــگاهی چهار ناحیه جنگلی در ایران وجود 
دارد،  گفــت: یکی از رویشــگاه های جنگلی کشــور در 
حاشیه ســواحل دریای خزر یعنی جنگل های هیرکانی 
با مســاحت حــدود ۱.۸ میلیون هکتــار و در غرب آن 
جنگل های ارســباران با مساحت ۱۴0 هزار هکتار است 
که از قدیمی تریــن جنگل ها و به لحاظ تنوع گونه ای در 
کشور و حتی جهان بســیار مهم هستند. ناحیه رویشی 
دیگر جنگل های ایرانــی - تورانی یا همان جنگل های 
فات مرکزی اســت که مســاحت آن به ۳.۴ میلیون 
هکتار می رســد و یکســری عوامل اکولوژیک خاصی 
از جمله بارش کم، دمای بالا و خاک شــور باعث شده 
رویش های جنگلی متفاوتی نظیر جنگل های بیابانی و 

استپی کوهستانی شکل بگیرد.
این محقق مرکز تحقیقات کشــاورزی و منابع طبیعی 
لرستان در ادامه درباره دو نوع دیگر رویشگاه های جنگلی 
کشور توضیح داد: ناحیه رویشی دیگر ما خلیجی- عمانی 
اســت و در جنوب ایران در یک اقلیم نیمه استوایی قرار 
دارد.  مســاحت آن حــدود ۱.5 میلیون هکتار اســت و 
شامل جنگل های مانگرو می شود.  جنگل های زاگرس 
نیز از دیگر رویشــگاه های جنگلی مهم کشور است که 
مساحت آن حدود 5 میلیون هکتار برآورد شده و بزرگترین 
رویشگاه جنگلی کشور محسوب می شود و گونه غالب آن 
بلوط ایرانی اســت و از گونه های همــراه آن در زاگرس 
می توان به گابی وحشــی، بلوط مــازو، ارژن، بادامک، 
کیکم، تنگرس، دافنه، گردو، مورد، بنه، گیاس وحشی، 
زالزالک، محلب و سیاه تلو اشاره کرد. جنگل های زاگرس 
ناحیه رویشی مهمی است، چراکه بیشتر رودهای پرآب 
کشــور از کوههای زاگرس سرچشــمه می گیرد و ۴0 
درصد سطح جنگل های ایران را شامل می شود و حدود 
۱۱ استان کشــور از جمله آذربایجان غربی، کردستان، 
کرمانشاه، لرستان، ایام، قسمتی از اصفهان، خوزستان، 
فارس، چهارمحال و بختیاری و کهگیلویه و بویراحمد را 

در بر می گیرد.
دریک ضمن بیــان اینکه تغییرات شــرایط اکولوژیک 
و چالش هــای متعــدد  پیش آمده طی ســال های اخیر، 
اکوسیســتم جنگلی در زاگرس را تحــت تاثیر قرار داده 
و اثرات تجمعی ناشــی از حضور و گســتردگی برخی 
عوامل طبیعی و غیر طبیعی مشــکات جدی در غرب 
کشــور ایجاد کرده است، خاطرنشان کرد: بخش مهمی 
از این دگرگونی ها ناشــی از تغییرات اقلیمی اســت اما 
عوامل طبیعی دیگری از جمله خشکســالی و ریزگردها 
نیز در این زمینه نقش داشــته اند.  همچنین عوامل غیر 
طبیعی)انســانی( متعددی از جمله زراعت زیر اشکوب و 
تغییر کاربری اراضی، چرای بی رویه دام به واسطه حضور 
دام مازاد در جنگل ها و مراتع، فعالیت های عمرانی نظیر 
راه ســازی و عبور خطوط لوله نفــت و گاز و همچنین 
آتش ســوزی های عمدی و غیر عمــدی و هجوم آفات 
و بیماری ها این رویشــگاه های جنگلــی مهم را تهدید 
می کنند.  وی با اشــاره به اینکه قطع درختان و قاچاق 
چوب نیز یکــی از معضات تهدیدکننــده جنگل های 
زاگرس است، تصریح کرد: اکثر مردم در حاشیه روستاها 
و جنگل ها بیکار شده اند و مشکات معیشتی مهمترین 
دلیلی اســت که باعث می شــود مردم درختان را قطع و 
بــه ذغال تبدیل کنند و ســپس برای کســب درآمد و 
امرار معاش آن را بفروشــند.  این دکتری جنگل شناسی 
و اکولوژی جنگل در ادامه ضمن تاکید بر اینکه حســاب 
افراد سودجویی که دست به قطع درختان می زنند با سایر 
مردمی که به لحاظ معیشتی در مضیقه هستند جدا است، 
اظهار کرد: در چنین شرایطی هرقدر درباره میزان اهمیت 
منابع طبیعی به مردم گفته شود اثر چندانی نخواهد داشت 
چراکه مردم منطقه، درآمدزایی از طریق این منابع طبیعی 

را ساده ترین راه حل برای امرار معاش خود می دانند.

آخرین وضعیت مدت دوره 
آموزشی سربازی در شیوع کرونا

رییس اداره سرمایه انسانی سرباز ستادکل نیروهای مسلح 
اعام کرد که با توجه به شرایط کرونایی حاکم بر کشور، 

طول مدت آموزشی سربازان همچنان یک ماهه است.
امیر غامرضا رحیمی پور در گفت وگو با ایسنا، درباره طول 
مدت آموزشی ســربازان در مراکز آموزش نظامی گفت: 
برابر تصمیمات اتخاذ شــده که با رصد وضعیت ناشی از 
کرونا انجام می شــود. طول مدت آموزشــی سربازان در 

مراکز آموزش نظامی همچنان یک ماه است.
وی بــا بیان اینکه هرگونه تغییر ایــن مدت با توجه به 
وضعیت شــیوع کرونا در کشــور خواهد بــود، تصریح 
کــرد: عاوه بر کاهش مدت آموزش نظامی ســربازان، 
پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری فیزیکی نیز برای 
ســربازان حاضر در این مراکز و نیز تمامی پادگان ها در 
حال انجام است و بر این موضوع نظارت ویژه ای صورت 

می گیرد.
رییس اداره سرمایه انسانی سرباز ستادکل نیروهای مسلح 
افزود: تغییری در وضعیت اعزام ســربازان نیز رخ نداده و 

اعزام ها در موعد مقرر انجام می شود.

جزئیات و زمان واریز پاداش 
پایان خدمت بازنشستگان سال 

99 آموزش و پرورش
معاون برنامه ریزی و توســعه منابــع وزارت آموزش  و 
پرورش جزئیات و نحوه پرداخــت پاداش پایان خدمت 

فرهنگیان سال ۹۹ را اعام کرد.
علــی الهیار ترکمــن در گفت وگو با ایســنا اظهارکرد: 
خوشــبختانه با اقدام مساعد دولت و ســازمان برنامه و 
بودجه اعتبار مورد نیاز برای پرداخت پاداش پایان خدمت 
بازنشستگان وزارت آموزش و پرورش در سال ۹۹ فراهم 

شده است.
وی تاکید کرد: البته هنوز در اعتبار پیش بینی  شده، بودجه 
مربوط به بازخرید مانده مرخصی دیده نشده استاما اصل 
پــاداش پایان خدمت به صورت کامل دیده شــده و روز 
دوشنبه هفته گذشــته )۲۸ تیرماه( به خزانه اباغ شده 

است.
معاون برنامه ریزی و توســعه منابــع وزارت آموزش  و 
پرورش با بیان اینکه به اســتناد تبصره ۱۹ قانون بودجه 
سال ۱۴00، خزانه باید اعتبارات را به ذینفع نهایی پرداخت 
کند و دیگر کار دستگاه ها نیست که این پول را از خزانه 
دریافت و خودشان برای افراد واریز کنند، گفت: ما فهرست 
مربوط را کامل و آماده کردیم و در اختیار خزانه داری کل 
کشــور قرار دادیم تا بر اساس تخصیص صادره از سوی 
سازمان برنامه و فهرســتی که ما ارائه کرده ایم پاداش 
پایان خدمت را برای بازنشســتگان سال ۹۹ واریز کنند. 
الهیار با اشاره به تاش دولت برای تحقق  منابع با توجه 
به مضایق و محدودیت های تامین بودجه اظهار کرد: برای 
بازنشستگان کار خوبی انجام شده است و تاکید ما از ابتدا 
همین بود که  پاداش پایان خدمت همکاران بازنشسته ما 
در آموزش وپرورش باید به صورت نقدی و یکجا پرداخت 

شود که خوشبختانه محقق شده است.
وی در پایان گفت: پیش بینی  ما این است که با توجه به 
وضعیــت پیش رو طی کمتر از ۱0 روز آتی پاداش پایان 

خدمت برای ۳۳ هزار بازنشسته پرداخت شود.

ثبت سفارش بیش از 96 
درصدی کتب درسی ابتدایی ها

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی آمار ثبت 
نام کتب درسی دانش آموزان میان پایه را اعام کرد.

حســن ملکی در گفت وگو با ایســنا، در این باره اظهار 
کــرد: در بازه زمانی تعیین شــده برای ثبت ســفارش 
اینترنتی کتاب درسی میان پایه های دوره ابتدایی نظیر 
پایه های دوم، سوم، چهارم، پنجم و ششم ۹6.6۲ درصد 
دانش آموزان ثبت سفارش خود را انجام داده اند.وی افزود: 
آمار ثبت نام میان پایه های متوسطه اول یعنی هشتم و 
نهم، ۸۸.۳5 درصد است و در میان پایه متوسطه دوم اعم 
از شــاخه نظری، کاردانش و فنی وحرفه ای نیز ۹۳.۳۱ 
درصد دانش آموزان ثبت سفارش اینترنتی کتب درسی 
شــان را انجام داده اند.به گفته رئیس سازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشی، مهلت برای تکمیل ثبت نام کتب 
درســی جاماندگان وجود دارد و مشــکلی از این جهت 
نیست.به گزارش ایسنا، طبق تقویم زمانی ثبت سفارش 
کتب درسی، ثبت نام کتاب های درسی کاس اولی ها، 
پایــه هفتمی ها و پایه دهمی ها نیز از روزششــم تیرماه 

آغازشده و تا شهریور ماه ادامه دارد.

پیش بینی صد هزار دُز واکسن  
برای حمل و نقلی های پایتخت

معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران با اشاره 
به اینکه پیش بینی صد هزار دُز واکســن برای خانواده 
بزرگ حمل و نقل شده است، گفت: مرکز واکسیناسیون 
شــرکت بهره برداری متروی تهــران و حومه یکی از 
بهتریــن مراکز واکسیناســیون در معاونت حمل و نقل 
است.به گزارش ایســنا، مناف هاشمی با اشاره به بازدید 
خود از مراکز واکسیناسیون شرکت اتوبوسرانی، شرکت 
بهره برداری متروی تهران و حومه، سازمان تاکسیرانی 
و بوستان ولایت گفت: زحمات زیادی بر دوش همکاران 
در شرکت بهره برداری متروی تهران بود و انتظار داشتیم 
خیلی زودتر واکسیناسیون آنها انجام می شد؛ اما با توجه 
به محدودیت هایی که در خصوص واکســن در کشور 
جود دارد از وزارت بهداشــت و درمان آموزش پزشکی، 
دانشگاه علوم پزشــکی تهران و دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی که این تصمیم را گرفتند؛ تشکر و قدردانی 
می کنم.معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران 
تصریح کرد: اولویت اول واکسیناسیون رانندگان ناوگان 
حمل و نقل عمومی شامل تاکسیرانان، رانندگان اتوبوس، 
پایانه ها و راهبران مترو که بیشــترین ارتباط را با مردم 

دارند است.

مــوج پنجم کرونا در ایران همچنان به طرز 
وحشــتناکی روبه صعود است، به طوری که 
در یــک هفته اخیر رکورد تعــداد مبتایان 
کرونا در کشور شکسته شــد. این در حالی 
اســت که به گفته مسئولان همچنان ایران 

به اوج موج پنجم نرسیده است.
ســعید نمکی، وزیر بهداشت در ایران رابطه 
گفته بود: در حال حاضر در سربالایی پیک 
پنجــم قرار داریم و متاســفانه عدم رعایت 
پروتکل ها و مســافرت های متعــدد راه را 
برای کنترل پیک پنجم دشــوار می ســازد. 
ویروس دلتا، بسیار سرکش است و اگر شیوه 
رعایت پروتکل های بهداشتی اینگونه باشد، 
امیدواری چندانی به خارج شدن از وضعیت 
قرمز در اکثر شــهرهای کشــور نداریم اما 
اگر مردم رعایــت کنند و ارگانهای مختلف 
بــر روی رعایت پروتکل های بهداشــتی، 
پافشــاری کنند می توانیم امیدوار باشیم که 
در چند روز آینده، وضعیت آرام تری داشــته 

باشیم.
تعداد  ترســناک  -رکوردشــکنی 

مبتلایان کرونا در ایران
با این وجود همین حالا هم رکوردهای سیاه 
کرونایی در کشــور در این مدت شکســته 
شــده اند. در یک هفته اخیر تعداد مبتایان 
کرونا برای چهــار روز به بــالای ۳0هزار 
نفر رســید و متاســفانه به طور میانگین هر 
روز ۲۸۹05 نفر در کشــور بــه کرونا مبتا 
شدند. همچنین متاسفانه در این مدت تعداد 
مبتایان به سرعت از ۱۸هزار نفر تا نزدیک 

۳5هزار نفر افزایش پیدا کرد.
در مجموع در ایــن هفت روز ۲0۲۳۳۷ نفر 
در کشــور به کرونا مبتا شــده و در خطر 
مرگ قرار گرفتند. در مقایسه با هفته پیش 
تعداد مبتایان کوویــد-۱۹ در ایران ۲6.6 
درصد افزایــش پیدا کرد، در حالی که هفته 
قبلی تعداد مبتایان کرونا در کشــور حدود 

۱۷درصد افزایش پیدا کرده بود.
متاســفانه ابتای ۲0۲هزار نفر به کرونا در 
کشور به معنی رکورد شکنی تعداد مبتایان 
این بیمــاری در ایران اســت، در اوج موج 
چهارم مجمــوع مبتایان کرونا در ایران به 

6۷0۳۳ نفر رسیده بود.

-هر ۵ دقیقه یک کرونایی فوت کرد
متاســفانه ایــن رونــد صعــودی در آمار 
جان باختگان کرونا هم دیده می شود به طوری 
که در یک هفته اخیر تعداد فوتی های کرونا در 
کشــور برای سه روز به بالای ۳00 نفر رسید 
و در ایــن مدت به طور میانگین هر روز ۲۸۷ 
زندگی به پایان رســیدند، در حالی که هفته 
گذشته حداکثر تعداد جان باختگان روزانه کرونا 

در کشور ۲50 نفر بود.
براین اســاس در اولین هفته مــرداد ۲0۱۱ 
زندگی بخاطر ابتا بــه کووید-۱۹ به پایان 
رســیدند و خبر بد این که تعداد جان باختگان 
نسبت به هفته پیش ۳6.۷درصد بیشتر شد. در 
حالی که هفته آخر تیر ماه تعداد جان باختگان 

کرونا ۲۳درصد افزایش پیدا کرد.
مرگ ۲0۱۱ نفر در یک هفته به معنای پایان 
زندگــی 5 نفر در هر دقیقــه بخاطر ابتا به 

کروناست.
رکوردشــکنی  برخاف  خوشــبختانه  البته 
تعــداد مبتایــان، آمار ســیاه جان باختگان 
کرونا در کشور رکوردشکنی نکرده است، به 
گفته مســئولین یکی از دلایل این موضوع 
واکسیناســیون بخشــی از جمعیــت گروه 

آسیب پذیر در کشور است.

-بســتری22404 کرونایی در یک 
هفته

البته افزایش تعداد مبتایان به معنای افزایش 
تعداد بستری های کرونا در کشور است و این 
موضوع در آمار اعام شــده توســط وزارت 
بهداشــت هم دیــده می شــود.در حالی که 
هفته پیش تنها در یک روز تعداد بســتری ها 
به بالای ۳هزار نفر رســیده بود این اتفاق در  
اولین هفته مرداد چهار بار رخ داد و متاسفانه 
به طور میانگین هر روز ۳۲00 نفر در اثر ابتا 
به کروناویروس در کشــور در بیمارستان ها 

بستری شدند.
این یعنی در مجمــوع در این مدت ۲۲۴0۴ 
نفر کرونایی در بیمارستان ها بستری شدند و 
تعداد بستری ها نسبت به هفته گذشته تعداد 
بستری ها ۲۴.۷درصد افزایش پیدا کرد. هفته 
قبلی تعداد بستری خت ۲۲درصد افزایش کرده 
بود. این یعنی دومین رکورد تعداد بستری های 

کرونا در این شکسته شد.
در اوج موج چهــارم ۲۲۷6۴ نفر از مبتایان 
کرونا در بیمارستان ها بستری شدند و با توجه 
به به روند صعودی موج پنجم کرونا در کشور 
اصا بعید نیست که این رکورد هم شکسته 

شود.

-ایران در شرایط قرمز کرونایی
وضعیت رنگبندی کرونایی در کشور نسبت به 
هفته گذشته هنوز تغییری نکرده است و در در 
حال حاضر ۲۳۲ شهر کشور در وضعیت قرمز، 
۱۱۷ شهر در وضعیت نارنجی و ۹۹ شهر در 

وضعیت زرد متأثر از بیماری کرونا قرار دارند.

- اوضاع واکسیناسیون چطور است؟
رییس مرکز روابط عمومی و اطاع رســانی 
وزارت بهداشــت و سخنگوی سازمان غذا و 
دارو از آغاز واکسیناســیون برخی گروه های 
شغلی پرخطر و همچنین بیماران دیابتی در 
کشــور علیه کرونا خبــر داد و در عین حال 
جزئیات آن را تشــریح کــرد. دکتر کیانوش 
جهانپور گفت: خوشــبختانه به مناسبت عید 
غدیر و در آســتانه روز خبرنــگار با توجه به 
تامین مناســبی که در روزهــا و هفته های 
اخیر درباره واکسن کرونا وجود داشت و البته 
به نوعی رســیدن به حدنصــاب قابل قبولی 
از واکسیناســیون افراد در گروه های ســنی 

پرخطر، گروه های شــغلی پرخطر و یعنی فاز 
سوم واکسیناسیون علیه کرونابه موازات و با 
دستور وزیر بهداشت آغاز شد و 5شنبه شاهد 
آغاز واکسیناسیون ۱0 گروه شغلی یا گروه های 
پرخطر فاز سوم واکسیناسیون در سراسر کشور 
بودیم که شامل معلمین، آموزگاران، اصحاب 
رســانه و خبرنگاران، اساتید حوزه و دانشگاه، 
هموطنانی که در مراکز تربیتی و زندان ها به 

سر می برند، کارکنان بانک ها و ... است.
جهانپور درباره وضعیت تامین واکسن کرونا، 
گفت: خوشبختانه در شرایطی هستیم که در 
نقطه حداکثری واکسیناسیون روزانه رسیدیم 
و اگــر بخواهیم با همین ســرعت هم ادامه 
 دهیم، تقریبا برای دو هفته واکســن موجود 
اســت. طبیعتــا دوز اول واکســن ها تزریق 
می شــود و واکســن دوز دوم هم با توجه به 
ورود محموله هــای جدیــد ازجمله محموله 
واکســن آســترازنکا تولید ژاپن روز جمعه و 
دو محمولــه از چیــن در هفته آتــی و البته 
ورود واکسن های ســبد کووکس در روزها و 
هفته های آتی و ورود منظم واکسن کوو ایران 
برکت به سبد واکسیناسیون ملی به صورت 
هفتگی، اکنون ریل گذاری مناســبی چه در 
واردات و چه در زمینه تولید داخلی انجام شده 
و هرچه به سمت جلو پیش رویم، این سرعت 
تامین واکسن بهتر خواهد شد و تاثیرش را بر 
روند واکسیناسیون روزانه هم خواهد داشت. 

تقریبــا می توان گفت که کمترین دغدغه ها 
را برای تامین واکسن در روزها و هفته های 

آتی داریم.
وی درباره وضعیت تولید واکسن پاستوکووک 
نیز گفت: واکســن پاستووکوک بیش از ۱۲0 
هزار دوز را هفته گذشــته به وزارت بهداشت 
تحویل داده که در شبکه بهداشتی توزیع شده 
و این روزها تزریق می شــود. روز گذشته هم 
خبرنگارانی که واکسینه شدند، از این واکسن 
اســتفاده کردنــد. در عین حــال تولید نیمه 
صنعتی آن ادامه می  یابــد. خطوط صنعتی 
واکسن پاستوکوک که در مقیاس وسیع تر و 
انبوه تری تولید خواهد کرد، در شهریور ماه به 
بهره برداری می رســد. ما یک روند افزایشی 
پلکانی و تدریجی در تولید پاستوکووک را هم 
شاهد خواهیم بود و فکر می کنم در مهر ماه به 

ظرفیت اسمی خودش نزدیک شود.
وی دربــاره نحوه واکسیناســیون گروه های 
شــغلی، گفت: در گروه های شغلی سازمان یا 
صنف مربوطه، از سوی اداره کل استان های 
مختلف احصاء و اعام می شــود. به عنوان 
مثال در اصحاب رسانه با هماهنگی معاونت 
مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسامی، 
در معلمان بــه هماهنگــی وزارت آموزش 
و پــرورش، اســاتید دانشــگاه ها از طریق 
وزارت علــوم، هموطنانی کــه در زندان ها 
هستند، از سوی ســازمان زندان ها و... اعام 
می شــود. وزارت بهداشــت هم از سازمان 
یا صنف مربوطــه موارد را احصــاء کرده و 
در مکان هایی که صنــوف تعیین کنند و با 
اولویت بندی صنف مربوطه، وزارت بهداشت 
واکسیناسیون را انجام می دهد.جهانپور درباره 
جزئیات واکسیناســیون دیابتی ها نیز، گفت: 
واکسیناســیون بیماران دیابتی با دستور وزیر 
بهداشت و با احصاء بیماران دیابتی، با اولویت 
بیمارانی که دریافت کننده انسولین هستند، در 
سراسر کشور آغاز خواهد شد و واکسیناسیون 
بیماران زمینه ای دیگر هم بعد از احصاء موارد 
و تهیه فهرست بیماران در کشور کلید خواهد 
خورد. با سرعت تکمیل واکسیناسیون فاز دوم 
و آغاز فاز ســوم در کشور آغاز شده و در حال 
انجام است و فکر می کنم که در همین ماه به 
اندازه شش ماه گذشته واکسیناسیون در کشور 

رکوردمبتلایانوواکسیناسیوندرمردادشکستهشد
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وزیر آموزش و پــرورش گفت: به دلیل در معرض خطر 
بودن معلمان و لزوم بازگشــایی مدارس، واکسیناسیون 

معلمان از شنبه به صورت رسمی آغاز می شود.
به گزارش خبرگزاری مهر، محســن حاجی میرزایی وزیر 
آمــوزش و پرورش در مراســم افتتاحیه پایگاه تجمیعی 
واکسیناسیون معلمان که در شهر ری برگزار شد، ضمن 
تبریک عید غدیر اظهار کــرد: حوادثی که در زندگی ما 
پیش می آید عیار آدم ها و ســازمان ها را روشن می کند و 
رویداد کرونا در کنار همه مصائب و تلخی ها، عیار مجموعه 

ارزشمند بهداشت و درمان را آشکار کرد.
وی ادامه داد: این سال برای ما سالی سخت و متفاوت بود 
و نظام آموزشی در برابر مهم ترین چالش قرن بود و همه 

مأموریت ها در معرض مخاطره قرار گرفت.
وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به اینکه مدارس در این 
ســال تعطیل شد، اظهار کرد: پسوند دادن نشان جمعیت 
بزرگ نظام تعلیم و تربیت، کاری دشــوار بود ضمن آنکه 
معلمان ما کار در بســتر مجازی را نیاموخته بودند، دانش 
آموزان ما هم با کار در این بستر آشنا نبودند ضمن آنکه 
نگرانی ها مزید بر علت بود.به گفته حاجی میرزایی، طبق 
بررسی هایی که در جمعیت دوره دوم ابتدایی انجام شده 
است، ۹0 درصد معلمان هر روز یا بیشتر روزهای هفته در 
ارتباط با دانش آموزان بودند و ۸۴ درصد معلمان در کنار 
کار آموزشی، برای توسعه توانایی های دانش آموزان هم 

قدم برداشتند که این آمار قابل اعتنایی است.

او افزود: درست است که کار در بستر مجازی کاستی های 
خــودش را دارد امــا باید وضعیت را بــا تعطیلی جریان 
آموزشــی منطبق می کردیم و در بررسی انجام شده ۹0 

درصد دانش آموزان، دلتنگ مدرسه بودند.
وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اینکه مدرسه سامت 
روان و بلوغ اجتماعــی دانش آموزان را کامل تر می کند، 
اظهار کرد: امروز ارزیابی بین المللی این اســت که از هر 
طریقی که می شود برای بازگشایی مدارس اقدام شود و 
این ضرورتی بود که خوشــبختانه در ستاد ملی مقابله با 
کرونا منجر به واکسینه شدن معلمان شد و آنها به عنوان 
سرباز سپاه پیشرفت، آماده می شوند که از مهر امسال بار 

دیگر طنین مهر و محبت را در مدارس آشکار کنند.

حاجی میرزایی:مدارس به هر طریقی باید بازگشایی شوند
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

خبرانرژی

مصرف برق 6 هزار مگاوات 
کاهش یافت

 ســخنگوی صنعت برق کشــور از کاهش 6 
هزار مگاواتی مصرف برق در کشور خبر داد.

بــه گزارش ایرنــا، مصطفی رجبی مشــهدی 
گفت: امــروز به دلیل کاهش دمــا و تعطیلی 
مصرف بــرق کاهش مطلوبی نســبت به روز 
قبل داشــته و حداقل 6 هزار مگاوات از میزان 

مصرف مردم کاسته شده است.  
سخنگوی صنعت برق خاطرنشان کرد: رکورد 
امروز 5۷ هزار مگاوات است در حالی که روز 
گذشته حدود 6۴ هزار و ۴00 مگاوات مصرف 

داشتیم.
وی افــزود: باید به این نکته نیز اشــاره کنم 
کــه با توجه بــه کاهش مصرف برق کشــور 
و همــکاری خوبــی که مردم در ایــن زمینه 
داشته اند، از شب گذشــته توانستیم بخشی از 
را مرتفع کنیم. محدودیت ها در بخش صنعت 

رجبی مشــهدی خاطرنشــان کرد: در بخش 
صنعت سیمان با همکاری خوبی که با وزارت 
صمت بــه عمل آمد، ۳6 شــرکت تولیدکننده 
سیمان که روز گذشــته محصولات خود را به 
بازار عرضــه کرده بودند، در الویت تامین برق 
قرار گرفتند و از شــب گذشــته در حال تولید 

هستند. سیمان 
مدیرعامل شــرکت مدیریت شبکه برق ایران 
تصریــح کــرد: هفته آینــده رونــد تدریجی 
افزایش دما را داریم که گذر از این مساله نیاز 
به همراهی مردم و مشترکان عمده برق دارد.

ساخت سیاسی ترین خط لوله 
گازی جهان به پایان رسید

اپراتور خط لوله نورد استریم ۲ از تکمیل ساخت ۹۹ 
درصد از این خط لوله گازی زیردریایی که مستقیما 

از روسیه تا آلمان امتداد پیدا می کند، خبر داد.
به گزارش ایسنا، پروژه ۱۱ میلیارد دلاری خط لوله 
گازی نورد اســتریم ۲ که برای دور زدن اوکراین و 
دو برابر کردن ظرفیت انتقال گاز خط لوله فعلی نورد 
استریم به ۱۱0 میلیارد متر مکعب در سال طراحی 
شده است، نقطه اصلی تنش و درگیری میان مسکو 

و واشنگتن بوده است.
ســاخت این خط لوله با تحریمهایی که از سوی 
آمریکا در اواخر ســال ۲0۱۹ اعام شد، تنشهای 
سیاسی و برنامه واشنگتن برای افزایش فروش گاز 

طبیعی مایع به اروپا، به موانعی برخورد کرده بود.
اپراتور نورد اســتریم ۲ روز چهارشــنبه اعام کرد 
کشتی آکادمیک چرســکی کار برنامه ریزی شده 
اولیه را به اتمام رسانده است و کشتی احداث لوله 
فورچونا در حال حاضر به کار در بخش باقی مانده 

این خط لوله ادامه می دهد.
با وجود مخالفت همیشــگی آمریکا با این پروژه، 
دولت بایدن به این نتیجه رسیده که برای متوقف 
کردن ســاخت این خط لوله دیگر خیلی دیر شده 
است. آلمان که قویا از ساخت این خط لوله گازی 
حمایــت کرده اســت و آمریکا هفته گذشــته در 
خصوص این خط لوله به توافق رســیدند. آمریکا 
و آلمــان توافق کردند در صورت اقدام روســیه به 
اســتفاده از خط لوله گازی نورد اســتریم ۲ برای 
آســیب زدن به اوکراین یا سایر کشورهای اروپای 
شرقی، اقداماتی برای محدود کردن صادرات انرژی 

مسکو صورت دهند.
بر اســاس گزارش رویترز، شرکت اداره کننده این 
پروژه اوایل ماه جاری اعام کرده بود نورد استریم 
۲ اواخر اوت تکمیل می شود و امسال فعالیتش را 

آغاز خواهد کرد.

 برابری تولید و مصرف آب
 در بیشتر شهرهای کشور

برابری تولید و مصرف آب در بیشتر شهرهای کشور
تهــران - ایرنا- معــاون راهبــردی و نظارت بر 
بهره برداری شرکت مدیریت آبفای کشور از برابری 
میزان تولید و مصرف آب شــرب در بســیاری از 
شــهرهای کشــور خبر داد و افزود:  بــا این حال 
توانســتیم تا به امروز، آب مورد نیاز کشور را تامین 

کنیم و با قطعی آب مواجه نشویم.
به گزارش روز جمعه ایرنا،  »حمیدرضا کشــفی« در 
گفت وگویی تلویزیونی با بیان اینکه اکنون در روزهای 
گرم سال هستیم و مصرف آب بسیار بالاست، افزود: 
در روزهای گذشــته همه منابع تولید و تصفیه آب در 
مدار بهره برداری بودند و البته چاه هایی که برای مواقع 
بحران حفر شده بود نیز با موفقیت به مدار وارد شدند.

وی با اشاره به اینکه در حال حاضر مشکلی برای تامین 
آب در کشور وجود ندارد، گفت: برخی از سامانه های 
آب در مناطقی از کشــور نیازمند بازسازی و اصاح 
هستند که با توجه به تامین اعتباری که امسال و سال 
آینده انجام خواهد شد، پیش بینی می شود بتوانیم این 
ســامانه ها را اصاح و بازسازی کنیم و حداکثر تولید 
را در آن ها داشته باشیم.معاون راهبردی و نظارت بر 
بهره برداری شرکت مدیریت آبفای کشور افزود: یکی 
دیگر از نیازهای ما در برخی مناطق، مخازن ذخیره آب 
برای مواقعی است که با قطعی آب مواجه می شویم.

وی یادآور شــد:  البته در برخی شهرها مخازن کافی 
با توجه به استاندارهای موجود نداریم، به همین دلیل 
مجبور به مصرف کامل آب تولید شده هستیم.کشفی 
افزود: به دنبال این هســتیم از اعتباراتی که سازمان 
برنامه بودجه از محل منابع خشکسالی در نظرگرفته 
است، مخازن مناســبی را در شهرهایی که با کمبود 

مواجه هستند احداث کنیم.

نفت هیچ دخل و تصرفی در حوزه 
آب هورالعظیم ندارد

شرکت مهندسی و توسعه نفت اعام کرد که نفت 
هیچ دخل و تصرفی در حوزه آب هورالعظیم ندارد و 
حقابه تالاب باید از کرخه رهاسازی شود؛ کمااینکه 
صنعت نفت می تواند از حوزه تالابی نیز همانند دریا 
نفت برداشــت کند و بحث خشکاندن هور به دلیل 

اجرای پروژه های نفتی موضوعیت ندارد.
به گزارش شانا به نقل از شرکت مهندسی و توسعه 
نفت، کوروش رضازاده، رئیس بهداشــت، ایمنی و 
محیط زیست )اچ اس ئی( این شرکت درباره بعضی 
از ســخنان مبنی بر خشک شدن تالاب هورالعظیم 
به دلیل اجرای پروژه های نفتی غرب کارون از سوی 
چینی ها گفت: ابتدا قرار بود شــرکت اینپکس ژاپن 
میــدان نفتی آزادگان جنوبی را توســعه دهد، ما بر 
اســاس مطالعات محیط زیستی )EIA( درخواست 
انجــام مطالعات از این شــرکت کردیم و در پی آن 

مطالعه بسیار جامعی ازسوی اینپکس انجام شد.
وی ادامــه داد: مطالعات جامعی که مســیر حرکت 
را به نحوی که هیچ آســیبی به تالاب وارد نشــود 
مشخص کرد. در ادامه، سندی بین نفت و اداره کل 
محیط زیســت خوزستان امضا و مجوز فعالیت داده 

شد.
رئیس اچ اس ئی شــرکت متن با بیــان اینکه این 
همکاری به دلیل عقب نشــینی اینپکس از توســعه 
میدان ناشی از تحریم ها ادامه نیافت، افزود: در سال 
۸۹ مجوزی ســه ساله از سوی شورای عالی امنیت 
ملی کشور داده شد که بتوانیم در بخش پایین دست 
تالاب فعالیت کنیم و فعالیت ما در حوزه میدان های 
غرب کارون در حالی آغاز شد که مخازن ۱ و ۲ تالاب 
هورالعظیم همواره دارای آب بود، اما مخزن های ۳، ۴ 
و 5 آبی نداشتند و فعالیت نفت هم در این سه مخزن 

بی آب بوده است.
رضازاده تصریح کرد: هم اکنون ۷5 دریچه در مخزن 
شــماره ۲ وجود دارد که اگر ارتفاع آب به چهار متر 
برســد، مازاد آن وارد مخازن ۳، ۴ و 5 می شود. طی 
سه سالی )۹۳-۹0(  که ما اجازه فعالیت داشتیم این 
اختیار به ما داده شد که دریچه ها بسته شود تا بتوانیم 
لوکیشن چاه ها را بسازیم و بعد دریچه ها باز شود، اما 
دقیقاً در همان سه سال با خشکسالی روبه رو شدیم و 
هیچ آبی در مخازن ۳، ۴ و 5 موجود نبود. پایان سال 
۹۳ مهلت سه ساله ما به پایان رسید و با حضور معاون 
سازمان حفاظت محیط زیست کشور دریچه ها باز شد 
و به هیچ وجه آبی در کار نبود که باز شدن یا نشدن 

دریچه ها تفاوتی ایجاد کند.
وی بیان کرد: دقیقاً در همان سه سالی که ما مجوز 
فعالیت در پروژه ها را داشتیم خوزستان با خشکسالی 
و ریزگرد مواجه شد و نه تنها ایران، بلکه اردن، سوریه 
و عراق هم درگیر بودند و تمام بادهای شــبه جزیره 
عربســتان از ناحیه عراق وارد کشور ما شد، بنابراین 
اسماً گفته شد که ما اقدام به خشک کردن مخازن 

کردیم، اما در واقع آبی موجود نبود.
رئیس اچ اس ئی شرکت متن یادآور شد: تالاب واقعاً 
برای خوزســتان یک تنفس گاه محسوب می شود و 
دمای منطقه را حدود ۴ تــا 6 درجه پایین می آورد. 
ما بر اســاس تعهدی که به محیط زیست خوزستان 
داریم، اگر تعرضی به حوزه تالاب داشته باشیم سریعاً 
مورد موأخذه و پیگرد قضایی قرار می گیریم. ضمن 
اینکــه نفت هیچ دخل و تصرفی در حوزه آب ندارد، 
حقابه تالاب ۱۴۷ مترمکعب بر ثانیه است که باید از 
کرخه رهاسازی شود. متأســفانه در دو سال اخیر با 
خشکسالی روبه رو شدیم و حقابه تالاب و کشاورزان 

داده نشده است.
رضازاده بــا بیان اینکه اگر حقابــه تالاب پرداخت 
شود نفت هیچ گونه چالشــی با تالاب ندارد، گفت: 
همان گونه که از دریا نفت برداشت می کنیم از تالاب 
هم امکان برداشــت داریم و مشــکلی از این بابت 
نیست. هرچند منکر این نیستیم وقتی صنعت به یک 
اکوسیستم ورود کند خسارت هایی به محیط زیست 
وارد می شــود، اما ما در ازای این آسیب و ۲0 درصد 
فضایی هم که اشــغال کردیم، در کانون ریزگردها 
در اطراف رامشــیر، رامهرمز و بستان حدود ۳۸ هزار 

هکتار فضای سبز ایجاد کرده ایم.
وی درباره اینکه شرکت چینی وعده اجرای پروژه با 
هزینه کمتر را با خشکاندن تالاب داده است، توضیح 
داد: بی شــک هزینه برداشت نفت در دریا و خشکی 
متفاوت اســت، اما موضوع این است که مخازن ۳، 
۴ و 5 تالاب پیش از ورود نفت هم آبی نداشته اند و 
همیشه از زهاب نیشکر پر می شده اند، اما امسال سهم 
آب نیشکر هم قطع شــده و به تبع آن وارد مخازن 
نشده، زیرا راهبرد و اولویت با تأمین آب شرب است.

رئیس اچ اس ئی شرکت متن بیان کرد: سد کرخه ۴ 
میلیارد مترمکعب ظرفیت دارد که اگر به همین میزان 
آب داشته باشد حقابه تالاب ارسال می شود اما امسال 
حجم آب ســد به یک میلیــارد و 500 میلیون متر 
مکعب رسیده و ناچارا آب باید برای شرب نگهداری 
شود، بنابراین آب کشاروزی و تالاب قطع می شود، 
ضمن اینکه مدیریت آب با ما نیســت که بخواهیم 
دخل و تصرفی در این قضیه داشــته باشیم.رئیس 
ایمنی، بهداشــت و محیط زیست شرکت مهندسی 
و توســعه نفت اظهار کرد: چه شرکت ایرانی و چه 
چینی و ژاپنی، طرح توســعه را اجرا کنند تغییری در 
اوضاع تالاب داده نمی شــود، موضوع این است که 
حقابه تالاب پرداخت نمی شــود، زیرا آبی پشت سد 
نداریم، افزون بر آن به دلیل افزایش دمای خوزستان 
هر ماه حدود ۴0 سانتی متر از ارتفاع آب کم می شود.

رضازاده درباره دایک بندی نفت و تأثیر آن بر خشک 
شدن تالاب نیز گفت: آب از بالادست وارد می شود 
و ما در پایین دســت هور قــرار داریم و هیچ دخل و 
تصرفی در آن نداشته ایم، دایک سازه مرزی و امنیتی 
است، ما فقط جاده های دسترسی به چاه ها را احداث 
کردیم که در قبال آن نیز با نظر محیط زیست ۴0 پل 
سه دهنه در مخزن شماره ۲ در ازای 50 حلق چاه و 
۲۴۴ کالورت در مخازن دیگر برای تبادل جریان آب 

احداث کرده ایم.

 ســخنگوی کمیســیون انرژی مجلس 
شورای اسامی گفت: کشورها در نتیجه 
تحریم های ظالمانه، ســهم کشورمان در 
بازار جهانی نفت را اشغال کرده اند و دولت 
سیزدهم باید با دیپلماسی قوی برای احیای 
سهم ایران در بازار جهانی نفت تاش کند.

مصطفی نخعی روز جمعــه در گفت وگو 
با خبرنگار سیاســی ایرنا با بیان اینکه در 
حــال حاضر در حوزه انــرژی چالش ها و 
مشکات جدی داریم، گفت: بخش زیادی 
از این مشکات به بی برنامگی و نداشتن 
اســتراتژی مشخص و درســت در حوزه 
انرژی برمی گردد زیرا اگر ما در گذشــته 
طبق یک برنامه جامع و استراتژیک عمل 
می کردیم قاعدتاً نباید با وضعیت بحرانی 

مواجه می شدیم.
سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای 
اسامی افزود: در حوزه تولید گاز، با چالش 
افت فشار مخازن گاز مواجه هستیم. یکی 
از اولویت های دولت آینده باید حل مشکل 
افت فشــار گاز در میادین مختلف به ویژه 
پارس باشد تا همچون زمستان گذشته با 

چالش افت فشار گاز مواجه نشویم.
نخعی با اشاره به عقب افتادن تولید برق از 
برنامه های توسعه کشور، ادامه داد: دولت 
جدید در حوزه تولید برق باید طبق اســناد 
بالادستی از جمله برنامه توسعه کشور به 
تکالیف قانونی عمــل کند و عاوه بر آن 
کم کاری های گذشته را نیز جبران کند که 
این موضوع مستلزم توجه و تمرکز دولت بر 
این حوزه است زیرا جبران گذشته و انجام 
تکالیف حال حاضر نیازمند سرعت عمل و 
ســرمایه گذاری جدی دولت در این حوزه 

است.
وی، درباره نیروی انسانی متخصص شاغل 
در بخش های مختلف وزارت نفت، گفت: 
نیــروی انســانی وزارت نفت یک نیروی 

تخصصی و راهبردی برای کشور است که 
سالها برای آنها هزینه شده است تا به این 
درجه از تخصص رسیده اند و آنها نیازمند 
حمایت و توجه بیشــتری از سوی دولت 

سیزدهم هستند.
این نماینده مجلــس، افزایش تولید نفت 
و صادرات آن بــه بازارهای بین المللی را 
از دیگــر چالش های دولت جدید در حوزه 
انــرژی عنوان و خاطرنشــان کرد: دولت 
جدید باید برای بازســازی تاسیســات و 
افزایش تولید نفت تاش کند. کشورهای 
دیگر در نتیجه تحریم های ظالمانه، سهم 
کشــورمان در بازار جهانی نفت را اشغال 
کرده اند و دولت سیزدهم باید با دیپلماسی 
قوی برای احیای ســهم ایــران در بازار 

جهانی نفت تاش کند.

انرژی های  و  نیروگاه های حرارتی 
تجدیدپذیر توسعه یابند

نخعی، گســترش ارتباطات و دیپلماسی 
با کشــورهای همســایه در حــوزه گاز 
و فرآورده هــای نفتــی را یکــی دیگر از 
اولویت هایــی ارزیابی کرد کــه باید مورد 
توجه دولت جدید قرار گیرد و افزود: نیازمند 
افزایش تعامات با کشورهای عضو اوپک 
و خریداران سابق نفت کشورمان هستیم. 
عاوه بر تــاش برای احیــای روابط با 
خریداران سابق نفت کشورمان باید برای 
پیدا کردن بازارها و مشــتریان جدید نیز 
تاش کنیم. بازپس گیری ســهم ایران 
در بازار جهانی نفــت نیازمند یک برنامه 

راهبردی و دیپلماسی هوشمندانه است.
وی، خشکســالی اخیــر و کمبــود آب و 
برق در برخی نقاط کشــور را یادآور شد و 
گفت: خشکسالی ممکن است تا سال های 
آینــده ادامه یابد و موجب کاهش ظرفیت 
تولیــد برق نیروگاههای برق آبی کشــور 
شود. بنابراین وزیر نیروی دولت سیزدهم 

باید برای جبران کمبودهــا در این حوزه 
تاش کند. لازم اســت دولت جدید روی 
افزایــش ظرفیــت تولید برق کشــور در 
حوزه نیروگاه هــای حرارتی و انرژی های 

تجدیدپذیر سرمایه گذاری کند.

حکمرانــی حوزه انرژی کشــور 
نیازمند اصلاح است

نخعی با بیــان اینکه ما در حــوزه تولید 
انرژی هــای تجدیدپذیــر از برنامه کان 
توسعه کشــور عقب هســتیم، گفت: در 
سال های گذشته، ما براساس برنامه عمل 
نکردیم و عقب ماندگی های زیادی در حوزه 
تولید انرژی های تجدیدپذیر داریم که باید 
در اولویت برنامه هــای دولت جدید قرار 

گیرد.
ســخنگوی کمیســیون انرژی مجلس،  
تامین و مدیریت منابع آب را از اولویت های 
وزیر نیروی کابینه سیزدهم دانست و افزود: 

ساختارهای موجود در وزارت نفت و نیرو 
نیازمند اصاح و چابک سازی است تا بتواند 
نیازمندی های کشور را مقابل ابرچالش های 
حوزه انرژی کشور در سال های خشکسالی 

برآورده کنند.
وی از دولت جدید خواست موضوع تامین 
آب و برق کشور در سال های آینده را جدی 
بگیرد و خاطرنشان کرد: اجازه ندهیم این 
چالش ها عمیق، به مشــکلی مزمن برای 
کشور تبدیل شود و در این راستا توجه به 
ساختارها و اصاح حکمرانی کان حوزه 

انرژی کشور ضروری است.

تحقیق و تفحــص از وزارت نفت 
هنوز قطعی نیست

نخعی با اشــاره به تصویب تقاضای طرح 
تحقیــق و تفحــص از وزارت نفــت در 
کمیسیون انرژی گفت: اعضای کمیسیون 
کلیات تحقیق و تفحص را تصویب کردند 
اما این موضوع به معنای شروع تحقیق و 
تفحص و قطعی بودن آن نیســت. طبق 
آیین نامه، گزارش کمیسیون انرژی باید به 
صحن مجلس شورای اسامی ارائه شود و 
رای بیاورد و در صورت رای آوردن، مجددا 
به کمیسیون انرژی ارجاع داده خواهد شد تا 
کمیسیون اعضای کمیته تحقیق و تفحص 

را مشخص کند. 
عضو کمیســیون انرژی مجلس تاخیر در 
بهره برداری از فازهای مشــترک نفت و 
گاز کشور با کشورهای همسایه را از جمله 
مواردی عنوان کــرد که نمایندگان عضو 
کمیسیون انرژی مجلس شورای اسامی 
درباره آن ابهاماتی را مطرح کردند و افزود: 
قاچاق فرآورده های نفتی و کمرنگ کردن 
استفاده از کارت سوخت در کشور از دیگر 
مواردی است که نمایندگان نسبت به آن 

اعتراض و ابهام داشتند.

سخنگویکمیسیونانرژیمجلس:

دولتسیزدهمبادیپلماسیسهمایراندربازارنفترابرگرداند

اخبار

لیبی قصد دارد تولید نفت خام خود را تا اواسط سال ۲0۲۲ 
به یک میلیون و 600 هزار بشکه در روز برساند.

به گزارش شانا به نقل از اویل پرایس، محمد عون، وزیر 
نفت لیبی گفت: اگر صنعت نفــت لیبی بودجه لازم  را 
داشــته باشــد می تواند تولید نفت خود را تا اواسط سال 

۲0۲۲ به یک میلیون و 600 هزار بشکه در روز برساند.
این تولیدکننده آفریقای شــمالی کــه از توافق کاهش 
عرضه تولیدکنندگان عضو و غیرعضو سازمان کشورهای 
صادرکننده نفت )اوپک( موســوم به اوپک پاس معاف 
اســت، روزانه یک میلیون و ۲00 هزار بشکه نفت خام 

تولید می کند
براساس تازه ترین گزارش دبیرخانه اوپک به نقل از منابع 

ثانویه، تولید روزانه نفت خام لیبــی در ماه ژوئن به طور 
میانگین   یک میلیون و ۱6۳ هزار بشکه و در ماه مه یک 

میلیون و ۱۷5 بشکه در روز بوده است.
از زمان ایجــاد دولت وفاق ملی در ماه مارس و انتصاب 
وزیر نفت برای نخســتین بار در پنج سال گذشته، لیبی 
وعده داد که به شرطی که شرکت ملی نفت  بودجه لازم 

را دریافت کند، تولید نفت خود را افزایش می دهد.
مصطفی صنع الله اوایل سال جاری میادی در گفت وگو 
با خبرگزاری بلومبرگ گفته بود: لیبی در نظر دارد تولید 
نفت خود را تا پایان امســال به یک میلیون و ۴50 هزار 

بشکه در روز برساند.
به گفته رئیس شــرکت ملی نفت لیبی، به شــرطی که 

شــرکت ملی نفت لیبی دوباره به سمت انحال پیش 
نرود، این کشــور قادر خواهد بــود تولید نفت را تا پایان 

سال افزایش دهد.
رئیس شرکت ملی نفت لیبی در ماه مارس به بلومبرگ 
گفته بود: اهداف چند سال آینده این است که لیبی تولید 
خود را طی دو ســال به یک میلیون و 600 هزار بشکه 
در روز و طی چهار سال به ۲ میلیون و ۱00 هزار بشکه 
در روز برساند.لیبی پس از آنکه تنها در چند ماه توانست 
تولید روزانه نفت خود را از کمتر از ۱00 هزار بشــکه به 
یک میلیون و ۲50 هزار بشکه برساند در سپتامبر ۲0۲0، 
بســیاری  از ناظران بازار نفت و ائتاف اوپک پاس را 

شگفت زده کرد.

برنامه لیبی برای تولید روزانه 1.6 میلیون بشکه نفت در 2022

صدمات جبران ناپذیر قطعی برق صنایع معدنی برای کشور

نماینده مردم اردبیل در مجلس:

مشکل آب در روستاهای اردبیل پیش از وقوع بحران رفع شود

یک مقام مسئول در ایمیدرو از صدمات جبران ناپذیر قطعی برق صنایع معدنی 
برای کشور خبر داد.

بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت صمت، محمد ســپهر، مدیر روابط 
عمومی ایمیدرو پیرامون قطعی برق صنایع معدنی در یادداشتی، نوشت: تردیدی 
نیســت که هرگاه موازنه عرضه و تقاضا به هم بریزد و عرضه از دسترس خارج 
شــود، نهایتاً تقاضا با مشــکات عدیده روبرو خواهد شــد که تبعات آن تا حد 
زیادی قابل مدیریت نخواهد بود.امسال توسط مقام معظم رهبری به نام »تولید، 
پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« نامگذاری شده و در این میان صنایع معدنی که در 
شرایط سخت تحریم و کرونا پیشتاز تولید و ارزآوری بوده اند، در زمستان گذشته با 
قطعی گاز و اکنون با قطعی برق دست و پنجه نرم می کنند. به طور حتم با روند 
کنونی توان تحقق شعار سال توسط این بخش از تولید کشور به نتیجه نخواهد 
رسید و قطعی برق به بزرگترین مانع تولید بدل شده است.نکته مهم دیگر این که 

در شــرایط سخت تحریمی که از سال ۹۷ بر ایران تحمیل شده و عماً فروش 
نفت از سبد درآمدی کشور حذف شد، حوزه ای که توانست مقاومت کند و عمده 
نیاز ارزی کشور را تأمین کند، صنایع معدنی و در رأس آنها فولاد بوده، به طوری 
که از هر ۳ دلار ارز کشور، یک دلار توسط این بخش برای کشور فراهم شده بود.

قطعی مکرر و طولانی مدت برق صنایع معدنی نه تنها خود این صنایع و اشتغال 
و برنامه های صادرات و تأمین ارز را با مشکل مواجه می کند بلکه چرخه عمرانی، 
تولیدی و صنعتی کشور که وابسته به صنایع معدنی هستند را با چالش و رکود 
مواجه می کند و در نهایت زنجیره طولانی از مشکات در کشور حادث می شود.

تردیدی نیست که تأمین برق منازل و دستگاه های خدمت رسان و بیمارستان ها 
در اولویت قرار دارد، اما آیا نمی شد از قبل تدبیر کرد و برای استفاده کارخانجات 
صنعتی و معدنی برنامه مناسب برای تولید در نظر گرفت؟صنایع معدنی در پروژه 
عظیم انتقال آب خلیج فارس به فات مرکزی نشان دادند که عزم جدی برای 

اقدامات زیربنایی در کشــور دارند و قباً هم برای ایجاد نیروگاه اعام آمادگی 
کرده بودند. اگر واقعاً چنین مشکلی در تهیه و عرضه برق بود چرا زودتر از اینها 
متولیــان امر پیش بینی و اعام نکردند تا صنایع خود چاره ای برای تأمین برق 
مورد نیازشان داشته باشند.کما این که یکی از مجتمع های معدنی کشور خود با 
داشتن نیروگاه برق 500 مگاواتی توانست در این ایام که مشکل تأمین برق وجود 
داشــت عاوه بر تأمین نیاز خود به بیش از ۲50 هزار خانوار برق ارائه کند.حال 
به نظر می رســد در شرایط فعلی باید به نحوی مدیریت مصرف در بخش های 
مختلف توسط مسئولان امر صورت گیرد که حتی القمدور همه بخش ها فعال 
باشــند، اما اولویت دادن قطعی برق به صنایع معدنی با این اســتدلال که تأثیر 
آن در کشــور از بخش های دیگر کمتر است کاماً خطاست و در آینده نزدیک 
 مشکات کشــور در تأمین ارز برای مصارف گوناگون به باطل بودن این نگاه 

منجر خواهد شد.

 نماینــده مــردم اردبیل، نیــر، نمین و 
اسامی  شــورای  مجلس  در  ســرعین 
گفت: مشــکل آب از روستاهای اردبیل 
به شهرها کشــیده است و این مشکل با 
اولویت دهی باید مقطعی بوده و رفع شود.

صدیــف بدری در گفت وگــو با خبرنگار 
مهر، به مشــکل آب شــرب در برخی از 
مناطق استان اشاره و اظهار کرد: بخش 
کشــاورزی اســتان اردبیل یکــی از پر 
مصرف ترین حوزه ها در بحث آب اســت 
که باید با مدیریت این مصرف مشــکل 
آب شــرب در برخی از مناطق استان را 
قبل از تشــدید و وقــوع بحران برطرف 
کنیــم چرا که هم اکنون این مشــکل از 
برخی روستاهای اســتان به شهرها نیز 
سرایت کرده طوری که بسیاری از مردم 
شــهرها به دلیل نبود کیفیت آب شرب 
شــهری به برخی از روستاها برای تأمین 

آب مناسب آشامیدنی مراجعه می کنند.
وی بــا تاکید بــر اولویت دهــی به رفع 
مشــکل آب تصریــح کرد: هــر یک از 

برنامه  بدون  و  غیرکارشناســی  اقدامات 
مدیران سبب تشــدید بحران بی آبی در 
اســتان خواهد بود چرا که هم اکنون در 
کنار سایر مشکات اقتصادی، معیشتی و 
اجتماعی مشکل آب شرب از اصلی ترین 
چالش های روز کشــور اســت و همین 
در  احساس مســئولیت مدیران  موضوع 

برابر این مشکل را می طلبد.

نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین 
در مجلــس ضمــن گایــه از عملکرد 
ضعیف مدیــران و مســئولان در رابطه 
با مشــکات مردم گفت: تشکیل دولت 
جدید در کشــور در صورتی برای مردم 
خــوش یمن خواهد بود که این دولت در 
راستای حل مشکات مردم عمل کرده و 
دغدغه اصلی مدیریت آن اجرای عدالت 

در نقاط مختلف کشــور با ارجحیت رفاه 
مردم باشــد.بدری عملکــرد مجلس را 
وابسته به عملکرد دولت دانست و یادآور 
شــد: مجلس در صورتــی حامی دولت 
آینده خواهد بــود که اقدامات جهادی را 
از دولت در ایام آتی شاهد بود که در غیر 
این صورت عملکرد مجلس نیز مقارن با 

این عملکرد خواهد بود.
وی همچنیــن حقــوق و پرداختی های 
نجومی مدیــران را معضلــی بزرگ در 
کشــور عنوان و خاطرنشــان کرد: ما در 
سراسر کشور شاهد هستیم که گروه های 
جهادی و سازندگی ما با عرق ملی بیشتر 
و عملکرد مناسب تر در تمامی حوزه های 
عمرانی، درمان، اجتماعی و سایر حوزه ها 

فعالیتی مثال زدنی دارند.
ســخنگوی کمیســیون عمران مجلس 
شورای اسامی شرط تداوم فعالیت های 
جهادی گروه های سازندگی را حمایت از 
این گروه ها دانست و افزود: جهادگران ما 
در تمامی عرصه ها بدون چشم داشتی در 

حال فعالیت هستند و دقیقاً کشور در این 
برهه از زمان تنها چیزی که به آن احتیاج 
شدیدی دارد همین عملکردهای جهادی 

از نوع انسان دوستانه است.
بدری الگوگیری مدیران و دســتگاه های 
اجرایی از گروه های جهادی را شرط رفع 
بحران های حال حاضر کشــور مطرح و 
بیان کرد: اگر تمامی دستگاه های اجرایی 
ما بــا الگوگیری از گروه هــای جهادی 
فعالیتی مستمر داشــته باشند مشکات 
بدین شــکل در حوزه هــای مختلف به 

صف نخواهند شد.
وی همچنیــن ضمــن گــوش زد بــه 
مسئولان اســتانی یادآور شد: حمایت از 
مــردم مناطق محروم اســتان اردبیل با 
اولویت دهی به حوزه هــای پر تنش باید 
در دستور کار مســئولان و دستگاه های 
اجرایی باشــد و لازم است در این راستا 
نهادهایی که متعهد رفع مشــکل مردم 
بودند نســبت به توافقات و تعهدات خود 

پایبند باشند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir
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به مشاغل اینترنتی نگاه مثبت 
داشته باشیم

یک فعال حوزه کار می گوید اگر می خواهیم کسب 
و کارهای اینترنتــی را که در تمام دنیا جواب داده 
و در کشــور ما نیز در ایام کرونا نتیجه بخش بوده 
و هزاران شــغل را از تعطیلی نجات داده و به امرار 
معاش میلیونها نفر کمک کرده توسعه بدهیم کافی 
است کمی به مردم اعتماد داشته باشیم و فضا را باز 
کنیم در آن صورت خواهیم دید که اعتماد به مردم 
اعتماد به دولت را به وجود می آورد و در سایه این 

اعتماد بسیاری از مشکات برطرف می شود.
ناصر چمنی در گفت وگو با ایســنا، به مزیت های 
راه اندازی کســب و کارهای اینترنتی اشــاره کرد 
و گفت: کرونا با همه مشــکات و گرفتاری ها و 
خســارت هایی که برایمان به بار آورد اما فرصت 
های جدیدی هم پیش روی مــا قرار داد و اتفاق 
خوبی را رقم زد و نشــان داد که اگر دولت حمایت 
خود را از تولیدکنندگان دریغ نکند آنها توان مقابله با 

هر سختی را دارند.
وی ادامه داد: در دوران کرونا بود که اقتصاد مجازی 
شکل گرفت و مردم توانستند کالاها و محصولات 
خود را بی واسطه از طریق فضای مجازی عرضه 
کنند و کسانی که متقاضی خرید بودند نیز اقام و 

مایحتاج مورد نیاز خود را تهیه کنند.
این فعال حوزه کار افزود: حتی سوپر مارکت ها هم 
در دوره ای به شــکل مجازی خدمات ارائه کردند 
و این مســئله نشان داد که بســتر اینترنت باعث 

اشتغالزایی شده و اقتصاد رونق گرفته است.
چمنی با بیان اینکه کسب و کارهای اینترنتی دست 
واســطه گران را کوتاه می کند و جلوی گرانی های 
بــی ضابطه را می گیرد، اظهار کرد: در حال حاضر 
بهترین مجموعــه ای که می تواند به این موضوع 
رســیدگی و دســت دلالان را کوتاه کند،مشاغل 
اینترنتی است و باید یک راهکار و ساز و کار اساسی 
و بدون محدودیت برای این کسب و کارها مدون 

شود تا به فعالیت قانونمند خود ادامه دهند.
این کارشناس حوزه کار خاطرنشان کرد: دولت آقای 
رئیسی باید به دو وزارتخانه صمت و کار مسئولیت 
بدهد که یک برنامه مــدون برای نحوه فعالیت و 
ساماندهی این گونه مشاغل بنویسند. خوشبختانه 
در تمام دنیا این اتفاق افتاده اســت و ما می توانیم 
از کارهای پژوهشــی و مطالعات صورت گرفته و 
الگوهای کشــورهای دیگر در این زمینه استفاده 
کنیم و یک راهکار قانونمند برای گسترش مشاغل 

اینترنتی در پیش بگیریم.
چمنــی در عین حال به کاهبرداری های صورت 
گرفته در دنیای مجازی اشاره کرد و گفت: متاسفانه 
در دنیای مجازی کاهبرداری های اینترنتی زیاد 
شده و به همین دلیل باید از مردم و پولی که بابت 
خرید می دهند و در قبال آن انتظار دارند کالای با 
کیفیت دستشان برسد، حمایت کنیم. اگر دولت به 
این قضیه ورود نکند و یک ساز و کار برای قانونمند 
شدن کسب و کارهای اینترنتی ایجاد نکند اعتماد 
مــردم به دنیای مجازی و خرید و فروش اینترنتی 
از بیــن خواهد رفت و دلالان دوبــاره میدان پیدا 
می کنند.وی با تاکید بر اینکه دولت سیزدهم باید 
وزارتخانه های کار وصمت را مامور کند که تدوین 
مقررات و ساز و کار ساماندهی این کسب و کارها را 
در دستور کار قرار بدهند تا چنانچه کسی در فضای 
مجازی متضرر شد، قابل پیگیری باشد، ادامه داد: 
در بحث قانونمند شدن مشاغل اینترنتی تنها یک 
وزارتخانه مسئول نیست، بلکه مجموعه دولت همه 
باید دست به دست هم بدهند و کار را پیش ببرند 
و وزارتخانه های متولی بنشینند و برای ساماندهی 
این کسب و کارها برنامه ای مدون کنند و مجلس 

هم در این زمینه کمک کند.
چمنی ادامه داد: زمانی که اینســتاگرام به شــبکه 
های مجازی راه پیدا کرد ببینید که چه وضعیتی در 
دنیای مجازی حاکم بود، امروز چگونه است؟ مردم 
خودشــان خوب و بد را از هم تشخیص می دهند 
کافی است کمی به آنها اعتماد کنیم تا هم از شرایط 
حاضر و بحران به وجود آمده گذر کنیم هم کسب 

و کارها رونقی بگیرند و معیشت مردم هم بگذرد.
وی در پایان با بیان اینکه در بحث کسب و کارهای 
اینترنتی باید نگاه مثبتی داشته باشیم و وسعت دید 
خود را افزایش دهیم، گفت: اگر می خواهیم کسب 
و کارهای اینترنتــی را که در تمام دنیا جواب داده 
و در کشــور ما نیز در ایام کرونا نتیجه بخش بوده 
و هزاران شــغل را از تعطیلی نجات داده و به امرار 
معاش میلیون ها نفر کمک کرده توســعه بدهیم 
کافی اســت به مردم اعتماد داشته باشیم و فضا را  
بــاز کنیم؛ در آن صورت خواهیم دید که اعتماد به 
مــردم اعتماد به دولت را به وجــود می آورد و در 
سایه این اعتماد بسیاری از مشکات و گرفتاری ها 

برطرف خواهد شد.

بورس نزولی هفته را به پایان 
رساند

بازار سرمایه روز پر نوسانی را پشت سر گذاشت؛ 
به طوری که شــاخص کل بورس در ســاعات 
میانی معامات تا یک میلیون و ۳۲0 هزار واحد 
افزلیش یافت اما در ساعات پایانی روند نزولی به 
خود گرفت و به یک میلیون و ۳۱۳ واحد رسید.

به گزارش پول نیوز، روز دوشنبه ۲۸ تیرماه سال 
جاری بود که بنابر پیشــنهاد قرارگاه عملیاتی و 
کمیتــه امنیتی، اجتماعی و انتظامی ســتاد ملی 
کرونا و موافقــت رییس جمهــور تمامی ادارات 
اســتان های تهران و البرز از سه شنبه ۲۹ تیرماه 

تا یکشنبه ۳ مردادماه تعطیل شد.
سپس دبیر قرارگاه عملیاتی ستاد کرونا نیز متعاقبا 
اعــام کرد که بانک ها و اصناف هم در تهران و 

البرز به مدت 6 روز تعطیل خواهند بود.
بعد از تعطیلی بانک ها نایب رییس سازمان بورس 
و اوراق بهادار نیز طی مصاحبه ای اعام کرد که 
بورس نیز در ایام مذکور تعطیل می باشد؛ بنابراین 
بورس بــه دلیل تصمیمات اتخاذ شــده جهش 
جلوگیری از شــیوع بیشتر کرونا تعطیل می باشد 
و این تعطیلی تا امروز یکشنبه ۳ مرداد ماه ادامه 
خواهد داشــت و معامات از روز دوشنبه از سر 

گرفته خواهد شد.
بازار ســرمایه در ســومین روز از هفته و اولین 
روز معامــات با ۱۲ هــزار و ۱۱۳ واحد افزایش 
رقم یــک میلیون و ۳۲۳ هزار واحد را ثبت کرد. 
شــاخص کل با معیار هم وزن هم ۱00۳ واحد 
افزایــش یافت و به رقم ۴0۴ هــزار و ۷۷ واحد 
رسید. معامله گران این بازار 666 هزار معامله به 
ارزش 55 هــزار و 5۷۸ میلیارد ریال انجام دادند. 
معدنی و صنعتی گلگهر، فولاد مبارکه اصفهان، 
معدنی و صنعتی چادرملو، گروه مدیریت سرمایه 
گذاری امید، توسعه معادن و فلزات و پتروشیمی 
پردیس نســبت به ســایر نماد ها بیشترین تاثیر 
مثبت را روی بورس گذاشــتند. در آن سوی بازار 
سرمایه شــاخص کل فرابورس هم با ۲۱۸ واحد 
افزایش در رقم ۱۹ هزار و ۲6۷ واحد ایســتاد. در 
این بازار ۳۳۱ هــزار معامله به ارزش ۱۴۷ هزار 
و ۴۷۲ میلیارد ریال انجام شــد. بیمه پاســارگاد، 
آهن گوهرزمین،  زاگرس، ســنگ  پتروشــیمی 
پتروشــیمی مارون، پتروشیمی تندگویان و پلیمر 
آریاساسول نسبت به سایر نماد ها بیشترین تاثیر 

مثبت را روی فرابورس گذاشتند.
روز پس از آن شاخص کل بورس امروز با ۸۴0۳ 
واحــد کاهش در رقم یک میلیــون و ۳۱۴ هزار 
واحد ایستاد. شــاخص کل با معیار هم وزن هم 
6۱5۱ واحد کاهش یافت و رقم ۳۹۷ هزار و ۹00 
واحــد را ثبت کرد. معامله گــران این بازار 6۷۷ 
هــزار معامله به ارزش 55 هــزار و ۱۴۳ میلیارد 
ریال انجام دادند. معدنی و صنعتی گلگهر، معدنی 
و صنعتی چادرملو و گروه مدیریت سرمایه گذاری 
امید نسبت به سایر نماد ها بیشترین تاثیر مثبت و 
در مقابل فولاد مبارکه اصفهان، سرمایه گذاری 
تامین اجتماعی و پالایش نفت اصفهان نسبت به 
ســایر نماد ها بیشترین تاثیر منفی را روی بورس 
گذاشــتند. در آن سوی بازار سرمایه شاخص کل 
فرابورس هم با ۴۸ واحد کاهش در رقم ۱۹ هزار 
و ۲۱۹ واحد ایســتاد. معامله گران این بازار ۳۳۴ 
هــزار معامله به ارزش ۸۴ هــزار و ۹۲۳ میلیارد 
ریال انجام دادند. ســنگ آهن گوهرزمین، بیمه 
پاســارگاد و ســهامی ذوب آهن اصفهان نسبت 
به ســایر نماد ها بیشترین تاثیر مثبت و در مقابل 
فولاد هرمزگان جنوب، صنعتی مینو و ســرمایه 
گذاری تدبیرگران فارس و خوزســتان نســبت 
به ســایر نماد ها بیشــترین تاثیــر منفی را روی 
فرابورس گذاشتند.شــاخص بــورس در آخرین 
روز از معمات اولیــن هفته مرداد ماه ۱۴00، با 
۱606 واحــد افزایش در رقم یک میلیون و ۳۱6 
هزار واحد ایستاد. این در حالی است که شاخص 
کل با معیار هم وزن ۱۱5۹ واحد کاهش یافت و 
رقم ۳۹6 هــزار و ۷۴۴ واحد را ثبت کرد. معامله 
گــران این بازار ۷۴۲ هــزار معامله به ارزش 55 
هزار و ۲۲0 میلیارد ریال انجام دادند. ملی صنایع 
مس ایران، معدنی و صنعتی گل گهر، پتروشیمی 
نوری و پتروشــیمی جم نســبت به سایر نماد ها 
بیشترین تاثیر مثبت و در نقابل صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس و بانک ملت نســبت به سایر نماد ها 
بیشــترین تاثیر منفی را روی بورس گذاشتند. در 
آن سوی بازار ســرمایه شاخص کل فرابورس یا 
۱۷6 واحــد افزایش به رقم ۱۹ هزار و ۳۹5 واحد 
رسید. معامله گران این بازار ۳۹۴ هزار معامله به 
ارزش ۳۹ هــزار و 6۱۹ میلیارد ریال انجام دادند. 
آریاساســول، بیمه پاســارگاد، فرابورس ایران و 
پتروشیمی مارون نسبت به سایر نماد ها بیشترین 
تاثیر مثبــت و در نقابل ســنگ آهن گهرزمین 
نسبت به ســایر نما ها بیشترین تاثیر منفی روی 

فرابورس گذاشتند.

یک کارشــناس بازار ســرمایه با اشاره 
به چشــم انداز مثبت این بــازار تا پایان 
ســال جاری گفت: بازار ســرمایه پس 
از ریزش هــای حدود یک ســال اخیر، 
آمادگی برگشــت قیمت ها را پیدا کرده 
و روند کنونی حاکی از آن اســت که در 
میان مدت روز های خوبــی را حداقل تا 
پایان امسال در این بازار پیش رو خواهیم 

داشت.
ابوالقاسم آقادوســت در گفتگو با »پول 
نیوز« بــا بیان اینکه چنــد عامل باعث 
این رشــد در بازار ســرمایه خواهد بود، 
افزود: اولین عامل راکد شدن بسیاری از 
بازار های رقیب است. عامل دوم مربوط به 
انتظار تورمی در جامعه اســت و به لحاظ 
اینکه بسیاری از کالا ها در حال افزایش 
قیمت هستند، این مسئله موجب می شود 
که ارزش جایگزین شرکت ها افزایش پیدا 
کند و شرکت ها دچار تغییراتی شوند که 
درنهایت منجر به افزایش قیمت ســهام 

شود.
وی ادامه داد: عامل ســوم که همزمان با 
این امر پیش آمده، شرایط اقتصاد جهانی 
اســت و به هر حال اقتصاد کشور ما نیز 
متاثر از این قضیه است. با توجه به اینکه 
در اقتصاد جهانی در حال غلبه بر ویروس 
کرونا و کنتــرل جهش های مختلف آن 
هســتند، طبیعی اســت که پس از این 
دوره رکــود، دوره رونق در اقتصاد جهان 

آغاز می شود.آقادوست با بیان اینکه این 
موضوع منجر به افزایش قیمت کامودیتی 
هــا، بســیاری از فلزات و مــواد اولیه و 
درنهایت، تقاضای کل در اقتصاد دنیا شده 
و قیمت ها را افزایش داده اســت، افزود: 
با توجه بــه اینکه بخش عمده ای از بازار 
سرمایه بر اســاس کامودیتی ها، فلزات 
و پتروشیمی ها اســت، تغییر قیمت های 
جهانی می تواند یک محرکی برای بازار ما 

باشد و افزایش قیمت ها را تحریک کند.
وی افــزود: در کنار این مــوارد، با توجه 

به برنامه های اعام شده از سوی دولت 
جدید و رویکردی که در دســتورکار قرار 
گرفته اســت، بــه نظر می رســد عزم و 
اراده ای کــه حاکمیت، دولت و مجموعه 
نهاد های اثرگــذار درخصوص حمایت از 
بازار سرمایه دارند، نوید روز های خوبی را 
حداقل تا پایان ســال ۱۴00 در این بازار 

خواهد داد.
این کارشناس اقتصادی همچنین با بیان 
اینکه اگر دولت موفق به تثبیت بازار ارز 
شــود، این موضوع نیز اثــرات مثبتی بر 

بخشی از بازار ســرمایه به دنبال خواهد 
داشــت، گفت: در عین حــال، افزایش 
نرخ ارز بر بخش دیگری از بازار سرمایه 

اثرگذاری مثبتی به همراه خواهد داشت.
وی تاکید کرد: درنهایت با توجه به ریزش 
بیش از حد و هیجانی شاخص و بسیاری 
از قیمت ها و جذاب شدن آنها، در ماه های 
آینده بــازار خوبی را پیــش رو خواهیم 
داشــت و روند و آهنگ ورود پول به بازار 
سرمایه طی یک ماه اخیر، این موضوع را 
اثبات می کند که به احتمال زیاد این اتفاق 

رخ می دهد. 
آقادوســت همچنین با اشــاره به توصیه 
اخیر رییــس جمهور به مردم درخصوص 
عدم انتقال کل سرمایه ها به بازار بورس 
گفــت: با توجه به اینکه دولت مردم را به 
ســرمایه گذاری در بازار سرمایه دعوت 
کرد و متعاقبا بســیاری از افــراد با ورود 
به این بازار، بخشی از سرمایه خود را در 
این شرایط تورمی اقتصاد از دست دادند 
و مغبون شدند؛ لذا انتقادات زیادی نسبت 
به دولت وارد شد. از این رو اظهارات اخیر 
رییس جمهور بر ضرورت ورود حســاب 
شده، مدیریت شــده و مدبرانه مردم به 

بازار سرمایه اشاره دارد.
وی با تاکید بر اینکه این یک اصل کلی 
اســت که در همه بازار های مالی وجود 
دارد و بــازار بورس هم ریســک خاص 
خود را دارد، افزود: از این رو بعید اســت 
که دولت مخالف ســرمایه گــذاری در 
بورس بــوده و نگاه بدبینانه نســبت به 
آن داشــته باشد یا انتظار ریزش بیشتری 
از بازار ســرمایه داشــته باشد.آقادوست 
یادآور شد: به هر حال با توجه به نظرات 
کارشناســان اقتصادی در روز های اخیر، 
به نظر می رسد که باید منتظر یک تورم 
انتظاری در جامعه باشــیم و همانطور که 
قیمت بسیاری از کالا ها در جامعه گرانتر 
شده است، انتظار افزایش قیمت ها در بازار 

سرمایه را نیز خواهیم داشت.

یککارشناسبازارسرمایهمطرحکرد:

تشریحسهعاملرشدبورستاپایان۱4۰۰

اخبار

قیمت طا در معامات روز جمعه ثابت بود اما در مسیر 
ثبت بزرگترین رشــد هفتگی در بیش از دو ماه اخیر 

قرار گرفت.
به گزارش ایســنا، بهای هر اونس طا برای تحویل 
فوری ثابت بود و در ۱۸۲۷ دلار و ۲0 ســنت ایستاد. 
بهای معامات این بازار روز پنج شنبه به ۱۸۳۲ دلار و 
۴0 سنت رسیده بود و از ابتدای هفته جاری تاکنون ۱.۴ 
درصد رشــد داشته که بزرگترین رشد هفتگی از هفته 

منتهی به ۲۱ مه خواهد بود.
در بــازار معامات آتی آمریکا، هــر اونس طا با 0.۲ 

درصد کاهش، به ۱۸۳۱ دلار و ۸0 سنت رسید.
ایلیا اسپیواک، استراتژیست دیلی فارکس گفت: عوامل 

رشد کوتاه مدتی برای طا وجود دارند اما روند این فلز 
ارزشمند تغییری نکرده است حداقل تا زمانی که موفق 
شــود به محدوده معاماتی ۱۸۷0 تا ۱۸۸0 دلار وارد 
شود. پیام بانک مرکزی آمریکا این بود که ما سیاست 
انبساطی را به تدریج تعدیل می کنیم و روندی را برای 

این منظور تدوین می کنیم.
اگرچه شــاخص دلار آمریــکا در معامات روز جمعه 
تاش کرد از پایینترین رکورد یک ماه اخیرش بهبود 
پیدا کند اما در مسیر ثبت بدترین عملکرد هفتگی از ماه 
مه قرار دارد. دلار ضعیفتر جذابیت ســرمایه گذاری در 
طا را تقویت کرده و خرید آن را برای دارندگان سایر 

ارزها ارزانتر می کند.

طا روز پنج شــنبه پس از این اظهارات جروم پاول، 
رییس بانک مرکزی آمریکا که اعام کرد بازار اشتغال 
آمریکا همچنان به پشــتیبانی نیاز دارد و هنوز فاصله 
زیادی تا افزایش نرخهای بهره وجود دارد، ۱.۴ درصد 

صعود کرد.
آماری که نشــان داد اقتصاد آمریکا در سه ماهه دوم 
امسال رشــد قابل ماحظه ای داشته اما کمتر از حد 

مطلوب بوده است، اظهارات پاول را تایید کرد.
بر اســاس گزارش رویترز، ذخایر طای »اس پی دی 
آر گلد تراست« که بزرگترین صندوق ETF طا در 
جهان اســت، روز پنج شــنبه 0.6 درصد رشد کرد که 

نخستین رشد روزانه در حدود یک ماه اخیر بود.

درخشش هفتگی قیمت طلای جهانی

 مدیرعامل بانک صادرات ایران خبر داد:

آغاز واکسیناسیون کارکنان بانک ها از امروز

معاون وزیر کشور اعلام کرد:

۴۲ درصد واحدهای تولیدی در تملک بانک ها فعال بودند

از  ایران  بانک صــادرات  مدیرعامــل 
شبکه  همکار  هزار   ۲۴0 واکسیناسیون 

بانکی ظرف ۱0 روز آینده خبر داد.
به گــزارش گزارش خبرگــزاری مهر 
ایران،  بانــک صــادرات  از  نقــل  به 
حجت اله صیدی در مراســم آغاز طرح 
واکسیناســیون سراســری کارکنــان 
با روز  شبکه بانکی کشور که همزمان 
عید ســعید غدیر خم با حضور فرمانده 
ســتاد مقابله بــا کرونا در کانشــهر 
تهران، دبیرکل بانک مرکزی، مدیران 
از کارکنان  تعــدادی  و  بانک ها  عامل 
شــعب بانک ها در محل بانک مرکزی 
برگزار شــد، اظهار کرد: واکسیناسیون 
۲۴0 هزار همکار شــبکه بانکی ظرف 
۱0 روز آینده انجام خواهد شــد و این 
طرح که با تاش شــورای هماهنگی 
بانک هــا و کانون بانک های خصوصی 
و با پیگیری های مدیران محترم عامل 
مرکزی،  بانــک  مســئولان  بانک ها، 
وزارت امــور اقتصــادی و دارایــی و 
همچنین مسئولان وزارت بهداشت در 
روز عیــد غدیر خم به نتیجه رســیده، 

مایه خوشحالی و قدردانی است.
وی افــزود: بیش از یک ســال و نیم 
از شیوع بیماری کرونا می گذرد و این 
ویروس منحــوس با وجود تاش های 

همــه کادر درمــان به ســختی تحت 
کنترل قــرار گرفته و بــا تاش های 
انجام شــده این فضا فراهم شــده تا 
۲۴0 هزار همکار شــبکه بانکی امکان 

بیابند. را  دریافت واکسن 
با قدردانــی از حضور فرمانده  صیدی 
ســتاد مقابله بــا کرونا در کانشــهر 
تهــران و مدیــران عامــل بانک ها و 
مرکزی  بانک  کل  رئیس  پیگیری های 
برای آغاز این طرح افزود: تاش های 
وزارت  مجموعــه  در  گرفتــه  صورت 
ارائه شــیوه نامه بهداشتی  بهداشت و 
به بانک ها، موجب شد تا روند شیوع و 
ابتای کرونا در بانک ها بیش از پیش 

شود. کنترل 
افزود:  ایران  بانک صادرات  مدیرعامل 
از آغاز شــیوع بیمــاری کرونا تاکنون 
همــکاران بانکــی در شــعب تعطیلی 
باجه و واحدهای  نداشته و در پشــت 
ســتادی به مردم خدمــت کرده اند و 
از  عاوه بر همکاران پشت باجه یکی 
مدیران عامل بانک ها هم بر اثر ابتاء 
به این بیماری جان خود را از دســت 
دادند که از خداوند متعال برای ایشان 
علــو درجات و برای خانواده هایشــان 

داریم. صبر مسألت 
صیدی با اشــاره به اینکه واکسن های 

موجود در شــرایط دشــوار بین المللی 
بانکی  از همکاران شبکه  تهیه شــده، 
که پــا به پــای کادر درمــان تاش 
می کننــد و چــراغ اقتصاد کشــور را 
روشــن نــگاه داشــته اند، قدردانی و 

کرد. تجلیل 
وی همچنیــن از آغاز واکسیناســیون 
همــکاران بانــک صــادرات ایران و 
همزمانــی آن بــا عیــد غدیــر ابراز 
خوشــحالی کرد و افــزود: تاش چند 
ماهــه بانک ها ســرانجام نتیجه داد و 

طبق نوبت بندی انجام شده در سراسر 
کشور، واکسیناســیون همکاران بانک 
صادرات ایران با اولویت صف و سپس 

انجام خواهد شد. ستاد 
صیدی با اشــاره به اینکــه همکاران 
بانک هــا همــواره و پا به پــای کادر 
درمــان برای خدمت رســانی به مردم 
کرد  امیدواری  اظهــار  بوده اند،  حاضر 
با تزریق واکســن بهتر و آســوده تر از 
باشند. بتوانند در خدمت مردم  گذشته 

در این مراســم علیرضا زالی، فرمانده 

ســتاد مقابله بــا کرونا در کانشــهر 
تهران نیــز با ارائه گزارشــی از روند 
گســترش بیمــاری کرونــا و ابتای 
کارکنــان نظام بانکــی گفت: در چند 
گلستان  استان های  مانند  استان کشور 
و قزویــن و حتــی برخی شــهرهای 
کارکنان  درمان،  کادر  از  کوچک، پس 
بانک ها بیشــترین میزان ابتاء و فوت 
ناشــی از کرونا را داشــته اند و ابتای 
ایــن بیماری  کارکنــان بانک هــا به 
نســبت به سایر مشــاغل تا ۷.5 برابر 

است. بیشتر 
وی ادامــه داد: ایمن ســازی در برابر 
این بیمــاری تنها بعــد از تزریق دوز 
دوم انجام می شــود و باید نســبت به 

آن توجه داشت.
فرمانــده ســتاد مقابلــه بــا کرونا در 
کارکنان  افــزود:  تهــران  کانشــهر 
بانک هــا به دلیل نوع شــغل و ارتباط 
چهره بــه چهره با مــردم و همچنین 
حجــم متواتــر ارائه خدمــات، دارای 

ریسک هستند.  پر  شغلی 
کشــور  بانکی  نظام  گزارش،  بنابراین 
۲۴0 هــزار کارمند دارد کــه تاکنون 
بیش از ۳5 هزار نفــر از آنها به کرونا 
مبتا و ۲60 نفر جان خود را از دست 

داده اند.

کرمان - ایرنــا - معاون هماهنگی امور اقتصادی وزارت 
کشــور با بیان اینکه ۱6 بانک تعداد یکهزار و ۷۹۳ واحد 
تولیدی را در تملک گرفته اند گفت: ۴۲ درصد این واحدها 

فعال و مابقی غیرفعال بوده اند.
به گزارش ایرنا، بابک دین پرســت شامگاه چهارشنبه در 
نشست ســتاد تســهیل و رفع موانع تولید استان کرمان 
افزود: وضعیت واحدهای تحت تملک شبکه بانکی را طی 
پنج ســال گذشته پیگیری کردیم، هفت بار دستور رئیس 
جمهوری را برای تعیین تکلیف تملک شبکه بانکی گرفتیم 
و مصوبات بانک مرکزی را بارها داشــتیم که سرانجام در 

اردیبهشت توانستیم آمار نهایی این واحدها را بگیریم.

وی اظهار داشت: بانک کشاورزی در رتبه نخست، بانک 
ملی با ۳۳۸ واحد تحــت تملک در رده دوم و بانک ملت 

سوم کشور بود.
دین پرســت افزود: ابتدا این واحدها را شناسایی کردیم و 
آیین نامه نحوه واگذاری غیرضرور بانک ها را از سال ۹6 
پیگیری کردیم که این آیین نامه در دولت لغو و در روز ۱۱ 

آذرماه اصاح و اباغ شد.

بانک ها حق تملک ندارند
معاون هماهنگی امور اقتصادی وزیر کشور گفت: این آیین 
نامه در روز دهم خردادماه امســال نیز اصاح، مصوب و 

اباغ شــد که بر این اســاس هیچ بانکی حق ندارد واحد 
تحت تملک داشته باشد.

1۷ واحد تولیدی کرمان در تملک بانک ملت
وی با بیان اینکه ۱۷ واحد در استان کرمان فقط در تملک 
بانک ملت قرار دارد تصریح کرد: شورای بانک ها نشستی 
برگزار کند که همه واحدهای تحت تملک را تا پایان دولت 
واگذار کند، ۴6 واحد تولیدی این اســتان را تعیین تکلیف 

کنید زیرا دستورالعمل واگذاری را اباغ کردیم.
دین پرســت همچنین به در اختیار داشتن دستور العمل 
جلوگیری از تعطیلی واحدهای تولیدی کشور اشاره کرد و 

با اشاره به نشست خبرگان مورد وصوق بانکی و اقتصادی 
گفت: این هیات دلایل و مســتندات بانک ها را معرفی و 

رئیس کل بانک مرکزی حکم صادر می کند.
وی در ادامه گفت: اگر بانکی از پرداخت تسهیات کارگروه 
رفع موانع تولید استنکاف کند و حتی در صورتی که مورد 
تایید این هیات قرار نگیرد بانک موظف است تسهیات 
را پرداخت کند،نپرداختن تســهیات تخلف محســوب 
می شــود و موارد برای برخورد قانونی به هیات بانک ها 

ارجاع می شود.
دین پرست خطاب به اعضای کارگروه رفع موانع تولید در 
کرمان یادآور شد: از مصوبات کوتاه نیایید همه بدانند که 

باید پای احکام ایستاد، مردانه به پای تولید بایستید و هرکس 
استنکاف کرد به دستگاه قضایی معرفی شود؛همانطور که 
طی ماه های گذشــته ۲00 مورد را به این دستگاه ارجاع 
دادیم، باید با پیگیری مصوبات ســتاد تسهیل پاسخگوی 
مردم باشــید.وی با بیان اینکه کرمان یکی از استان های 
بزرگ خودروســازی کشور اســت عنوان کرد: کارگروه 
تســهیل را در استانداری تهران موظف کردیم مشکات 

خودرو سازان را دریافت و برای پیگیری ارائه کند.
معاون وزیر کشور ادامه داد: یکی از مشکات اصلی بیشتر 
خودروسازان استان کرمان نیز ارزی بود که هیات خبرگان 
بانکی آن را بررســی کند و رای دهد و سایر مشکات را 

هم اعام کنید که در دستور کار ستاد ملی تسهیل و رفع 
موانع تولید قرار گیرد.

وی افزود: طبق قانون، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
شرایط بحرانی بودن واحدهای مشکل دار استان را تعیین 
می کند، نگرانی ها را افزایش دهید زیرا که مشــکلی به 
واحدهای مشــکل دار اضافه نشــود که به واحد بحرانی 

تبدیل شوند.
دبیر شورای هماهنگی بانک های استان کرمان نیز در این 
نشست گفت: بانک های این استان عاقه ای به تملک 
واحدهای تولیدی ندارند و وضعیت موجود به علت عملکرد 

صاحبان این واحدها رخ داده است.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

اخذ عوارض از آزادراه 
تهران-شمال صرف 

محرومیت زدایی می شود
رییس بنیاد مســتضعفان اتمام تونل البرز در قطعه 
۲ آزادراه تهران-شمال را گام مهم دولت برشمرد 
و گفت: طی یکســال گذشته، ۱50 میلیارد تومان 
عــوارض گرفتیم که بخش مهمــی از آن صرف 

مناطق محروم می شود.
به گزارش خبرگزاری مهــر به نقل از وزارت راه و 
شهرسازی، سیدپرویز فتاح، رئیس بنیاد مستضعفان 
امروز هفتم مرداد همزمان با عید غدیر خم در آئین 
افتتاح ۱0,۱00 میلیارد تومان طرح آزادراهی و ریلی 
در دولت تدبیر و امید، گفت: امروز با افتخار می گویم 
کار تونل البرز به اتمام رسیده و از امروز قابل عبور 
خواهد بود. این تونل بسیار حساس و استراتژیک و 

مهم است.
فتاح افزود: ۸۳ ســال است که مردم عزیز ما برای 
رفتن به چالوس باید از تونل کندوان عبور می کردند، 
تونل کندوان 60 ســال یکطرفه بوده است. به این 
شکل که یک ماشــین می رفت و مأمور دو طرف 
می ایستاد و عبور را یک طرف برقرار می کردند. ۲۳ 
سال قبل قرارگاه خاتم همت کرد و تونل تعریض 
شد و دو طرفه مورد بهره برداری قرار می گیرد. اما 
از آنجایــی که تونل کنــدوان در خط و رأس قرار 
گرفته است همیشــه با برف و بوران و مشکات 

همراه بوده است.
وی خاطرنشان کرد: قبل از تونل کندوان از سمت 
کرج و تهران آب به ســمت کرج می آید و شــیب 
به سمت پایین است بعد از تونل کندوان برعکس 
است یعنی آب به سمت چالوس می رود و شیب به 

سمت شمال است.
رئیس بنیاد مستضعفان گفت: تونلی که امروز افتتاح 
می شود، تراز آن ۳00 متر پایین تر است یعنی تونل 
کنــدوان در تراز ۲۷00 متری اســت و تونل البرز 
شرقی که امروز افتتاح می شود در تراز ۲۴00 متری 
قرار دارد. تونل به نحوی طراحی شــده که ابتدا و 
انتهای تونــل ۷0 متر اختاف ارتفاع دارد یعنی در 
این 6 هزار و 500 متر، توانســتند ۷0 متر را با این 

شیب مایم به سمت چالوس بشکنند.
فتاح ادامه داد: بنیاد در اینجا هم نقش سرمایه گذار 
داشــته و به کمک دولت بوده و هم پیمانکار بوده 
اســت. یعنی شــرکت هایی که در عرصه عمرانی 
هســتند پیمانکار این پروژه بوده انــد، 50 درصد 
ســرمایه گذاری تونل هم بنیاد تقبل کرده اســت 
همان طور در قطعه یک و چهار هم به این شــکل 

است.
فتاح تصریح کرد: خوشبختانه دولت و بنیاد همکاری 
بسیار خوبی داشتند و به تعهد مالی شان عمل کردند 
به نــرخ امروز حدوداً ۴ هزار میلیــارد تومان برای 
ورودی تونل، خود تونل و خروجی هزینه شده است.
وی گفت: برای احداث ایــن تونل 6 هزار و 500 
متری در ابعاد به قطــر ۱۱ متر ما ابتدا یک تونل 
دسترسی را 6 هزار و 500 متر حفاری کردیم خود 
این تونل دسترسی از نظر بعُد و قطر از تونل کندوان 
بزرگ تر است اما 6 هزار و 500 متر حفاری صورت 
گرفته تا بتوانیم به تونل البرز دسترسی پیدا کنیم. در 
واقع ما ۱۳ کیلومتر تونل حفاری کرده ایم و از طریق 
۳۲ دستک به تونل البرز دسترسی پیدا کردیم که 

بتوانیم آن را حفاری کنیم.
رئیس بنیاد مستضعفان در توضیح چرایی سختی 
تونــل اظهار کرد: تونل در ســازند البرز و کندوان 
از نظر زمین شناســی احداث می شــود بنابراین از 
پیچیده ترین ســازندهای زمین شناســی کشور و 
ریزشی اســت هر چند متر که می رویم ساختار و 
ســختی کار تغییر می کند و به همین دلیل بسیار 
ســخت در طول زمان، حفاری شــده است. همه 
پیمانکاران، مشاوران، طراحان ایرانی بودند، وزارت 
راه نظارت کرده و به تأیید این وزارت رسیده است 
و به نظر می آید یکــی از پیچیده ترین پروژه های 
طراحی و احداث تونل کشــور و منطقه غرب آسیا 

امروز به بهره برداری می رسد.
فتاح ادامه داد: به دلیل یکپارچه بودن این تونل 6 
هزار و 500 متــری، ما برای تهویه، جفت فن قرار 
دادیم. جالب است این نکته را بگویم که آب و هوا 
از ورودی و خروجی کاماً تغییر پیدا می کند، نیمی 
از شــبانه روز جریان هوا از شــمال به جنوب تونل 
اســت، و نیم دیگر از قســمت ورودی و به سمت 
خروجی اســت. بنابراین جت فن های ما دوطرفه 
طراحی شــده اند و در طول شبانه روز جهت آن را 

تغییر می دهند تا بتوانند تهویه هوا را انجام دهند.
وی اضافه کرد: عاوه بر این، کل تونل ۲ مگاوات 
برق با همکاری وزارت نیرو وصل شــده است و ما 
برق اضطراری هم داریم، پارکینگ طراحی شده، 

آتش نشانی مستقر شده و دوباره تکمیل می شود.
رئیس بنیاد مســتضعفان عنوان کرد: کل این تونل 
در دو طبقه قرار دارد. در طراحی پایین ماشــین ها 
می رونــد، کل تجهیزات در طبقه دوم قــرار دارد. 
همچنین برای ایمنی بیشتر مردم و عبور مرور، بحث 
آتش نشانی و سایر تجهیزات در طبقه دوم پیش بینی 
شده است.فتاح بیان کرد: تمام طول مسیر اینترنت 
و تلفن همراه هم طی دو ســه هفته می تواند برقرار 
شود تا مردم بتوانند عبوری ایمن داشته باشند. این 
تونل پنج و نیم کیلومتر مسیر را کوتاه می کند، زمان 
را کوتاه تر می کند و مصرف بنزین را کاهش می دهد 
و خطرات و مخاطــرات را هم کاهش می دهد.وی 
خطــاب به رئیس جمهوری گفت: قطعه اول که در 
اسفند ۹۸ افتتاح شد، اخباری را که ما از استان البرز و 
تهران دریافت می کردیم و پلیس راه عنوان می کرد، 
نشان می داد واقعاً باعث گشایش شده است چرا که 
ورودی اســتان کرج آرامش پیــدا کرده و تصادفی 
نداشتیم یا به حداقل رسیده است و زمان هم کوتاه 
شده اســت البته به دلیل کرونا بیشتر مدت اعام 
می کردند که مردم کمتر تردد داشــته باشند یا تردد 

نداشته باشند و الان هم به همین صورت است.

بازار ایران در عراق تقدیم 
ترکیه شد

عضو انجمن فولاد گفــت: در خواب طولانی 
مدیران کشــور، بازار فــولاد ایران در عراق و 
اربیل دو دستی تقدیم رقیب تشنه یعنی ترکیه 

شد.
رضا شهرســتانی در گفت گو بــا خبرنگار مهر 
در مورد تأثیــرات قطعی برق بر صنایع فولاد، 
همچون  صادراتی  بازاریابــی  داشــت:  اظهار 
کاشت درخت گردو، زمان بر و پرزحمت است.
عضــو انجمــن تولیدکنندگان فــولاد افزود: 
ســال ها طول کشــید تا بازار عراق به تسخیر 
شــرکت های فــولادی ایرانی درآمــد و این 
شــرکت ها توانســتند با صادرات خود ضرر و 
زیان انباشته خود را جبران و سهم عمده ای از 

نیاز ارزی کشور را تأمین کنند.
وی ادامه داد: متأســفانه تمام اندوخته سال ها 
زحمت و مرارت صنایــع فولادی در یک ماه 
اخیــر به دلیل قطع بــرق و تعطیلی واحدهای 
تولیدی و عدم توان کارخانجات در تأمین نیاز 

مشتری دود شد و به هوا رفت.
شهرســتانی گفت: در خواب طولانی مدیران 
کشــور بازار فــولاد ایران در عــراق و اربیل 

دودســتی تقدیم رقیب تشنه یعنی ترکیه شد.
عضــو انجمــن تولیدکنندگان فــولاد افزود: 
اقتصادی اگر بیشتر از شکست  این شکســت 
سیاســی و میدانی نباشــد، هرگز کمتر از آن 

بود. نخواهد 
وی با یادآوری اینکــه به جهت جلب رضایت 
مردم برق کارخانجات را قطع می کنند، اظهار 
داشــت: لطمه وارده بر صنایع جبران ناپذیر و 
تأثیر آن بر زندگــی تک تک مردم را خواهید 
دید. ادامه این روند بیــکاری کارگران صنایع 
به خصــوص واحدهای فولادی اســتانی که 
بیشترین اشــتغال کارگران را عهده دار است 

به همراه خواهد داشت.

هزار و هفتصدمین واحد 
مسکن محرومین کرمانشاه 

به بهره برداری رسید

 آییــن بهــره بــرداری از ۷0 هزارمین واحد 
مســکن محرومین کشور و هزار و هفتصدمین 
واحد مسکن محرومین اســتان کرمانشاه روز 
جمعه در اســتانداری کرمانشــاه و در ارتباط 
تصویری بــا رئیس ســازمان برنامه و بودجه 

کشور برگزار شد.
به گزارش خبرنگار ایرنــا، آیین بهره برداری 
از ۲ میلیــون و 550 هزارمین واحد مســکن 
روســتایی مقاوم سازی شــده در کشور، ۷0 
هزارمیــن واحد مســکن محرومان کشــور و 
هــزار و هفتصدمین واحد مســکن محرومین 
در اســتان کرمانشــاه در ارتبــاط تصویــری 
با محمد  کرمانشاه  اســتاندار  بازوند،  هوشنگ 
باقــر نوبخت، معاون رئیــس جمهور و رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه کشور و جمعی دیگر 

از مسئولان کشوری برگزار شد.
استاندار کرمانشاه در این مراسم با بیان این که 
ما ۱۲۷ هزار واحد مسکونی روستایی در حال 
ساخت در این استان داریم، گفت: تاکنون ۷۷ 
هزار واحد آن مقاوم سازی شده که معادل 60 
درصد کل واحدها محسوب می شود که از این 

جلوتر هستیم. میانگین کشوری  از  نظر 
هوشــنگ بازوند اظهــار کرد: معمــولًا زلزله 
باعث مهاجرت افراد می شــود اما پس از زلزله 
کرمانشاه شــاهد مهاجرت معکوس به مناطق 
زلزله زده بودیم به طوری که عاوه بر واحدهای 
تخریب شده، 6 هزار واحد جدید هم در مناطق 
روســتایی زلزله زده و هفت هــزار واحد جدید 
در مناطق شهری زلزله زده ساخته شده است.

او عنــوان کرد: در مجمــوع ۱۳۲ هزار واحد 
مســکونی، صنفی، تجاری جدیــد در مناطق 
بازسازی  زلزله زده استان کرمانشــاه ساخته و 

شد.
بازوند همچنین با اشــاره به ســفر نوبخت در 
مهرماه سال گذشته به استان کرمانشاه گفت: 
رییس ســازمان برنامه و بودجه در این ســفر 
کلنگ احداث ۲ هزار واحد مســکن محرومین 
را بــه زمیــن زد و 60 میلیارد تومــان اعتبار 
باعوض هم اباغ کرد که تاکنون ۴5 میلیارد 

تومان آن پرداخت شده است.
اســتاندار کرمانشــاه گفت: از ۲ هــزار واحد 
و  استان کرمانشــاه هزار  مســکن محرومین 
۷00 واحد آن تا امروز به بهره برداری رســیده 
و مابقی آن تا هفته دولت در شــهریور ماه به 

می رسد. بهره برداری 
در این مراسم اســتاندار کرمانشاه کلید هزار و 
هفتصدمین واحد مسکن محرومین را به یکی 

از اهالی روستای سیمینه  علیا اهدا کرد.
بازونــد همچنین یــاد و خاطــره رییس فقید 
بنیاد مســکن انقاب اسامی را گرامی داشت 
و پیشــنهاد کرد که بنیاد مســکن با همکاری 
صداوسیما مســتندی از کارنامه کاری مرحوم 
علیرضــا تابش تهیه کننــد زیرا او دوران های 
پر از بحرانی را پشــت سر گذاشته و در زلزله 
بم، زلزله لرســتان و زلزله کرمانشــاه تجارب 
ارزشــمندی داشــته که حیف اســت به نسل 

نشود. منتقل  جوان 

اتاق بازرگانی  رییس کمیســیون صنایع 
ایران درباره تفکر اقتصادی کابینه احتمالی 
دولت ســیزدهم می گویــد: آنچه که من 
می شــنوم، بیشــتر تفکر اقتصاد غیرآزاد 
مطرح می شــود، یعنی ما تقریبا به سمت 

اقتصاد شبه دولتی داریم حرکت می کنیم.
 »رییســی و تیم ایشــان وارد سوییس 
نمی شوند؛ وارد اقتصاد خرابی می شوند که 
واقعا گرفتاری بزرگی سر راه خود دارند.« 
این جمله را رییس کمیسیون صنایع اتاق 
بازرگانی ایران می گوید؛ اقتصادی که به 
اعتقاد او، با کرونا و فشــار تحریم ها دچار 
مشــکل شــد و حالا فقط با برنامه ریزی 
می توان فکــری برای آن کــرد. اگرچه 
روغنی گلپایگانــی تاکید دارد؛ نباید انتظار 
داشته باشــیم که روز چهاردهم مرداد که 
آقای رییسی بر مســند ریاست جمهوری 
می نشــیند، روز پانزدهــم مــرداد تمام 
مشکات کشور حل شود؛ ما باید مطالبه 

در مردم ایجاد نکنیم.
رییــس  روغنی گلپایگانــی،  ابوالفضــل 
کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران در 
این خصــوص در گفت وگو با خبرآناین 
می گویــد: دولت ســیزدهم در مناظرات 
انتخاباتــی خود یک ســری اطاعات و 
برنامه برای برون رفت اقتصادی کشــور 
برای شرایط کنونی داشــته که ناشی از 

مشاوران اقتصادی ایشان است.
وی می افزایــد: موضوع این جاســت که 
همه دولت هــا و احزاب وقتی می خواهند 
سمتی بگیرند، باید برنامه خود را ارائه و در 
معرض افکارعمومی قرار دهند و به مرحله 
اجرا بگذارند. پس از آن، یک مرحله ای از 
کنترل، نظارت و ارزیابی را باید پیاده سازی 

کنیم.
اتاق بازرگانی  رییس کمیســیون صنایع 
ایران با بیان این که در کشــور ما تقریبا 
همــه دولت ها برنامه ارائــه داده اند، ولی 
اجرایی کنند، تصریح  نتوانســته اند  اکثرا 
می کند: برنامه هایی را من به شــخصه از 
آقای رییسی و مشاوران اقتصادی ایشان 
شــنیدم. اولا این کــه این افــراد، همان 
خبرگان و کارکشتگانی هستند که چندین 
ســال در کشــور کار کرده اند، بنابراین با 
متغیرهای اقتصادی کشور کاما آشنایی 

دارند.
روغنی گلپایگانی توضیــح می دهد: تورم 
ارز،  نرخ  در  نابه ســامانی  افسارگسیخته، 
بی ثباتی در تصمیمات اقتصادی، تحریم ها، 
قوانین مزاحم و روابط بین المللی، عواملی 
هســتند که بر مســایل اقتصادی کشور 
ســایه ســنگینی انداخته است. نقدینگی 
بسیار ســنگینی که در حدود ۲ هزار هزار 
میلیارد تومان ارزیابی می شــود، اثر بسیار 
منفی روی اقتصاد ما گذاشته است. یعنی 

بخش سیاهی که در کشور ما وجود دارد، 
پول های ســرگردان و رشد نقدینگی در 

داخل کشور است.
-مسکن، اقتصاد را تکان می دهد

او با طرح این پرســش که برای کنترل 
نقدینگــی چــه بایــد کــرد؟ می گوید: 
اقتصاددانــان دنیــا در ایــن خصــوص 
راهکارهایــی را ارائه داده اند که شــاید 
مهم ترین راهکاری که در دنیا به آن توجه 
می کنند و من اخیرا در مصاحبه ای از آقای 
رییسی هم شنیدم، این است که به بخش 
مسکن توجه کنیم. این یکی از تصمیمات 

درست اقتصادی است.
اتاق بازرگانی  رییس کمیســیون صنایع 
ایــران تاکید می کند: اگــر چنانچه ما به 
سمت تولید مسکن ارزان قیمت یا مناسب 
حرکت کنیم، جزو محرک های اقتصادی 
خواهد بود که همراه با خود بیش از ۲00 
صنعت را فعــال می کند. مســکن یک 
لوکومتیو بسیار قوی است که اگر حرکت 

کند، اقتصاد کشور را تکان خواهد داد.
روغنی گلپایگانی درباره شــدن یا نشدن 
ساخت یک میلیون مســکن در سال بنا 
به وعده رییس دولت ســیزدهم، تصریح 
می کند: براساس آمار کشور سالانه حدود 
یک میلیون ازدواج اتفاق می افتد، بنابراین 
ایــن گروه نیاز به مســکن دارنــد. ما با 
سازوکار و ابزاری که در کشور وجود دارد، 
این قدرت را داریم که به تولید مســکن 
بپردازیم. البته نیاز به زمان داریم. شاید در 
دو، سه سال آینده امکان تولید سالانه یک 
میلیون مســکن را داشته باشیم، اما الان 
واقعیت این است که این کار را نمی توانیم 

انجام دهیم.
-فکری برای قیمت ها شود

وی با اشــاره به هزینه اجاره و مسکن در 
سبد خانوار، متذکر می شود: در حال حاضر 
قیمت ها متغیــری از جریانات اقتصادی 

هســتند. البته آقای رییسی و تیم ایشان 
باید بدانند که وارد ســوییس نمی شوند. 
آقای رییسی و تیم ایشان وارد یک اقتصاد 
خرابی در داخل کشــور می شوند که واقعا 

گرفتاری بزرگی سر راه خود دارند.
اتاق بازرگانی  رییس کمیســیون صنایع 
بــا جریانات  توضیح می دهــد:  ایــران 
کویید۱۹، تحریم های اقتصادی، نوسانات 
شدید نرخ ارز، حجم پول سرگردانی که در 
جامعه وجود دارد، آمار بیکاری و خیلی از 
متغیرهای دیگر، به طور قطع آقای رییسی 
پا در جایی می گذارد که بســیار شــرایط 
ســختی دارد. تمام مسوولان، وزرا، مردم 
و همه باید دست به دست برای برون رفت 

از این شرایط دهند.
روغنی گلپایگانی ادامه می دهد: این ها در 
یــک برنامه زمان بندی یک ســاله و دو 
ساله قابل حل نیست. وضعیت اقتصادی 
کشــور باید در برنامه هــای کوتاه مدت، 
میان مدت و بلندمدت حل شــود. ما یک 
برنامه بلندمدت 5 و ۱0 ســاله باید داشته 
باشیم و برای برون رفت از مسایل جاری 
حداقل یک برنامه میان مدت دو، سه ساله 
نیاز داریم. فردا کســی نباید انتظار داشته 
باشد که روز چهاردهم مرداد آقای رییسی 
بر مسند ریاســت جمهوری بنشیند و روز 
پانزدهم مرداد تمام مشکات کشور حل 
شود. این طوری نیست. ما باید مطالبه در 

مردم ایجاد نکنیم.
وی تصریح می کند: منطقی این است که 
در ســال اول نباید خیلی انتظار زیادی از 
دولت داشته باشیم، اما حداقل نظم و نظام 
و کنترل قیمتی در بازار باید به وجود آید. ما 
امروز کالا می خریم، هفته بعد همان کالا 
را شاهدیم که گران تر شده است. مردم با 
توجه به سبد معیشت و درآمد خود، واقعا 

قدرت اداره زندگی خود را ندارند.
اتاق بازرگانی  رییس کمیســیون صنایع 

ایران با بیان این که اولین اقدامی که دولت 
بعد باید انجام دهد، کنترل قیمت هاست، 
عنوان می کند: کنترل قیمت ها در ســایه 
سیاســت های دیگری نهفته است؛ تولید، 
شبکه های توزیع، خدمات پس از فروش، 
ارتباطات بین المللی، وجود کالا، مدیریت 

سبد زندگی مردم و ... .
-بــه راحتی نمی توانیــم از کنار 

تحریم ها بگذریم
روغنی گلپایگانــی در ادامه با بیان این که 
در تیم احتمالی آقای رییسی می بینیم که 
اقتصادخوانده کم نیست، می گوید: کسانی 
بودنــد که قبا وزیر بودنــد، معاون وزیر 
بودند و شرایط کلی کشور را می شناسند. 
البته اول برای ما مهم نیست که چه کسی 
رییس جمهور می شود، مسایل کشور از هر 
چیزی بالاتر است. بنابراین رییس جمهور 

باید برنامه مدونی داشته باشد.
او می افزایــد: آقــای رییســی در زمان 
تبلیغات برنامه هایی کــه ارائه می داد، به 
نظــر من قابل شــنیدن و دفاع بود. حالا 
بایــد در میدان عمل ببینیــم چه اتفاقی 
می افتد. خیلــی از برنامه ها فارغ از قدرت 
تصمیم گیــری و اراده ما اســت، چون ما 
به هیچ وجه بــه راحتی نمی توانیم از کنار 
تحریم هــای بین المللــی بگذریم. وقتی 
تحریم ها نگذارد کالا وارد کشــور شود، 

کمبود کالا به وجود می آید.
اتاق بازرگانی  رییس کمیســیون صنایع 
ایران در پاســخ به این پرسش که دولت 
ســیزدهم بدون برجام با چــه اقتصادی 
روبه رو می شــود؟ می گوید: ما نمی توانیم 
بــا هم تعارف کنیم. بالاخره ارتباط با دنیا 
یک موضوع بسیار مهم است. محل درآمد 
اصلی کشــور ما، فروش نفت بوده است 
و خیلی از مشکات کنونی اقتصادی ما، 
ناشــی از عدم فروش نفت، تراکنش های 
مالی و نداشتن ارتباطات مالی با دنیا است.

رییسی  آقای  می افزاید:  روغنی گلپایگانی 
هم اگــر نتواند به برجام برگردد و نتوانیم 
کشورهای اروپایی را متقاعد کنیم -البته 
آنها خواســته های نامشروع زیادی دارند، 
اما سیاســتمداران بایــد در میدان عمل 
به درســتی عمل کنند- شــرایط آسانی 

نخواهیم داشت.
-تفکر اقتصادی دولت منتخب به 

کدام سمت است؟
او در پاسخ به این پرسش که فکر می کنید 
تفکــر اقتصادی دولت آقای رییســی به 
کدام ســمت است؟ اقتصاد دولتی یا آزاد؟ 
می گوید: آنچه که من می شــنوم، بیشتر 
تفکر اقتصاد غیرآزاد مطرح می شود، یعنی 
شــبه دولتی. من اعتقاد دارم که ما تقریبا 
به سمت اقتصاد شبه دولتی داریم حرکت 

می کنیم.
اتاق بازرگانی  رییس کمیســیون صنایع 
ایران توضیــح می دهــد: اولا این که ما 
اقتصاد را خیلی دیگــر نمی توانیم دولتی 
کنیــم، چون قوانیــن اجــازه این که ما 
بخواهیم دولــت را بزرگ کنیــم، به ما 
نمی دهد. اما این که اقتصــاد بازار آزاد را 
داشته باشــیم، من خیلی این تفکر را در 

تیم آقای رییسی نمی بینم.
روغنی گلپایگانی با اشــاره به خطر وجود 
شــبه دولتی ها در اقتصاد، عنوان می کند: 
ما بایــد بپذیریم که اقتصاد دولتی در دنیا 
جواب نداده اســت. یک سری از صنایع و 
تصمیمات باید در اختیار دولت باشد، مثا 
همه دولت ها یــک ایرلاین دولتی دارند، 
اما نه به مفهومی که ما در اقتصاد کشور 
شاهد هســتیم. در حال حاضر ۷0 درصد 
اقتصاد کشور شــبه دولتی و تقریبا دولتی 
است و ۳0 درصد آزاد است. اما این در دنیا 
برعکس است. یعنی ۸5 درصد اقتصاد در 
اختیار بخش خصوصی و ۱5 درصد جزو 
مراکز حساس و امنیتی است که نمی شود 

واگذار کرد.
وی می افزایــد: در حــال حاضر نظارت 
بخش نفت باید در اختیار دولت باشد، اما 
تولید و توزیع نفــت باید در اختیار بخش 
خصوصی باشد؛ کاری که دنیا تجربه کرده 
است. اقتصاد متورم و دیوان سالار کشور 
ما همین الان یک اقتصاد دولتی است و 
راه برون رفت هم این است که فرصت ها 
را در اختیار بخش خصوصی قرار دهیم و 

دولت نظارت داشته باشد.
اتاق بازرگانی  رییس کمیســیون صنایع 
ایران در پاســخ به این پرسش که کدام 
تفکــر اقتصادی مطلوب شــرایط کنونی 
اقتصاد کشــور اســت؟ عنــوان می کند: 
اقتصاد آزاد و شفاف بهترین گزینه است. 
قوانین جاری کشــور نیز این موضوع را 

تاکید می کند.

هشداررییسکمیسیونصنایعاتاقبازرگانیبهتیماقتصادیدولتسیزدهم

دولترییسیبدونبرجامباچهاقتصادیروبهرومیشود؟

اخبار

140 هزار واحد مسکن محرومین تا آخر امسال در کشور به بهره برداری می رسد

معاون اقتصادی وزیر کشور:

خوزستان امروز بیش از هر زمانی نیازمند ایجاد اشتغال و تولید است
خوزســتان معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منطقه ای وزیر کشــور گفت: خوزستان امروز بیش 
از هر زمانی نیازمند ایجاد ظرفیت های اشتغال و راه 

اندازی واحدهای تولیدی است.
بابک دین پرســت در جلســه ســتاد ملی تسهیل و 
رفع موانع تولید ویژه شــهرک هــا و نواحی صنعتی 
خوزســتان که امروز ۸ مردادماه در اهواز برگزار شد، 
اظهار کرد: یکی از برنامه های پیش بینی شده در سفر 
به خوزستان، رسیدگی و بررسی مشکات مربوط به 

شهرک ها و نواحی صنعتی در خوزستان بود.
به گزارش ایسنا، وی افزود: پس از بازدیدی که امروز 
از شهرک های صنعتی شماره ۳، ۴ و 5 در اهواز انجام 
شد، جلسه بسیار خوبی برای حل مشکات شهرک 

ها و نواحی صنعتی خوزستان برگزار کردیم.
دین پرست ادامه داد: این نشست تخصصی با حضور 
همه دســتگاه های اجرایی خدمات رســان از جمله 
وزارت راه و شهرسازی، وزارت نیرو، مخابرات، جهاد 

کشاورزی و منابع طبیعی برگزار شد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای 

وزیر کشور تصریح کرد: 5۱ شهرک و ناحیه صنعتی 
به بهره برداری رســیده در خوزستان وجود دارد که 
همه مشکات آن ها امروز مورد بررسی قرار گرفت.

وی افــزود: همه دســتگاه های خدمات رســان با 
هماهنگی بســیار خوبی که با یکدیگــر دارند، قول 
همکاری داده اند تا همه موارد مربوط به شهرک ها 

و نواحی صنعتی در خوزستان را تعیین تکلیف کنند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای 
وزیر کشور با اشاره به بحث توسعه دو شهرک صنعتی 
در خوزستان بیان کرد: خوشبختانه با واگذاری زمین 
برای توسعه شــهرک های صنعتی شماره ۳ و 5 در 
اهواز موافقت شــده و قرار است کارهای نهایی این 

تصمیم، پیگیری و انجام شود.
وی در خصوص بحث راه دسترسی شهرک صنعتی 

شماره 5 اهواز گفت: راه و شهرسازی موافقت خود را 
در این زمینه اعام کرده و قرار است سازوکار مربوطه 

برای اجرای این طرح نهایی شود.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای 
وزیر کشــور اظهار کرد: در بحــث تامین آب و برق 
شهرک ها و نواحی صنعتی قول هایی داده شد است 
تا مشــکات در این زمینه حل شــود. امیدواریم با 
تصمیم گیری ها و مصوباتی که امروز خواهیم داشت، 
بســیاری از مشکات شــهرک ها و نواحی صنعتی 

خوزستان حل شود.
دین پرســت با بیان اینکه خوزستان امروز بیش از هر 
زمانی نیازمند ایجاد ظرفیت های اشتغال و راه اندازی 
واحدهای تولیدی اســت، گفــت: امروز در خصوص 
واحدهای تعطیل موجود در شــهرک هــا و نواحی 
صنعتی خوزستان نیز تصمیم گیری هایی انجام شده 
اســت و آن دسته از واحدهایی که با راه اندازی مجدد 
آن ها بیشــترین اشــتغال را خواهند داشت، موانع و 
مشکات شــان احصاء و در راستای فعال سازی آن 

ها اقدام شود.

 معاون بازســازی و مسکن روســتایی بنیاد مسکن 
در آییــن بهره برداری از ۷0 هزارمین واحد مســکن 
محرومین گفت: تا پایان ســال همه ۱۴0 هزار واحد 

تعهد شده تکمیل و تحویل روستاییان می شود.
به گزارش خبرنگار ایرنا، آیین بهره برداری از ۲ میلیون و 
550 هزارمین واحد مسکن روستایی مقاوم سازی شده 
در کشور و ۷0 هزارمین واحد مسکن محرومین کشور 
روز جمعه در ارتباط تصویری ۱6 استاندار با محمد باقر 
نوبخت، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و 
بودجه کشور و جمعی دیگر از مسئولان کشوری برگزار 
شد.در این مراسم که در استانداری کرمانشاه برگزار شد، 
هزار و هفتصدمین واحد مسکن محرومین کرمانشاه 

هم به بهره برداری رسید. در طرح ساخت مسکن برای 
محرومان، برای ساخت هر واحد مسکونی، 500 میلیون 
ریال تســهیات ارزان قیمت و ۳00 میلیون ریال به 

صورت باعوض پرداخت می شود.
در این ارتباط تصویری معاون بازســازی و مســکن 
روســتایی بنیاد مسکن انقاب اسامی، با بیان اینکه 
طی چند سال اخیر بیش از ۲ میلیون مسکن روستایی 
ساخته شده است، افزود: 500 هزار واحد مسکونی نیز 

بازسازی شده است.
عزیزالله مهدیان درباره احداث مسکن برای محرومان 
نیز گفت: برخی از خانوارها به دلیل مشکات اقتصادی 
خانه نداشــتند که در این زمینه احداث ۱۱6 هزار واحد 

توســط بنیاد مســکن و ۲۴ هزار و  500 واحد توسط 
کمیته امداد در دستور کار قرار گرفته که در حال ساخت 

است.
او گفت که امروز ۷0 هزارمین واحد مسکن محرومین 
کشور را افتتاح می کنیم و تا پایان سال تمام واحدهای 
تعهد شــده را تکمیــل کرده به روســتاییان تحویل 
می دهیم.رییس کمیته امداد امام خمینی )ره( نیز در این 
ارتباط تصویری گفت: بر اساس تفاهمنامه بین کمیته 
امداد، سازمان برنامه و بودجه و استانداری ها در مورد 
مسکن مددجویان باید ۲5 هزار واحد مسکن مددجویان 
احداث و تا پایان سال ۹۹ به بهره برداری می رسید که 

به دلیل مشکات اعتباری نیمه تمام ماند.
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شهرستان اخبار

خبر

 پارک گفتگو مهرشهر
 افتتاح شد

البرز - حیدری-خبرنگارمملکت
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری کرج، گفت: پارک گفتگو چهارمین بوستان 

بین فازی مهرشهر است که  افتتاح شد.
پیمان بضاعتی پوردر مراســم افتتاح بوســتان ۲/۱ 
هکتاری گفتگو، گفت: این بوستان چهارمین بوستان 
بین فازی مهرشــهر اســت که در اختیار شهروندان 

قرارگرفته ست.  
وی بابیان اینکه ضرورت و توســعه فضای ســبز در 
دوره پنجم شــورای شهر بسیار موردتوجه قرارگرفته 
است، گفت: رسیدن به شــاخص های مطلوب شهر 
درزمینه فضای سبز و محیط زیست با حمایت شورای 
دوره پنجم و تلاش مدیریت شهری به نتیجه رسیده 

است.  
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری کرج هزار هکتار جنگل کاری در مدت چهار 
سال، ۸۵ هکتار افزایش وسعت فضای سبز پارکی در 
سطح شهر با افتتاح ۲۰ پارک را از اقدامات انجام شده 

در این دوره برشمرد.
بضاعتی پور گفت: تم پارک گفتگو با رویکرد ورزشی 
و به منظور اســتفاده بیشــتر شــهروندان به صورت 

تخصصی از پارک ها احداث شده است.
وی به توجه مدیریت شــهری به تم پارک ها اشــاره 
کرد و گفت: پارک بانوان، ایران کوچک، روشن دلان 
و پارک حیات وحــش و محیط بان از تم پارک هایی 

است که در این مدت به بهره برداری رسیده است.

 مدیر کل بیمه سلامت استان
 خبر داد

 صدور بیش از ۵۸ هزار 
نسخه الکترونیک در گیلان 

 
 

گیلان-خبرنگارمملکت: 
داشــت:  اظهــار  محمــدی  جمشــید  دکتــر 
همچنیــن در ایــن مــدت بیــش از ۱۷ هــزار 
نســخه الکترونیــک در بیمارســتان های طرف 
 قرارداد با بیمه ســلامت اســتان گیــلان صادر 

شده است.
مدیر کل بیمه ســلامت گیلان با اشاره به  اینکه 
تاکنون ۹۰ درصد از پزشــکان طــرف قرارداد با 
بیمه ســلامت گیلان طرح ملی نســخه نویسی 
الکترونیکــی را اجرا کردند، خاطر نشــان کرد: از 
مجموع ۸۵۵ پزشک طرف قرارداد با بیمه سلامت 
اســتان گیلان ۷۷۵ پزشــک طرح نسخه نویسی 

الکترونیک اجرایی شد.
وی افــزود: از ۳۵۶ داروخانه طرف قرارداد با بیمه 
ســلامت گیلان نیز ۳۴۶ داروخانه دارای عملکرد 
الکترونیک هســتند ضمــن اینکه تمــام مراکز 
تصویربرداری طرف قرارداد با بیمه سلامت استان 
شــامل ۶۵ مرکز نسخه نویسی الکترونیک را اجرا 

کردند.
دکتــر محمدی با اشــاره به اجرای طرح نســخه 
نویسی الکترونیکی در ۳۵ بیمارستان طرف قرارداد 
با بیمه ســلامت اســتان تصریح کرد: طرح ملی 
نســخه نویسی از تیرماه سال گذشته در گیلان به 

اجرا درآمد.
وی اظهار داشــت: مراکز طرف قــرارداد با بیمه 
سلامت استان گیلان که طرح ملی نسخه نویسی 
الکترونیک را اجرا کرده و به  صورت الکترونیکی 
نسخه می نویســند، پرداخت مطالبات به آنها در 

اولویت است.
دکتر محمدی افــزود: در راســتای اجرای طرح 
نسخه نویســی الکترونیک، دفترچه بیمه سلامت 
بیمه شــدگان گیلان از اول تیرماه در هیچ یک از 
صندوق های بیمه ســلامت این استان چاپ نمی 
شــود، پیش از این دفترچه های کاغذی صندوق 
بیمه سلامت همگانی، صندوق روستاییان و عشایر 
از چرخه چاپ حذف شــده بود امــا از اول تیرماه 
چاپ دفترچه کاغذی صندوق کارکنان دولت، سایر 

اقشار و ایرانیان نیز متوقف شده است.
مدیر کل بیمه ســلامت گیلان افزود: با این اقدام 
ارایه خدمات به بیمه شــدگان بیمه ســلامت از 
طریق نســخه نویسی الکترونیکی انجام می شود، 
به این صورت که بیمار با مراجعه به پزشک نیازی 
به دفترچه ندارد، بیمه شــده بیمه سلامت در این 
طــرح می تواند خدمات درمانــی از جمله ویزیت، 
دارو، آزمایــش و تصویر برداری را تنها با ارایه کد 
ملی و دریافت شناسه رهگیری از پزشک دریافت 

کند.

شهردار کرج
تست گرم متروی کرج چند 

روز آینده انجام می شود

البرز - حیدری-خبرنگارمملکت
شهردار کرج گفت: تست گرم متروی کرج چند روز آینده 

انجام می شود.
علی کمالی زاده صبح سه شنبه در مراسم افتتاح بوستان 
بین فازی »گفتگو« واقع در بلوار ارم که با حضور اعضای 
شورای شهر برگزار شد، گفت: این پارک چهارمین پارک 
بین فازی است که در این منطقه احداث شده است. وی با 
اشاره به اینکه مدیریت شهری شهرداری کرج با حمایت 
شورای دوره پنجم توانسته گام های مطلوبی در خصوص 
اقدامات زیســت محیطی بردارد، افــزود: راه اندازی پروژه 
قطاری شــهری یکی از اقداماتی است که در خصوص 
نگهداشت محیط زیست شهر انجام شده و تا چند روز آینده 

تست گرم خود را آغاز خواهد کرد.
 شــهردار کرج با تأکید بار اینکــه اولویت راه اندازی مترو 
بــرای حمل ونقل عمومی اســت، گفت: بیــش از هزار 
میلیارد تومان از طریق منابع داخلی و دولتی وارد متروی 
کرج شده تا شهروندان از این پروژه پاک و ایمن بهره مند 
شوند.کمالی زاده بابیان اینکه آسفالت پروژه بزرگراه شمالی 
چندین کیلومتر انجام شده اســت، گفت: در حال حاضر 
باهمت مسئولان توانسته ایم این پروژه را از پیشرفت ۳۰ 
درصدی به حدود  ۷۰ درصدی برســانیم.وی همچنین 
به پروژه کنارگذر مهرشهر اشــاره کرد و گفت: با تلاش 
مدیریت شهری و حمایت شورای دوره پنجم شورای شهر 
توانسته ایم با تملکات موجود در این پروژه روزانه یک درصد 
پیشرفت داشــته باشیم.شهردار کرج به مشکلات عدیده 
اقتصادی مدیریت شهری در این دوره اشاره کرد و گفت: 
باوجود بسیاری از مشکلات توانسته ایم اقدامات مطلوبی در 
خصوص فعالیت های عمرانی و زیست محیطی و ... برداریم 

و با افتتاح آن ها رضایت شهروندان را کسب کنیم.

دبیرکل اتاق ایران و عراق خبر داد
 هدف گذاری صادرات

 ۲۰ میلیارد دلاری به عراق
کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگارمملکت :  دبیرکل 
اتاق مشــترک ایــران و عراق از هدفگــذاری برای 
صادرات ۲۰ میلیارد دلاری به عراق طی امســال و 

سال آینده خبر داد.
جهانبخش ســنجابی در نشست با فعالان اقتصادی 
استان کرمانشــاه که امروز )ششم مرداد( برگزار شد، 
از وضعیت کنونی تعاملات تجاری با کشور عراق یاد 
کرد و افزود: میزان صادرات ایران به عراق در ســال 
گذشته بیش از هفت میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار بود 
و در برابــر آن تنها ۱۳۱ میلیــون دلار واردات از این 

کشور داشته ایم.
وی یادآور شــد: آمارهای سال گذشته نشان می دهد 
تراز تجاری ایران و عراق بیش از ۹۵ درصد به سمت 

صادرات بوده است.
دبیرکل اتاق مشترک ایران و عراق میزان صادرات سه 
ماهه ابتدای امسال به عراق را نیز بیش از دو میلیارد و 
۳۴۰ میلیون دلار اعلام کرد که رشد ۵۴ درصدی را 

نسبت به سه ماهه سال گذشته نشان می دهد.
 به گفته سنجابی این میزان رشد با احتساب صادرات 
گاز محاسبه شده و اگر صادرات گاز را حذف کنیم ۱۹ 
درصد در سه ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته رشد صادرات به کشور عراق داشته ایم.
وی درباره تحلیل کالاهای صادراتی عمده به عراق 
نیز یادآور شد: بر اساس آمار سال گذشته، محصولات 
پتروشــیمی و مواد نفتی با دو میلیارد و ۷۰۰ میلیون 
دلار بیشترین سهم را از صادرات به عراق داشته است.

دبیرکل اتاق ایران و عراق سهم کالاهای صنعتی از 
صادرات به عراق در سال گذشته را یک میلیارد و ۷۵۰ 
میلیون دلار، سهم کالاهای کشاورزی و صنایع غذایی 
را یک میلیارد و ۷۴۰ میلیون دلار و سهم مواد معدنی 
و صنایع معدنی را نیز یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون دلار 

اعلام کرد.
ســنجابی از هدفگذاری برای صــادرات ۲۰ میلیارد 
دلاری به کشــور عراق طی امســال و ســال آینده 
خبر داد و اظهار کرد: به نظر می رســد با پتانســیل 
۴۰ تــا ۶۴ میلیــارد دلاری کــه در بــازار صادراتی 
 عــراق وجــود دارد، بتوانیم این میزان صــادرات را 

محقق کنیم.
ســنجابی در ادامه از نقش قابل توجه کرمانشــاه در 
صــادرات به عراق نیــز یاد کــرد و افزود:می توانیم 
هدف گــذاری اوج تعاملات اقتصادی بــا عراق را از 

کرمانشاه صورت دهیم.
دبیرکل اتاق مشترک ایران و عراق از سهم کرمانشاه 
از صادرات ایران به عراق یاد کرد که سالانه حدود ۴۷ 
درصد بوده و چند برابر  صادرات استانهای خوزستان، 
ایلام، آذربایجان غربی و کردستان به این کشور است..

وی با بیان اینکــه زمانی ۵۰ درصد از صادرات ایران 
به عراق از مرز پرویزخان کرمانشاه صورت می گرفت، 
گفــت: ۵۰ درصد دیگر صــادرات مربوط به ۱۴ مرز 

رسمی و بازارچه موقت دیگر کشور بوده است.
وی در ادامه بر لــزوم توجه به واردات از عراق تاکید 
کرد و افزود: برای گسترش منافع دو طرف لازم است 
تراز تجاری را متعادل تر کنیم.سنجابی معتقد است، 
برقراری واردات از عراق حتی به بازگشت ارز به کشور 
نیز کمک خواهد کرد.دبیرکل اتاق مشــترک ایران و 
عراق در ادامه از مهمترین چالش های تجارت بین دو 
کشور هم یاد کرد و افزود: یکی از مهمترین این موارد 

نبود حمل یکسره بین دو کشور است.

البرز - حیدری-خبرنگارمملکت
هیأت مدیره این ســازمان در نشست  خود 
با تشــکیل کارگروه تســهیل و رفع موانع 
تولید شــهرک های صنعتی برای رسیدگی 
به موضوعات و مشــکلات سرمایه گذاران 
و متقاضیــان ســرمایه گــذاری در داخل 
شهرک ها و نواحی صنعتی و ارائه خدمات 
کارشناســی موافقت کرد.با تصویب هیأت 
مدیره سازمان صنایع کوچک و شهرک هاي 
صنعتي ایران، کارگروه تسهیل و رفع موانع 

تولید شهرک های صنعتی ایجاد  شد

.به گزارش روابط عمومي ســازمان صنایع 
کوچک و شهرک هاي صنعتي ایران، هیأت 
مدیره این ســازمان در نشست امروز خود 
با تشــکیل کارگروه تســهیل و رفع موانع 
تولید شــهرک های صنعتی برای رسیدگی 
به موضوعات و مشــکلات سرمایه گذاران 
و متقاضیــان ســرمایه گــذاری در داخل 
شهرک ها و نواحی صنعتی و ارائه خدمات 
کارشناسی موافقت کرد.مدیرعامل، معاونان 
صنایع کوچک، فنی، برنامه ریزی، توســعه 
مدیریــت، منابع و امور اســتان ها، مدیران 

حقوقی و امورقراردادها، ایمنی، بهداشــت، 
محیط زیســت و انرژی و حراست اعضاي 
این کارگروه هســتند که در ســطوح ملي 
و اســتاني ســازمان صنایــع کوچــک و 
شــهرک هاي صنعتي ایران تشکیل خواهد 

شد
.ارائه پیشــنهاد اصلاح قوانیــن، مقررات، 
ضوابط و رویه های مرتبط با تولید وخدمات 
درزمینه های تســهیل امورسرمایه گذاری، 
بررســی و اتخاذ تصمیــم درخصوص حل 
و فصــل مشــکلات واحدهــای صنعتي 

در راســتای اســتمرار وارتقــاء تولیــد و 
اشتغال،بررسی وتصمیم گیری درخصوص 
رفع مشکلات واحدها و طرح های صنعتی 
ثبت شده درســامانه مانع زدایی، پشتیبانی 
و رفع موانع تولیــد، انعکاس موارد تصمیم 
گیــری خارج ازحیطه وظایف ســازمان به 
ستادتسهیل ورفع موانع تولیدکشور، بخشي 
مي باشــد.کارگروه  کارگروه  این  ازوظایف 
تســهیل و رفع موانع تولید شــهرک های 
صنعتی همچنین نســبت بــه هماهنگی، 
تدویــن و پیشــنهادبرنامه ســالانه تأمین 

منابــع مالی به منظــور تکمیل طرح های 
نیمه تمام و ســرمایه مــورد نیاز واحدهای 
صنعتي )سرمایه ثابت و سرمایه در گردش( 
برای ارائه به مراجع ذیربط، تعامل با مراجع 
ذیربط در جهت راه اندازی مجدد واحدهای 
صنعتي غیرفعال، بررســی پیشنهادات ارائه 
شــده از سوی سرمایه گذاران براي احیاء و 
استمرار تولید و اشتغال، پیگیری درخواست 
اجرای  عدم  درخصوص  تولیدی  واحدهای 
مصوبات کارگروه و پایش آخرین وضعیت 

واحدهای تولیدی اقدام مي کند.

با تصويب هيأت مديره سازمان صنايع كوچك و شهرك هاي صنعتي ايران

كارگروهتسهیلورفعموانعتولیدشهرکهایصنعتیايجادشد

اخبار

اصفهان – احسان عالیخانی چگنی -خبرنگارمملکت  
: مدیرعامل شــرکت گاز استان اصفهان، گفت: دقت 
در انــدازه گیــری در واقع رعایت حقــوق مصرف 
کنندگان، حفاظت از منابع و سرمایه های ملی است.

 مدیرعامل این شــرکت درحاشیه بازدید از تجهیزات 
اندازه گیری و مانیتورینگ گاز که در واحد دیسپچینگ 
و اندازه گیری گاز این شرکت برگزار شد، بیان داشت: 
گاز باید در محدوده پرت قانونی و خطای اندازه گیری 
تعریف شــده در شبکه های مصرف اعم از صنعتی یا 

خانگی توزیع گردد.
سید مصطفی علوی، استفاده از کنتورهای آلتراسونیک 
را یکی از دســتاوردهای نوین در جهت کاهش بسیار 
  C.G.S زیاد خطاهای اندازه گیری در ایســتگاه های

و ایســتگاه های بزرگ عنــوان کرد و گفت: در حال 
حاضر تقریباً تمامی ایســتگاه های بزرگ در ســطح 

استان مجهز به کنتور آلتراسونیک می باشد..
نمایشگاه تجهیزات اندازه گیری و مانتورینگ گاز در 

اصفهان دایر شد.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، اظهار داشت: 
به منظور گســترش تعاملات و ارتباطات بین واحدها 
در جهت صیانت از اموال ســازمان و انعکاس هزینه 
های بالای تأمین، تعمیر و کالیبراســیون تجهیزات 
اندازه گیری و لزوم افزایش دقت در نحوه اســتفاده 
و نگهداشــت این تجهیــزات، نمایشــگاه دائمی از 
تجهیزات انــدازه گیری و مانیتورینگ در واحد اندازه 

گیری برپا شده است.

وی،بــا تاکید بــر اهمیت اندازه گیــری و نظارت بر 
محاســبات مصــرف گاز در راســتای رعایت حقوق 
مشــترکین و حفظ منافع ســازمان، افــزود: در این 
نمایشــگاه، بخشــی از قطعات تعویضی و تعمیری 
کنتورهــای توربینی به همراه آمــار خرابی هر قطعه 
در طی ســال های گذشته و علل عمده خرابی آنها و 
هزینه های بالای هر قطعه به نمایش گذاشــته شده 

است.
مهندس علوی، همچنین در خصوص اهمیت بالای 
فیلتراســیون درست و به موقع و رعایت دستورالعمل 
های بهــره برداری و نگهــداری از تجهیزات اندازه 
گیری مانند حمل و نقل و نصب مناسب، روغن کاری 
دوره ای و ... تأکید کرد و گفت: به جهت بازنگری در 

فرآیندها و به روزرســانی مباحث فیلتراسیون، بزودی 
نشست فنی در این خصوص برگزار و از همه صاحب 

نظران دعوت به همکاری خواهیم کرد.

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان

دقت در اندازه گیری گاز مصرفی حفاظت از منابع ملی است

خبر

 عمليات بهسازی ۱۵خانه بهداشت
 در شهرستان شازند كليد خورد 

اراک - یاحقی-خبرنگارمملکت: مدیر 
شبکه بهداشــت و درمان شهرستان 
شازند گفت: عملیات بهسازی و تجهیز 
۱۵ خانه بهداشــت این شهرستان با 

اعتبار ۲۰ میلیارد ریال کلید خورد.
دکتــر »مرتضی واعــظ«  افزود: این 
عملیات بهسازی تا پایان سال ۱۴۰۰ 
هدفگذاری شده و تامین منابع مالی آن 
با پیگیری  نماینده مردم شازند در خانه 
ملت به صــورت فوق العاده از اعتبارات 

وزارت متبوع صورت گرفته اســت.وی بیان کرد:  از مجموع ۸۶ خانه بهداشت فعال شهرستان شازند، ۱۵ خانه 
بهداشت در روستاهای تلخستان ،توره ، تحت محل، بازنه، کرک ، آب باریک ، عمارت ، نهرمیان ، جلایر ،کتیران 

سفلی ،بهمنی ،فیزیانه ،خلیفه بلاغی ،کهنه حصار  ، ده سلمان  نیاز به بازسازی عملیات تعمیر و تجهیز دارند.
مدیر شبکه بهداشت و درمان شهرستان شازند اظهار داشت: دیوارکشی مرکز خدمات جامع سلامت شهر توره نیز 
پارسال تامین اعتبار شد و عملیات آن در دست انجام است.دکتر واعظ با اشاره به تکمیل ساختمان سه طبقه مرکز 
خدمات جامع سلامت شبانه روزی به همراه پایگاه سلامت ضمیمه شهر شازند، گفت: برای ساخت این مرکز 
تاکنون ۴۰ میلیارد ریال هزینه شده و از محل اعتبارات کمیته برنامه ریزی فرمانداری شهرستان شازند نیز امسال ۱۰ 
میلیارد ریال تخصیص یافته است.وی خاطرنشان کرد: پیش بینی می شود برآورد اعتبار برای تکمیل مرکز خدمات 

جامع سلامت شبانه روزی شهرستان شازند ۷۰ میلیارد ریال است.
مدیر شــبکه بهداشت و درمان شهرستان شــازند بیان کرد: تکمیل سازه بتنی پایگاه اورژانس مهاجران و 
ساختمان خیر ساز پایگاه اورژانس توره از دیگر طرح هایی است که تا پایان سال ۱۴۰۰ به سرانجام می رسد.

مديرعامل شركت شهرك های صنعتی ايران

 مشکلات صنايع كشور با هدف افزايش توليد
 تسهيل می شود

گرگان-میلادزواریی-خبرنگارمملکــت: معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت و مدیرعامل شــرکت شهرک های صنعتی ایران گفت که 
این شرکت آماده همکاری برای تسهیل در حل مسایل و مشکلات 
تولیدکنندگان مستقر در شــهرک ها و نواحی با هدف افزایش تولید 

است.
علی رسولیان در دیدار با استاندار گلستان از تلاش وی برای اهتمام 
در رفع مشکلات واحدهای تولیدی مستقر در شهرک های صنعتی 

این استان قدردانی کرد.
استاندار گلســتان نیز ضمن معرفی مزیت ها و ظرفیت های استان 
به ویژه در حوزه صنعت، خواســتار کمک بیشــتر برای جبران عقب 
ماندگی صنعتی منطقه شد.هادی حق شناس همچنین با بیان مزیت 
های منطقه ویژه اقتصادی اترک با هزار هکتار وسعت خواستار تامین 

زیرساخت های آن شد و افزود با توجه به تصویب ایجاد منطقه آزاد تجاری اینچه برون، این منطقه از ارزش و اهمیت بالایی برخوردار است که 
ضروری است در راستای بهره برداری از این ظرفیت گامهای موثری برداشته شود.

علی رسولیان معاون وزیر و مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی ایران در سفر یک روزه خود قرار است از واحد صنعتی احیا شده پردیس جامعه 
بصیری ) پوشاک( ، واحد صنعتی دانش بنیان بهبان شیمی در زمینه تولید محصولات ضدعفونی و بهداشتی، پارک علم و فناوری  مستقر در 
شهرک صنعتی آق قلا، صنایع ذوب شمال در زمینه تولید قطعات خودرو، شهرک صنعتی و منطقه ویژه اقتصادی اترک، خوشه صنعتی مبلمان 
عطاآباد آق قلا، واحد احیا شده کشت و صنعت  گلستان آریا و واحد صادراتی یاس پلاست در زمینه تولید پریفرم در شهرک صنعتی بندرگز 

بازدید داشته و در نشستی هم با تشکل های صنعتی استان گلستان شرکت کند.
 اســتان گلســتان ۲۴ شــهرک، ناحیــه صنعتــی و یــک منطقــه ویــژه اقتصــادی )شــهرک هــزار هکتاری اتــرک( با مســاحت

 ۲ هزار و ۴۱ هکتار دارد.

اصفهان – احســان عالیخانی چگنــی -خبرنگارمملکت  : 
مدیرعامل ســازمان میادین میوه و تره بار و ســاماندهی 
مشاغل شهری شــهرداری اصفهان گفت: بازار بین المللی 
گل و گیاه اصفهان تحت عنوان »بازار ارغوان« در ۱۴ و نیم 
هکتار مساحت با موقعیت جغرافیایی نزدیک به فرودگاه بین 

المللی افتتاح می شود. 
محمد مجیری با اشــاره به بهره برداری از بازار گل و گیاه 

ارغوان اظهار کرد: این بازار در کنار بازار گل و گیاه همدانیان 
البته با امکانات بیشتر فعالیت خواهد داشت.

وی با بیان اینکه سطح زیر کشت تولیدات گلخانه  ای کشور 
زیاد اســت اما محل برای عرضه و فروش گل کم اســت، 
اضافه کرد: بازار گل و گیاه همدانیان نیاز به گسترش فضا 
داشــت به همین دلیل فضایی بالغ بر ۱۴.۵ هکتار در شرق 
اصفهان ابتدای خیابان رضوان برای این کار در نظر گرفته 

شده است.
*بازار بین المللی ارغوان، تسهیل گر صادرات گل و گیاه از 

اصفهان به مقاصد مختلف
مدیرعامل ســازمان میادین و ســاماندهی مشاغل شهری 
شــهرداری اصفهان تصریح کــرد: از آنجائیکه این بازار از 
نظر موقعیت جغرافیایی در نزدیکی فرودگاه شهید بهشتی 
با امکاناتی مانند کارگو ترمینال قرار دارد، می تواند تسهیل 

گر صــادرات گل و گیاه از مبدا اصفهان به مقاصد مختلف 
در جهان باشد.

وی افزود: این بــازار دارای بخش هایی همچون ســالن 
سرشــاخه با مساحت شــش هزار و ۴۰۰ متر، سالن نهاده 
های کشاورزی در دو هزار و ۵۰۰ متر و بخش تاسیسات و 
محوطه سازی و روشنایی است که در مجموع با ۷۵ میلیارد 

تومان اعتبار احداث شده است.

بازاربینالمللیگلوگیاهارغوانافتتاحمیشود

اراک -یاحقی-خبرنگارمملکت :  رزمایش سراسری پایش 
بار مصرفی برق ادارات اســتان مرکزی در ۱۲ شهرستان 
این استان برگزار شد.مشاور مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق استان مرکزی در حاشیه برگزاری این رزمایش در جمع 
اصحاب رسانه گفت: این رزمایش برای تمام دستگاه های 
اجرایی استان مرکزی با هدف کنترل مصرف ساختمان های 
اداری تا حد۵۰ درصد مصارف دوره مشــابه ســال قبل در 
ساعت فعالیت و استفاده از مولدهای دیزلی برای حفظ تاب 
آوری ادارات برگزار شد.»حسن کیوانپور« افزود: لازم است 
دســتگاه های اجرایی در ایام اوج مصرف ، ضمن کاهش و 
کنترل بار مصرفی در ساعات اداری تا حد ۵۰ درصد نسبت 
به مدت مشابه و کنترل بار در سطح ۱۰درصد برای ساعات 
غیراداری برای تامین نیازهای اولیــه و ضروری نیز اقدام 
کنند.وی بیان کرد: در این رزمایش ۳۵ تیم سنجش میزان 
همکاری دستگاه های دولتی با همکاری نیروهای بسیج و 
سپاه  در ۱۲شهرستان استان در کاهش بار مصرف برق از 
طریق به کارگیری مولدهای خود تامین و سایر راهکارهای 
تعیین شده در ساعات اوج بار بازرسی و نظارت داشتند.مشاور 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان مرکزی ادامه داد: 
میزان مصرف برق ادارات از طریق کنترل داده های لحظه ای 
جمع آوری شده توسط کنتورهای هوشمند، بررسی می شود. 

کیوانپور اظهار داشت: در این رزمایش مصرف برق مساجد 
و اصناف نیز مورد بررســی قرار گرفت.وی گفت: در مرکز 
کنترل و دیســپاچینگ شــبکه توزیع برق و مرکز پایش 
هوشــمند اندازه گیری و مدیریت انرژی توزیع برق استان، 
میزان مصرف برق ۶۵درصد مشترکین به صورت لحظه ای 
و برخط، مورد بررسی و چگونگی کنترل بار مصرف و میزان 
پایداری شبکه نیز مورد ارزیابی میدانی قرار می گیرد.مشاور 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان مرکزی اضافه 
کــرد: خاموش کردن چراغ هــای اضافی، کاهش مصرف 
سیستم سرمایشی، حذف وسایل برقی غیرضروری و به مدار 
آوردن دیزل ژانراتورها در ساعت اوج بار از جمله راهکارهای 

کاهش مصرف برق است.

رزمايش سراسری پايش بار مصرفی برق 
ادارات در استان مركزی اجرا شد 

گرگان-میلادزواریی-خبرنگارمملکت:
شهردار گرگان از بهره برداری و یا آغاز ساخت ۲۹ پروژه در 

سطح شهر با اعتباری بالغ بر ۱۶۴ میلیارد تومان خبر داد.
عبدالرضا دادبود با تبریک دهه امامت و ولایت اظهار داشت: 
آیین افتتــاح، رونمایی و یا آغاز عملیات اجرایی ۲۹ طرح و 
پروژه عمرانی، سرمایه گذاری، خدماتی، فرهنگی، ورزشی و 
پژوهشی شهرداری به مناسبت ایام دهه ولایت و امامت و 
عید سعید غدیر، روز چهارشنبه ۶ مردادماه در سالن اجتماعات 
شهید حاج قاسم سلیمانی شهرداری گرگان برگزار خواهد 
شــد.دادبود افزود: از این تعداد، ۲۳ طــرح در بخش بهره 
برداری و راه اندازی و ۶ طرح در  بخش آغاز عملیات اجرایی 

محسوب می شوند. 
وی در خصوص ارزش ریالی پروژه ها بیان کرد: در مجموع 
بالغ بر ۱۶۴ میلیارد تومان برای این طرح ها اختصاص یافته 
است.شــهردار گرگان در ادامه اظهار کرد: ۶ طرح در حوزه 
عمران، ۳ طرح در حوزه ســرمایه گذاری، ۵ طرح در حوزه 
مناطق، ۵ طرح در حوزه سیما، منظر و فضای سبز، ۳ طرح 
در حــوزه حمل و نقل، ۴ طرح در حوزه فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشی، یک طرح پژوهشی ، یک طرح در حوزه خدمات 

شهری و یک طرح در حوزه آتشنشانی در نظر گرفته شده 
است.دادبود به پروژه های شاخص اشاره کرد و گفت: پروژه 
مشارکتی ساخت و بهره برداری از مجتمع ورزشی تفریحی 
واقع در عدالت ۱۷، پروژه مسکونی – مشارکتی چشم انداز، 
پیست دوچرخه سواری و مسیر پیاده روی در میدان بسیج، 
نصب المان های جدید در پارک بانوان و بلوار امام رضا )ع(، 
راه اندازی پارک اوتیسم، بازارچه های عرضه میوه و تره بار و 
سبزی، بازسازی و بهره برداری از ۲۳ دستگاه اتوبوس درون 
شهری و بهره برداری از اولین سرای محله در شهر گرگان از 

جمله طرح های شاخص هستند.

شهردار گرگان خبر داد

بهره برداری و آغاز ساخت 29 پروژه 
شهرداری گرگان
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بررسی پرونده دومین ژئوپارک 
ایران در دستور کار یونسکو

رییس سازمان زمین شناســی اعام کرد: به زودی در 
کمیســیون بین المللی ژئوپارک های یونســکو، پرونده 
دومین ژئوپــارک ایران، برای ثبت مورد بررســی قرار 

می گیرد.
به گزارش ایســنا، مستند زمین شناسی رخساره زمین با 
عنوان قشم، جزیره پدیده ها، با هدف ترویج گنجینه ها 
و پدیده هــای ژئوتوریســم ایران از طریــق معرفی و 
شناساندن جاذبه های زمین شناختی کشور و دستیابی به 
اشــتغال پایدار با بکارگیری فناوری های نوین در ایجاد 
زیرساخت های لازم در این حوزه به همت معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری و دفتر طرح توسعه نوآوری و 
فناوری های حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی 

تولید شده است.
دکتر علیرضا شــهیدی، رئیس سازمان زمین شناسی و 
اکتشافات معدنی کشور که تهیه نقشه زمین شناسی نیمه 
شرقی جزیره قشم را بر عهده داشته است؛ در چهارمین 
نشســت خبری و آیین رونمایی از این فیلم مســتند با 
بیان اینکه بارها گفته شــده ایران بهشت زمین شناسان 
است، افزود: در  همه جای ایران از جمله شمال، جنوب، 
شرق، غرب و مرکز شاهد پدیده های زیبای زمین شناسی 

هستیم که هر کدام عاقه مندان خاص خود را دارد.
وی با اشــاره به روند تهیه این فیلم، اظهار کرد: در این 
بررسی ها با سازند »آغاجاری« در قشم مواجه شدیم که 
به عنوان شانسی برای این جزیره در نظر گرفته می شود؛ 
چرا که این سازند رخنمون بسیار وسیعی دارد و می توان 
گفت ۹0 درصد رخنمون جزیره قشم را سازند آغاجاری 

تشکیل می دهد.
شــهیدی با بیان این کــه به واســطه ماهیت جنس 
تشکیل دهنده عناصر آن تحت تاثیر فرسایش بادی اشکال 
بسیار زیبایی به وجود آمده، خاطرنشان کرد: همانطور که 
در مستند نیز قابل مشاهده بود، چینه بندی های متقاطع 
بسیار زیبایی در این سازند مشاهده می شود و در بسیاری 
از قسمت ها نیز تا چند ده متر می توان تجمع صدف ها را 

مشاهده کرد که بسیار زیبا است.
رئیس سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور با 
بیان این که جزیره قشم از ۳ سازند تشکیل شده، افزود: 
میدان گازی گورزین در سازند ویشان در قسمت مرکزی 
جزیره قشم واقع شده که از آن گاز استخراج می شود و از 

لحاظ اقتصادی برای منطقه بسیار تاثیرگذار است.
وی با بیان این که ژئوپارک قشم اولین بار توسط سازمان 
زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور به یونسکو معرفی 
شد، خاطرنشان کرد: خوشبختانه پرونده دومین ژئوپارک 
ایران تحت عنوان ژئوپارک طبس به یونســکو ارسال 
شده که امید اســت به زودی در کمیسیون بین المللی 
ژئوپارک های یونسکو مورد بررسی قرار گیرد و به ثبت 

برسد.
بــه نقــل از روابط عمومی ســازمان زمین شناســی و 
اکتشافات معدنی کشور، شهیدی تصریح کرد: در ایران 
پتانسیل معرفی پارک های گســترده ای وجود دارد که 
دســتیابی به اهداف این بخش توجه بیشتر کارشناسان 
و زمین شناسان و متولیان این امر در حوزه های متولیان 
فرهنگی و توریسم کشور را طلب می کند تا این پدیده ها 
هم به جامعه ایران و هم جوامع بین المللی برای جذب 

توریست معرفی شود.

ردپای قاجار در بندر انزلی
در آخریــن یافته های گمانه زنی بــرای لایه نگاری در 
بافت تاریخــی بندرانزلی نشــانه هایی از آثار معماری 
اواخر قاجار شناسایی شد. این نخستین مطالعات میدانی 

باستان شناسی در این شهرستان است.
به گزارش ایســنا به نقل از روابط عمومی پژوهشــگاه 
میراث فرهنگی و گردشــگری، محمدرضــا باقریان ـ 
سرپرســت هیأت باستان شناسی مستقر در این منطقه، 
بندرانزلی را مهم ترین بندر شمال کشور دانست و گفت: 
مطالعه تاریخ شهرستان بندرانزلی در استان گیان روشن 
می کند که این بندر در قرون جدید بویژه در دوره قاجار 

دروازه ورود به اروپا بوده است.
او افزود: بر پایه پژوهش های انجام شده، قدیمی ترین آثار 
و بناهای موجود در این شهرستان چندصد سال پیشینه 
دارند. پیش از آغاز گمانه زنی به نظر می رسید یافته هایی 
از حدود ۳00 ســال پیش در مطالعات میدانی در بافت 

مرکزی شهر به دست آید.
این باستان شناس اضافه کرد: به عبارتی امکان سکونت 
و استقرار در این شهر به دلیل وجود دریای کاسپین در 
شمال، تالاب در جنوب و آبگرفتگی های بسیار عما 

تا حدود ۳00 سال پیش وجود نداشته است.
او با اشــاره به این که برنامــه گمانه زنی به منظور 
لایه نــگاری در بافت تاریخی بندرانزلی، نخســتین 
مطالعات میدانی باستان شناســی در این شهرستان 
اســت، اظهار کرد: مطالعاتی در خصوص پیشــینه 
پژوهشــیِ تاریخ و تاریخ معماری شــهر بندرانزلی 
صورت گرفته، اما هیچ گونه مطالعات باستان شناسی 
در این شهر انجام نشده است.باقریان با بیان این که 
از نخستین ساکنان شهر بندرانزلی و شکل دهندگان 
آن اطاعات اندک و جســته و گریخته ای در دست 
است، ضرورت و اهمیت انجام این طرح را دستیابی 
به داده ها و اطاعات دســته بندی و کاسه شده ای 
دانست که برای هویت شهر، اهالی آن و پژوهشگران 
ســودمند خواهد بود.سرپرست هیأت  باستان شناسی 
بندرانزلی افزود: داده های فرهنگی و ســفالینه های 
احتمالی حاصل از این کار میدانی می تواند به تدوین 

تاریخی معتبر از شهر بندرانزلی منجر شود.  
او ادامه داد: هیأت کاوش در تاش اســت به پاسخ 
پرســش هایی همچون این که هســته های اولیه و 
کهن ترین دوره اســتقرار ساکنان شهر کجا و چگونه 
بوده، داده های فرهنگی از جمله ســفال در دوره های 
گوناگــون فرهنگی چگونه اســت، لایه ها و طبقات 
استقراری از قدیم به جدید و با ترتیب چگونه است و 
یافته های حاصل از کار میدانی با چه نقاطی از گیان، 
ایران و احتمالا اروپای شرقی قابل مقایسه است، دست 

یابد.

ایالات متحده آمریکا هشدار داد مذاکرات هسته 
ای با ایــران برای احیای برجام تــا به ابد و به 

صورت نامحدود ادامه نخواهد یافت.
»آنتونی بلینکن« وزیر خارجه آمریکا دیروز )پنج 
شــنبه( در اظهاراتی در کویت گفت مذاکرات با 
ایران نمی تواند و نباید به صورت نامحدود ادامه 

یابد.
این دیپلمات ارشد آمریکا با اشاره به اینکه اکنون 
زمان تصمیم گیری تهران اســت، افزود: ایالات 
متحده تمایل و حســن نیت خود برای بازگشت 
بــه برجام را نشــان داده و اکنون توپ در زمین 
ایران است.اظهارات وزیر خارجه آمریکا همزمان 
با اظهارنظــر برخی مقامات ارشــد ایران مبنی 
بر سرســختی و »عناد« واشــنگتن در مذاکرات 
غیرمســتقیم احیای برجام بیان شده است.طبق 
اظهــارات اخیر نماینــده ایــران در آژانس بین 
المللی انرژی هسته ای، دیپلمات های آمریکایی 
در روند 6 دور اخیر مذاکرات وین حاضر نشــده 
اند بیش از 500 تحریم خود را علیه اشــخاص و 

نهادهای مختلف ایرانی بردارند.
همچنین بنا به اظهارنظر »کاظم غریب آبادی« 

نماینده ایران در آژانس بین المللی انرژی هسته 
ای، آمریکایی ها در جریان مذاکرات وین اصرار 
کرده اند که مســایلی خــارج از حیطه موضوع 
هســته ای ایران را وارد مذاکرات کنند و مصرانه 
خواسته اند بندی مربوط به انجام مذاکرات درباره 
دیگر موضوعات منطقــه ای را به توافق احیای 

برجام اضافه کنند.
مقــام معظم رهبــری نیز در دیــدار پایانی روز 
چهارشــنبه با اعضای کابینه »حســن روحانی« 
تاکید داشــتند آمریکایی هــا از موضع عنادآمیز 
خــود در مذاکرات کوتاه نیامده و حاضر نشــده 
انــد تحریم هــا را به طور کامل لغــو کنند و به 
دنبال گنجاندن بنــدی درباره مذاکره با ایران بر 
ســر دیگر موضوعات منطقه ای در توافق جدید 
هستند تا هر زمان که خواستند با بهانه کردن آن 
بند و ادعای نقض توافق از سوی ایران، از برجام 

خارج شده و تحریم ها را برگردانند.
همزمان واشنگتن تاکید کرده آمریکا برای ادامه 
مذاکــرات وین منتظر اســتقرار دولــت ابراهیم 
رئیسی رییس جمهوری منتتخب ایران می ماند 
اما واشــنگتن فرصت مذاکرات وین برای احیای 

برجام را محدود می دانــد و در مذاکرات برجام 
چیز بیشتری نصیب دولت رئیسی نخواهد شد.

یــک مقــام آگاه آمریکایــی در ایــن رابطه در 
مصاحبه ای با وب ســایت »آکســیوس« گفته 
اگر ایران پیشــنهادی که در وین ارائه شده است 
را نپذیرد، خبری از امتیاز دادن بیشــتر از سوی 

واشــنگتن نخواهد بود.این مقام آمریکایی گفته: 
»ما امیدواریم آنها )ایــران( فکر نکنند که چون 
سرســخت تر هستند، امتیازات بیشتری نسبت به 
دولت قبــل دریافت خواهند کرد. چون مســاله 
میزان سرسختی نیست، بلکه اعمال کامل توافق 
هســته ای ۲0۱5 )برجام( اســت. موضع آمریکا 

تغییر نخواهد کرد و ایرانی ها نخواهند توانســت 
مذاکــرات هســته ای را از نو ابــداع کنند، یا به 
وضعیتی برسند که آنها گام  های کمتری بردارند 

و ما گام هایی فراتر.«
این منبع آمریکایی همچنین به آکســیوس گفته 
اگر روند مذاکرات بیــش از حد به طول انجامد، 
تــا چند ماه دیگر به نقطه ای خواهیم رســید که 
بازگشت به برجام دیگر ضرورت نخواهد داشت، 
چون برنامه هســته ای ایران به پیشــرفت هایی 
خواهد رســید که اگرحتی محدودیت های برجام 
اعمال شود، زمان نقطه گریز ایران برای ساخت 

بمب هسته ای به زیر یک سال خواهد رسید.«
بر این اســاس پیش بینی می شود روند مذاکرات 
در روزها و هفته های آینده کندتر از قبل شــود؛ 
به طوری که فارین پالیسی نیز دیروز در تحلیلی 
نوشت: تهران و واشنگتن، عائمی از کُند شدن 
حرکت به ســمت توافق هســته ای را بروز می 
دهند.این رســانه نوشته اســت: در شرایطی که 
ایران، آماده شــروع به کار یک رییس جمهوری 
تازه است، توجهی که در زمان حسن روحانی به 

دیپلماسی می شد، شاید به تاریخ بپیوندد.

موزه ملی حقوق با هدف گرداوری و نگه داشــت اسناد و 
اشیاء حقوقی، شناساندن تاریخ کنشگری حقوقی در ایران، 
آشــنا ساختن جامعه با گذشــته حقوق ایران و به نمایش 

گذاشتن دستاوردهای حقوقی کشور تاسیس شد.
به گزارش ایسنا، لعیا جنیدی معاون حقوقی رئیس جمهور 
اظهار کرد: تلقی ســنتی از موزه جایی برای نمایش اشیاء 
باستانی و ملموس کردن سیر تاریخی شکل گیری تمدن 
هاســت. تمدن و مدنیت اصــولًا در در مقابل توحش و 
خشــونت تعریف می شود و حقوق مهم ترین تدبیری بوده 
است که بشر برای جلوگیری از رفتار مبتنی بر خشونت در 
پیش گرفته است. بنابراین حقوق در پیوندی وثیق با تمدن 
و مدنیت است و می توان برای مطالعه تمدن ها از گذشته 
تاکنون مظاهر حقوقی این تمدن ها را استخراج و موزه ای 

برای حقوق طراحی کرد.
وی با اشــاره به پیام رئیس جمهور برای این موزه گفت: 
نرم افزار یک تمدن حقوق اســت و ایــن نرم افزار همواره 

لازمه مدنیت و تمدن بوده است. 

وی بــا بیان نقش ادیان در شــکل گیری تمدن و حقوق 
خاطرنشان کرد: ادیان با وضع ضوابط و بدست دادن قواعد 
در شکل گیری نظام های حقوقی نخستین و مدنیت جوامع 
نقش داشته اند و تمدن اســامی هم با تکیه بر کتاب و 
سنت که خود بیان قانون به زبان آن زمان خود هستند، در 

ارتباط وثیق با همین مفهوم شکل گرفته است. 

معاون حقوقی رئیس جمهور با اشــاره به قرار گرفتن در 
آستانه یکصد و پانزدهمین سالگرد انقاب مشروطه و سیر 
شکل گیری قانون اساسی مشروطه و متمم آن گفت: برآیند 
تحولات سیاسی و تعادل و توازن نیروهای مختلف سیاسی 

و اجتماعی هر کشور همواره در اسناد مختلف حقوقی خود 
را نشان داده است. شکل گیری قانون اساسی مشروطه و 
بعد از آن متمم آن پس از تحولات منتهی به ۱۲۸5 و نیز 
شکل گیری قانون اساسی جمهوری اسامی ایران پس از 
تحولات منتهی به ۱۳5۷ را نماد این موضوع است. وی با 
بیان اینکه حتی در زندگی فردی انســانها نیز تحولات و 
تغییر اصلی شرایط زندگی انسانها در نقاط عطف، خود را در 
قالب اسناد حقوقی مثل شناسنامه، سند ازدواج، سند مالکیت 
و ... نشان می دهند گفت حتی در زندگی شخصی افراد هم 
این مظاهر حقوقی هســتند که ثبت می شوند و تبدیل به 

حافظه و خاطره می شوند.

جنیدی با بیان اینکه هدف از تشــکیل موزه ملی حقوق 
ایران، ثبت و مســتند سازی ســیر تجربه حقوقی مردم و 
حکومت ایران به صورت یک تاریخ ملموس است گفت: 
آنچه که در این موزه به نمایش گذاشته می شود آن چیزی 
اســت که ما در حافظه تاریخی و تجربه زیسته خود داریم 
و می بایســت آن را به فرزندان این کشور منتقل کنیم تا 

نیازمند تجربه دوباره و چندباره گذشته نشویم.
وی با بیان اینکه اســناد، الواح و اشیا آثار مختلف حقوقی 
دارند افزود: متون حقوقی و حتی اشــیاء مرتبط با بزرگان 
دنیای حقوق در ایران قابلیت جمــع آوری و نگهداری در 
این موزه را دارد، به عنــوان مثال مصوبات هیات وزیران 

از زمان قاجار تا کنون در نهاد ریاست جمهوری وجود دارد 
و برخی از آنها حتی به قلم افراد بزرگ یا مشــهوری چون 
مرحوم فروغی و متین دفتری و حکت و مصدق و قوام و... 
نگاشته شده اند و بررسی آنها می تواند برای حقوقدانان و 
علمای علوم سیاسی و اجتماعی و ... بسیار راهگشا باشد. 
اگر نهادهای مختلف و حوزه های مختلف این تکلیف برای 
مستندسازی حافظه تاریخی و حقوقی ایران و پیوند دادن 
تحقیق و پژوهش حقوقی و تاریخی را بر خود ببینند، این 
امــکان وجود دارد که که با تکامــل و تکمیل مجموعه، 
سرمایه ای بزرگ برای دانش حقوق و مجموعه دانشگاه 

های علوم انسانی و اجتماعی و کشور ایجاد شود.
 زمینه تاســیس موزه ملی حقوق ایــران که  بالغ بر یک 
میلیون سند حقوقی را گرداوری کرده است، پس از موافقت 
رئیس جمهور با پیشــنهاد معاونت حقوقی رئیس جمهور 
ایجاد شد و هدف از آن گرداوری و نگه داشت اسناد و اشیاء 
حقوقی، شناساندن تاریخ کنشگری حقوقی در ایران، آشنا 
ساختن جامعه با گذشته حقوق ایران و به نمایش گذاشتن 

محمدحســین ایمانی خوشــخو، دبیرکل سمپوزیوم ملی 
یکصد سال گردشگری ایران با بیان این که این سمپوزیوم 
چراغی برای دولت جدید در گردشــگری روشن می کند، 
تاکید کرد: کسی نمی تواند گردشگری را پدیده منفی بداند، 
به ویژه آن که در مباحث دینی به آن امر شــده اســت و 

نکوهیده نیست.
رییس پارک ملی علوم، فناوری های نرم و صنایع فرهنگی 
به ایسنا گفت: گردشگری همیشه می تواند چراغ راه آینده 
باشــد، اگر بخواهیم به درستی ظرفیت ها را بشناسیم و بر 
مبنای آن برای آینده برنامه ریزی کنیم باید به گذشــته 
گردشگری کشور نگاه عمیق داشته باشیم. برهمین مبنا 
سمپوزیوم یکصدسال گردشگری ایران که سیری در تاریخ 
ســفر، حمل و نقل و مهمان نوازی در قرن ۱۴ خورشیدی 
اســت، مورد توجه اصحاب گردشگری قرار گرفت تا این 
نگاه عمیق را به دست اندرکاران گردشگری ایران انتقال 

دهند که برای آینده برنامه ریزی دقیقی داشته باشند.
ایمانی خوشــخو در پاسخ به این سوال که با توجه به نگاه 
منفی برخی به جریان گردشگری به ویژه قبل از انقاب، 
این ســمپوزیوم چگونــه می تواند نگاه و دســتاوردهای 

گذشته را الگوی آینده قرار دهد و اقناع سازی کند؟ گفت: 
گردشگری با دو رویکرد فرهنگی و صنعتی تعریف شده 
است؛ در رویکرد فرهنگی برای گردشگری در تاریخ و دین 
جایگاه ویژه ای قائل شــده اند، سفر جزئی از زندگی مردم 
بوده و دســت کم یک بار سفر دور از خانه تجربه می شده 
اســت. به تدریج که جلوتر می آییم گردشگری در دنیا با 
تغییراتی مواجه می شود و نگاه اقتصادی به آن بیشتر مورد 
توجه و تاکید قرار می گیرد و گردشگری به صنعت تبدیل 
می شــود که محصول و برون داد آن در کشور هم وجود 

دارد.
او افزود: گردشــگری با رویکرد مدرن و با انگیزه اقامت 
در هتل و برنامه ریزی برای مســافرت، در کشور ما بیش 
از نیم قرن قدمــت دارد. در این دوره، ظرفیت های جدید 
بــه عنوان جاذبه های فرهنگی ایجاد شــد، اگرچه بعد از 
انقاب شمار و تنوع این جاذبه ها بیشتر شد. توسعه بنادر، 
فرودگاه ها و راه ها نیز باعث شد نگاه صنعتی به فرهنگی در 
گردشگری اضافه شود. در نتیجه، این گونه نیست که نگاه 
به گردشگری یک دوره منفی و یک دوره مثبت بوده باشد؛ 
رویکردها تغییر کرده است نه نگاه ها. بنابراین امروز کسی 

نمی تواند گردشگری را پدیده منفی بداند، چون مطالعات 
زیادی درباره آن شده و در مباحث دینی هم به آن امر شده 

است و نکوهیده نیست.
وی گفت: مشــکل اصلی این بوده که نگاه تخصصی به 
گردشگری نداشته ایم، به جای این که مسیر تخصصی و 
علمی برای گردشگری طراحی کنیم، مسیرهای سلیقه ای 
داشــته ایم که بعضا به نتیجه نرسیده و مشکاتی پیش 
آمده است. امیدواریم دارایی و ظرفیت های خود را درست 

بشناسیم و بیشتر توجه کنیم.
او همچنین اظهار کرد: از دســتاوردهای ســمپوزیوم نیز 
مکتوب کردن این دســتاوردها، تجربه ها و تاریخ شفاهی 
گردشگری است که می تواند چراغ راهی برای دولت جدید 

باشد که امیدواریم از متخصصان بیشتر بهره ببرد.
ایمانی خوشخو در ادامه یادآور شد: سمپوزیوم یکصدسال 
گردشــگری ایران ۲۷ و ۲۸ مهرماه ۱۴00 به موضوعاتی 
در بخش های حمل و نقل، مهمان نوازی، پذیرایی، غذا و 
نوشیدنی، جاذبه ها و مقاصد گردشگری، خدمات مسافرتی 
و دیگر محورها که صد درصد کاربردی هستند، می پردازد 
و قرار نیست نگاه اصلی این رویداد صرفا نظری و علمی 

باشد؛ قرار است نگاه به گذشته، کاربردی و عملیاتی باشد.
دبیرکل ســمپوزیوم ملی یکصد سال گردشگری ایران با 
بیان این که سلســله وبینارهایی که در پیش سمپوزیوم 
برگزار شــد، نشــان داد دامن زدن به موضوعات و طرح 
مباحثی که مقدمه سمپوزیوم باشــد، مؤثر و مفید است، 
افزود: در کارگروه هایی که برای پیش سمپوزیوم تشکیل 
شد و همین طور در وبینارها 5۳ استاد، متخصص و مدیر 
گردشگری بیش از ۲6 ساعت سخنرانی داشتند که ضمن 
بررسی سیر تاریخی گردشگری در محورهای تعیین شده، 
به ارائه نظرات و دیدگاه های خود در موضوع حمل و نقل، 
خوراک، خدمات کنسولی و ویزا، طب سنتی و ... پرداختند. 
بیش از یکصد نفر در این وبینارها حضور فعال داشــتند و 
محتوای آن برای اســتفاده دیگران بارگذاری خواهد شد. 

اواخر مرداد و شهریورماه نیز سلسله وبینارهای دیگری اجرا 
خواهد شد.

رییس پارک ملی علوم، فناوری های نرم و صنایع فرهنگی 
گفت: دســتگاه های زیــادی از این ســمپوزیوم حمایت 
کرده انــد، اگرچه پارک ملی علــوم و فناوری های نرم و 
صنایع فرهنگی، کمیته موزه ها )ایکوم(، جامعه تخصصی 
گردشــگری الکترونیک، شورای هماهنگی سازمان های 
غیردولتی میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری 
برگزارکننده ســمپوزیوم یکصدســال گردشگری ایران 
هســتند، اما وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی، بنیاد ایران شناسی، دانشــگاه اصفهان، انجمن 
طبیعتگردی، دیگر تشــکل ها و شرکت های خصوصی 

حامی این رویداد هستند.

کاریکاتور خبر

»زنگ تفریح« نامزد بهترین فیلم جشنواره »لاکالزا دی 
کالتراوا« اسپانیا شد

 فیلم کوتاه »زنــگ تفریح« به کارگردانی 
»نوید نیکخــواه آزاد« در هشــتمین دوره 
جشنواره بین المللی »لاکالزا دی کالتراوا« در 
اسپانیا نامزد بهترین فیلم کوتاه شد و برای 

جایزه اصلی جشنواره به رقابت می پردازد.
بــه گــزرش خبرنــگار ســینمایی ایرنا، 
بین المللی فیلم  هشتمین دوره جشــنواره 
 Festival( کالتــراوا«  دی  »لاکالــزا 
 internacional de Cine de
بــه   )Calzada de Calatrava
همت شورای شهر »لاکالزا دی کالتراوا«، با 
حمایت وزارت فرهنگ، دانشگاه »پاپیولار« 
و انجمن فرهنگی فیلم »پدرو آلمودوار« از 
۳0-۱5 مرداد )۲۱-6 اوت( در شــهرداری 
»لاکالزا دی کالتراوا« شهر سیوداد رئال در 
اسپانیا برگزار می شود. »زنگ تفریح« تنها 

نماینده ایران در این جشنواره است.
ایــن فیلم در بخش رقابتــی آثار اجتماعی 
 )HIPARQUÍA( جشنواره که هیپارچیا
نام گذاری شــده، نامزد بهترین فیلم کوتاه 
است. این بخش که بخش رقابتی و رسمی 
جشنواره اســت، آثار کوتاهی را به نمایش 

می گــذارد که مضمون آن ها خشــونت 
جنســیتی، برابری جنســیتی، و فمنیسم 
 )HIPARQUÍA( »هیپارچیا«   است. 
نام اولین فیلســوف زن تاریخ جهان است 
که حدود ۳۲5 ســال پیش از میاد مسیح 
در یونان می زیســته اســت.در فیلم کوتاه 
»زنگ تفریح«، سحر )با بازی موژان کردی( 
دختری در ســال پایانی دبیرستان است که 
آرزوی تماشای مســابقه فوتبال تیم مورد 
عاقه اش در ورزشگاه آزادی را در سر دارد 
و در فرصتِ کوتاه زنــگ تفریح آرزوهای 
بلندش را با دوســتان صمیمی اش در میان 
می گــذارد. این فیلم برگرفتــه از ماجرای 
»دختر آبی« است.»زنگ تفریح« که بیش از 
۳0 حضور جهانی را پشت سر گذاشته، برنده 

جایزه بهترین بازیگر از سی و سومین دوره 
 »Living Skies« جشنواره دانشجویی
در کانادا، برنده جایــزه بهترین فیلم کوتاه 
داستانی از هجدهمین دوره جشنواره فیلم 
آکسفورد، برنده جایزه بهترین فیلم داستانی 
از بیســت و چهارمین دوره جشنواره فیلم 
»جانز هاپکینز« در آمریکا و برنده بهترین 
درام کوتاه داســتانی از پانزدهمین جشنواره 
بین المللی »فروزن« سان فرانسیسکو شده 

است.
فیلم کوتاه »زنگ تفریح« سه شنبه ۲۱ مرداد 
)برابر با ۱۲ اوت( ســاعت ۲۲:۱5 )به وقت 
اسپانیا( در سالن »پاسیو سان فرانسیسکو« در 
شهرداری »لاکالزا دی کالتراوا« در اسپانیا به 

نمایش درمی آید.
مــوژان کــردی، ریحنه نبی یــان، نیلوفر 
شکوهی نیا و غزل خلیلی بازیگران این فیلم 
کوتاه هستند.این فیلم کوتاه به نویسندگی، 
تهیه کنندگی و کارگردانــی نوید نیکخواه 
آزاد تولید شــده و محصول »شمید فیلم« 
است. پخش جهانی »زنگ تفریح« برعهده 
شرکت اسپانیایی »FeelSales« است.

آمریکاهشدارداد:مذاکرهباایرانتاابدادامهنخواهدیافت!

جنیدی تشریح کرد:

چرا افتتاح موزه ملی حقوق مهم است؟

دبیرکل سمپوزیوم ملی یکصد سال گردشگری ایران:

چراغی برای دولت جدید روشن می کنیم

فارین پالیسی: مسیر توافق هسته ای کند شده است

موبایل  جدید بعد از صیانت مجلس!
تصویب طرحی موسوم به صیانت از حقوق کاربران فضای مجازی در مجلس و انتقادات گسترده اقشار مختلف مردم به آن، سوژه 

کارتونی از محمدرضا میر شاه ولد در صفحه اینستاگرامش شد.


